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احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان در مجلس  خبر داد

گام مهم کمیسیون انرژی 
جهت رفع موانع در 

پتروپالایشگاه مهر خلیج فارس

با اهدای بسته های مواد غذایی ؛

بانک توسعه تعاون هرمزگان 
به یاری زلزله زدگان شتافت

با حضور مسئولان جامعه کارگری استان هرمزگان ؛

پرستاران بیمارستان 
خلیج فارس تجلیل شدند
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فقر و ثروت؛ عجیب و واقعی

برای دُز سوم چه واکسنی بزنیم؟

اومیکرون در پشت مرزهای هرمزگان

2

خود درمانی و هزینه های کمرشکن 
دارو و درمان

خبر اختصاصی  // با حضور معاون اول رئیس جمهور از حمید مهتدی مدیرعامل شرکت آلومینیوم 
المهدی به عنوان صادر کننده نمونه ملی کشور در آیین بیست و پنجمین همایش روز ملی صادرات 

تجلیل شد.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور با حضور در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی 
تهران در آیین بیست و پنجمین همایش روز ملی صادرات شرکت کرد و از صادرکنندگان نمونه کشور تجلیل کرد.
آیین بیست و پنجمین همایش روز ملی صادرات ۲۲ آذر در سالن همایش های خلیج فارس نمایشگاه بین المللی 

تهران با شعار »صادرات پشتیبان رونق تولید« برگزار شد.

در این مراسم وزیر صنعت، معدن تجارت، معاون اقتصادی رئیس جمهور، معاون علمی و فناوری رئیس جمهور، 
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع و معادن و کشــاورزی ایران، رئیس کل سازمان توسعه تجارت و جمعی از فعالان 
اقتصادی نیز حضور داشتند.  گفتنی است، برای شناسایی صادرکنندگان ممتاز پرونده حدود ۵۰۰ صادرکننده بررسی 
شده که از این تعداد دو صادرکننده مدال افتخار صادرات دریافت کردند و  هفت شرکت به عنوان صادرکننده ممتاز 

و ۳۷ شرکت به عنوان صادرکننده ملی انتخاب و معرفی شدند.
 شایان ذکر است، آلومینیوم المهدی تنها شرکت تولیدکننده آلومینیوم در کشور بود که در بیست و پنجمین همایش 

تجلیل روز ملی صادرات به عنوان صادر کننده نمونه ملی در سال ۱۴۰۰ انتخاب شد.

در بیست و پنجمین همایش روز ملی صادرات صورت گرفت 

انتخاب آلومینیوم المهدی
 به عنوان صادر کننده نمونه ملی کشور
آلومینیوم المهدی تنها شرکت تولیدکننده آلومینیوم در کشور بود که در بیست و پنجمین همایش تجلیل روز ملی صادرات 

به عنوان صادر کننده نمونه ملی در سال ۱۴۰۰ انتخاب شد

آگهی مناقصه عمومی دو مرحله ای
شرکت فولاد هرمزگان جنوب-شماره 141535

EPC موضوع مناقصه: پروژه ایمن سازی مخازن سوخت در شرکت فولاد هرمزگان جنوب به روش
مدت قرارداد: 7 ماه از تاریخ ابلاغ 

مناقصه گزار: شرکت فولاد هرمزگان جنوب 
نحوه دریافت اسناد: کلیه متقاضیان با ارسال اسناد ذیل به شماره فکس 33530145-076 و آدرس ایمیل khosravi.o@hosco.ir  می 

توانند نسبت به دریافت اسناد مناقصه اقدام نمایند.
1- واریز مبلغ 500،000 ریال به شماره حساب 0111111100008 نزد بانک ملی شعبه مرکزی هرمزگان، به نام شرکت فولاد هرمزگان 

جنوب بابت خرید اسناد مناقصه 
2- نامه اعلام آمادگی شرکت در مناقصه با ذکر شماره تماس و ایمیل رسمی

توضیحات:
1- تضمین شرکت در مناقصه به مبلغ  -/1/196/000/000 )یک میلیارد و یکصد و نود و شش میلیون(ریال خواهد بود.

2- نوع تضمین: 
 الف- ضمانتنامه بانکی به نفع کارفرما: مدت اعتبار تضمین بانکی حداقل سه ماه بوده و برای سه ماه دیگر نیز قابل تمدید باشد.

 ب- فیش واریز وجه نقد معادل مبلغ ضمانت نامه به شماره حساب 0111111100008 نزد بانک ملی  شعبه مرکزی هرمزگان 
3- شرکت کنندگان ملزم به ارائه گواهي صلاحیت ایمني ازسازمان تعاون،کار و رفاه اجتماعی مي باشند.

ج( جدول زمانی انجام مناقصه:

روابط عمومی شرکت فولاد هرمزگان جنوب

نکته: تاریخ بازگشایی پاکات ج متعاقبا اعلام خواهد شد.
متقاضیان برای آگاهی بیشــتر می توانند در ساعات اداری با شماره تلفن های 33530003 با کد 076 داخلی 3349 )اطلاعات بازرگانی- 
آقای خسروی( و داخلی 8505 )اطلاعات فنی- آقای خشابی( تماس حاصل نمایند. قابل ذکر است که هزینه های چاپ آگهی به عهده برنده 

مناقصه خواهد بود.

آخرین مهلت دریافت اسناد 
1400/09/30

تاریخ گشایش پاکات الف و ب 
1400/10/15

آخرین مهلت تحویل پاکات 
1400/10/14
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شهردار بندرعباس خبرداد

آماده باش کامل شهرداری بندرعباس 
برای مقابله با پشه آئدس
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گروه خبر//مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان 
گفت :مالیات بر ارزش افزوده در توســعه 

شهری و روستایی بسیار نقش دارد. 
به گــزارش خبرنگار دریا؛شــاکررضا مریدی 
افزود: هر ماه ســه درصد از 9 درصد مالیات 
بــر ارزش افزوده به حســاب شــهرداری ها 
و دهیاری های اســتان واریز می شود و یک 

درصد هم سهم سلامت اســت. مریدی اظهار 
داشت : در مقوله توسعه و رشد جوامع مختلف 
مولفــه های گوناگونی ایفای نقش می کنند، اما 
توجه به عوامل اقتصادی و تلاش در راســتای 
رشد و ارتقای شــاخصه های مالی و پولی از 
جمله نکات کلیدی و پر رنگ در جهت توسعه 

کشورها به حساب می آیند.
وی گفت: بر این اســاس ســعی و ممارست 
دولتمردان و رجال اقتصادی هر کشور در تسهیل 
فرآیندهای تولیدی و افزایش سرعت چرخ های 
اقتصادی از جمله عوامل بدیهی در پویایی نظام 
اقتصادی می باشد. در این میان مالیات به عنوان 

یکی از اصلی ترین اهرم های موجود در بخش 
های خرد و کلان اقتصاد نقش بسزایی در تسریع 
رشد اقتصاد داشته و امروزه کمتر کشوری است 
که آن را به عنوان ســتون مستحکم اقتصادی 
قبول نداشته باشد. مریدی افزود: اما آنچه که در 
خصوص مالیات و اثرات شگرف آن کمتر مورد 
توجه کارشناســان و صاحب نظران اقتصادی 
قرار گرفته است، نقش این عامل کلیدی اقتصاد 

در توسعه زیرساخت های شهری می باشد. 
مدیرکل امورمالیاتی هرمزگان تاکید کرد: مالیات 
به عنوان یکی از مهم ترین منابع مالی دولت در 
جهت رفع نیازهای شــهروندان و تامین بودجه 

کشور توانســته اثرات چشــمگیری در روند 
فعالیت های جاری یک کشور داشته باشد. اما 
نقش آن در توســعه زیرساخت های شهری از 
جمله تاثیرات بسیار مهم در پویایی نظام های 

اقتصادی می باشد.
وی افزود: خوشــبختانه در سال های اخیر و 
با عنایت به نگاه تحول گرایانه مســئولان بلند 
پایه نظام به مقوله توسعه و لزوم ایجاد بسترهای 
مساعد جهت تحقق آن شاهد تحولات اساسی 
و ساختاری در نظام اقتصادی کشور می باشیم. 
مریدی گفت: بر این اساس نگاه عمیق مسئولان 
به ایجــاد درآمدهای پویا در نظــام اقتصادی 

کشور سبب گردیده تا شاهد رشد و بسط روز 
افزون پایه های مفید و موثر مالیاتی در چرخه 
اقتصادی کشــور باشــیم. اجرای موفق قوانین 
ارزشــمندی همچون قانون مالیــات بر ارزش 
افزوده و نیز شــکل گیــری و اجرای مقدماتی 
طرح جامع مالیاتی نشــان دهنده نگاه توسعه 

گرایانه مسئولان می باشد.
مریدی تصریح کرد: فــارغ از آنکه درآمدهای 
مالیاتی در سال های اخیر چه عامل تاثیر گذاری 
در تامین درآمدهای دولت بوده و زمینه ســاز 
رهایی اقتصاد از درآمدهای نفتی شــده است، 
رشــد درآمدهای مالیاتی در بخش مالیات بر 

ارزش افزوده و به طبع آن اختصاص بخشی از 
این درآمد مالیاتی به شهرداری ها توانسته نقش 
سازنده و اثرگذاری در توسعه زیرساخت های 

مهم شهری داشته باشد. 
وی گفت: نگاهی اجمالی به سطح پیشرفت های 
چشــمگیری که در کلان شــهرهای کشور و 
خصوصا در زمینه توســعه حمل و نقل شهری 
در سال های پس اجرای قانون مالیات برارزش 
افزوده حادث شــده است، می توان رد پای اثر 
بخش درآمدهای مالیاتی را در توسعه و آبادانی 

شهرهای کشور به وضوح دید. 
مریدی گفت: از سوی دیگر و در سطح روستاها 
نیز اختصاص بخشــی از درآمدهای واصله از 
طریق مالیات بر ارزش افزوده برای دهیاری ها 
موجبات تحولات و تغییرات مثبتی در توســعه 
مناطق روستایی و کمتر توسعه یافته شده است.

وی گفت:  اما در این میان اساسی ترین نکته در 

زمینه درآمدهای ناشی از محل مالیات بر ارزش 
افزوده آن است که عوارض وصول شده مالیات 
بر ارزش افزوده در هر شهر و یا منطقه ای صرفا 
جهــت عمران و آبادانی همــان منطقه مصرف 
می گردد که این امر گویای این واقعیت اســت 
که تلاش شهروندان و اهالی هر منطقه در تحقق 
درآمدهای مالیاتی رابطه مستقیمی با توسعه و 

پیشرفت آن منطقه خواهد داشت.
مدیرکل امور مالیاتــی هرمزگان گفت: اگرچه 
تاثیرات شگرف تر درآمدهای مالیاتی در زمینه 
توسعه زیر ســاخت های صنعتی، کشاورزی و 
بهداشــتی موجود می باشد، اما توسعه خدمات 
روز افزون شــهرداری ها در تســهیل خدمات 
شــهری و اجتماعی نیز می تواند گوشه ای از 
دســتاوردهای بزرگ نظام اقتصادی و مالیاتی 
کشــور در خصوص امر مالیات ستانی و ارائه 

خدمات به شهروندان باشد.

مدیرکل امورمالیاتی هرمزگان تاکید کرد

نقش مالیات بر ارزش افزوده در توسعه شهری و روستایی

گروه خبر // معاون هماهنگی توزیع شــرکت توانیر 
گفت: تلاش دولت ایجاد شرایط مناسب تامین برق در 
فصل های آینده به ویژه تابســتان سال بعد است به 
گونه ای که تامین برق پایدار در تابستان از مهم ترین 

اهداف دولت است.
بــه گزارش خبرنگار دریا ؛  غلامعلی رخشــانی مهر در 
نشست با مدیران شــرکت توزیع نیروی برق هرمزگان با 
اشــاره بر مبحث تامین انرژی برای تابستان خاطر نشان 
کرد: از هم اکنون برنامه ریزی برای تامین برق پایدار برای 

مشترکین آغاز شده است.
وی با تاکید برآمادگی نیروگاهها برای تامین برق در پیک 
بار تابستان از مشترکین خواست برای پایداری جریان برق 
بویژه در پیک تابستان، مدیریت در مصرف برق را جدی 
بگیرند. وی در ادامه به ضرورت مدیریت مصرف و تعدیل 
روشنایی معابر عمومی با هدف تامین انرژی پیک زمستان 
اشــاره کرد و افزود: باتوجه به محدودیت تامین سوخت 
نیروگاهها و حفظ رفاه عمومی شــهروندان، طرح تعدیل 
روشــنایی معابر در سراسر کشور آغاز شده و چراغها در 
معابر اصلی و پارکها بصورت یک در میان روشن می شوند. 
وی افــزود: چراغ های با فنــاوری جدید و ال ای دی با 
هدف کاهش مصرف برق جایگزین لامپ های با مصرف 
بالا شود. رخشانی مهر سپس با اشاره به موضوع  تسریع 
در نصب کنتورهای هوشــمند گفت: برای کنترل مصرف 
برق مشترکین صنعتی، اداری و مشترکین پرمصرف، توسعه 
سامانه های کنترل از راه دور ضروری است. به گفته وی، 
تا تابستان ســال آینده تمام مشترکین کشاورزی، خانگی 
پرمصرف، اداری و مشــترکین تجاری باید مجهز به کنتور 
هوشمند شوند.وی با تاکید بر توسعه سامانه های خدمات 
غیرحضوری گفت: برای ارائه خدمات بهتر به مشترکین و 
متقاضیان، خدمات الکترونیک از طریق سامانه تلفن ۱۲۱ 

، اپلیکیشن برق من و میز خدمت الکترونیک توسعه یابد.

معاون هماهنگی توزیع توانیر؛

 تامین برق پایدار
 در تابستان آینده از مهم ترین 

اهداف دولت است

احیای کارخانه »سند پلاست«
2 با حمایت دادگستری هرمزگان



گروه خبر // نایب رییس انجمن تولیدکنندگان، 
صادرکنندگان و فرآوری محصولات کشاورزی 
هرمزگان گفت: دو غرفه در میدان میوه و تره 
بار اربیل عراق به محصولات استان هرمزگان 

اختصاص یافت. 
محمد جوادی اظهار کرد: بــا رایزنی های صورت 
گرفته دو غرفه به صورت ثابت در میدان تره بار اربیل 
عراق به محصولات استان هرمزگان اختصاص یافت 
که می تواند جایگاه محصولات استان را در بازارهای 

عراق تقویت کند.وی با اشاره به موقعیت کشاورزی 
استان هرمزگان به لحاظ محصولات خارج از فصل، 
بیان کرد: بدون شــک جایگاه محصولات اســتان 
هرمزگان به لحاظ موقعیت آب و هوایی  که دارد در 
بازارهای هدف جایگاه خاصی خواهد بود.به گزارش 
ایســنا ؛ جوادی در پایان خاطرنشان کرد: مساحت 
این غرفه ۱۴۰ متر مربع اســت کــه با رایزنی اتاق 
بازرگانی بــه صورت رایگان در اختیار محصولات 

استان هرمزگان قرار گرفته است.

اختصاص 2 غرفه میدان میوه و تره بار
 اربیل عراق به محصولات هرمزگان 

رئیس سازمان شیلات ایران تاکید کرد 
ضرورت توسعه پرورش ماهي دردريا در هرمزگان 

 گروه خبر // استاندار هرمزگان به همراه مدیر کل شیلات استان طي 
جلسه اي  با معاون وزیر و رئیس سازمان شیلات ایران و معاونین وي  در 
محل سالن جلسات سازمان شیلات ایران دیدار و گفتگو کرد.به گزارش 
خبرنگار دریا ، دکترخون میرزایي معاون وزیر و رئیس سازمان شیلات 
ایران در این دیدار، توضیحاتي در زمینه مطالعات انجام گرفته، توانمندي ها 
و اســتعدادهاي اســتان هرمزگان در زمینه هاي آبزي پروري دریایي ) 
میگو و ماهي در قفس( و صید و صیادي ارائه نمود و بر ضرورت توسعه 
پرورش ماهي دردریا و مرتفع نمودن مشــکلات پیش روي این صنعت 
با همکاري استاندار تاکید کرد.همچنین فراهم نمودن امکانات زیرساختي 
مانند گاز و برق براي پرورش چندباره میگو در طول ســال و نیز امکان 
بهره برداري شیلاتي از چاه هاي آب شیرین و شور موجود در منطقه از 
دیگر موضوعات مورد تاکید وي دراین جلسه بود.مهندس پرویز محبي 
معاون صید و بنادر ماهیگیري سازمان شیلات نیز با اشاره به ظرفیت قابل 
توجه صید سطح زیان ریز )موتو و ساردین ماهیان( و استفاده از ظرفیت 
صید در آب هاي دور به بررسي امکان ایجاد درآمد در بنادر ماهیگیري 
براي هزینه کرد در طرح هاي توسعه شیلاتي اشاره کرد.مهندس افراسیابي 
سرپرست معاونت توسعه آبزي پروري، به منظور افزایش اشتغال با توجه 
به ضریب بالاي بیکاري در منطقه، پیشنهاد توسعه متراکم تیلاپیا در شرایط 
بدون تعویض آب و به صورت کاملا بســته را مطرح نمود و همچنین بر 
پرورش متراکم میگو در سیستم هاي گلخانه اي با راندمان بالاتر تاکید کرد.

مهندس علي ایزدي معاون مجري طرح پرورش ماهي در دریا نیز با اشاره 
به ضرورت ایجاد هلدینگ یا حامي براي تولیدکنندگان ماهي در قفس، بر 
ضرورت واردات مولدین اصلاح نژاد شده گونه هاي هدف به عنوان یک 
زیرساخت اصلي و داشتن برنامه تحقیق و توسعه به عنوان چراغ راه توسعه 
استان تاکید نمود.در پایان مهندس مهدي دوستي استاندار هرمزگان ضمن 
تشکر از اقدامات شیلات استان ضمن حمایت از طرحهای شیلات استان 
به موضوعات و چالش ها و توسعه هر چه بیشتر آبزی پروری و ساماندهی 
شناورهای صیادی  در استان اشاره کرد وهمکاري هر چه بیشتر سازمان 
شیلات ایران را به منظور حمایت و برون رفت از مشکلات خواستار شد 
گفتني است معاون وزیر و رییس سازمان شیلات ایران در این جلسه از 
دکتر عبدالرسول دریایي مدیرکل شیلات استان هرمزگان به پاس مدیریت 
شایسته و نمونه  در  شیلات  با اهداي لوح تقدیر، تشکر و قدرداني نمود.

رئیس بیمارستان کودکان بندرعباس:
روتاويروس مراجعه کودکان به بیمارستان را ۲ برابر کرد

 گروه خبر // رئیس بیمارســتان کــودکان بندرعباس گفت: مراجعه 
کودکان با علایم اسهال و اســتفراغ به بیمارستان کودکان بندرعباس در 
مقایسه با پارسال دو برابر شده است. عبدالمجید ناظمی در این خصوص، 
افزود: عامل این بیماری، روتاویروس است که موجب اسهال و استفراغ 
در کودکان می شــود و در این روزها گسترش یافته است.ناظمی با بیان 
اینکه در حال حاضر تخت های مربوط به این بیماری ویروســی در این 
بیمارستان پرُ هستند، اظهار کرد: افزایش بروز این بیماری ها نشان می دهد 
که رعایت شیوه نامه های بهداشتی کمتر شده است و تجمعات افزایش یافته 
است.رئیس بیمارستان کودکان بندرعباس اضافه کرد: از مردم درخواست 
می شــود همچنان به رعایت نکات بهداشتی به ویژه استفاده از ماسک و 
شستشوی مداوم دست ها توجه کنند.به گزارش ایسنا ؛ وی با اشاره به اینکه 
رعایت رژیم غذایی در این دوران و مراجعه به موقع به پزشک به بهبودی 
سریعتر کودک کمک می کند، اظهار کرد: در صورت مشاهده علایمی مانند 
کم شدن آب بدن، نداشتن اشک چشم، خشکی دهان، کاهش ادرار، ضعف 

و عطش زیاد، بیمار باید به اولین مرکز درمانی منتقل شود.

خبر

خبری

چهار شنبه 24 آذر 1400

10 جمادی الاول 1443

سال بیستم شماره 3771

  
سرمقاله

  گرچه فقر و ثروت بنظر می رسد که باهم جمع نمی شوند، اما در 
استانی مانند هرمزگان شاهدیم که این دو با هم جمع شده اند و هیچ 
مسئولی هم خود را مسئول این وضعیت ندانسته و پاسخگو نبوده اند. 
از یک طرف استان اقتصادی و ثروتمند برای کشور به شمار می رویم 
که البته هرمزگان سهمی از این ثروت ندارد و درآمدش به خزانه واریز 
می شود و سهم مان فقط گرانی مسکن ، آلودگی، ترافیک و.... است 
و صنایع هم خودمختار هستند و برخی شان حتی مالیات و عوارض 
شان را برخلاف قانون در استان مان پرداخت نمی کنند وحساب های 
بانکی شان هم در هرمزگان نیست که چند روز قبل استاندار هرمزگان 
از آنها خواست حساب های شان را به استان منتقل کنند که البته بعید 
بنظر می رسد صنایع گوش شنوایی داشته باشند و برخی از آنها که 
تخلفاتی هم مرتکب شده اند که بعضی رسانه ای شده و نمایندگان نیز 
موضع گیری هایی داشتند که متاسفانه اثرگذار نبود و اقدامی از سوی 
دستگاه های نظارتی و اســتانداری هم صورت نگرفت. حال واقعا 
مشخص نیست نمی خواهند یا نمی توانند در این زمینه اقدام کنند؟  
اگر در هر اســتانی دیگر اینقدر بنگاه اقتصادی وجود داشت، بطور 
حتم باعث عمران وآبادانی آن استان ها بر اساس  نقش مسئولیت های 
اجتماعی، اشــتغالزایی برای جوانان بومی آن استان و... شده که در 
هرمزگان از گذشته تاکنون نیروهای موردنیاز شان را از خارج استان 
بصورت اتوبوسی آورده اند و جوانان اینجا مجبورند بدنبال مشاغل 
کاذب، قاچاق کالا و سوخت و... بروند ودر آتش آن بسوزند و جان 
دهند و هیچکس هم خود را در این بخش پاســخگو نمی داند. چرا 
نباید هرمزگانی ها در اشتغال در این صنایع سهمی داشته باشند؟ در 
کدام استان چنین وضعیتی وجود دارد که جوانانش در کنار صنایعش 
بیکار باشند و مجبور باشند به سمت مشاغل کاذب بروند که جان شان 
هــم در معرض خطر قرار گیرد؟ این اســتان بدلیل بی تدبیری های 
دولت هــا در ادوار مختلف  در فقر، فلاکت،بیکاری ، محرومیت و... 
دارای رتبه نخست کشوری است و گویا مسولان استانی به کسب این 
مقام به خود افتخار  و می بالیدند که هیچ اقدام اثرگذاری برای رفع آنها 
تاکنون نداشته اند. محلات حاشیه ای تا روستاهای کوهشاه  و بشاگرد 
و... همچنان در اوج محرومیت قرار دارند و مسئولان کشوری هم که 
وارد اســتان می شوند، بیشترشان از فرودگاه به استانداری و سپس 
صنایع می روند و برمی گردند و حتی وضعیت محلات حاشــیه ای، 
بافت های فرســوده و سکونتگاه های غیررسمی  و روستاهای دور 
ونزدیک را نمی روند تا اوج فقر و محرومیت را ببینند و اقدامی اثرگذار 
داشته باشند تا استانی که درصدر استان های درآمدزایی کشور است، 
در صدر فقر وفلاکت، بیکاری و.... قرار نگیرد و این معادله همچنان 
لاینحل نماند. در این دولت که حتی رئیس جمهور بازدید از مناطق 
شهری و روستایی محروم را از ابتدای شروع بکار در برنامه داشته اند 
و الگویی برای وزرا، استانداران و مدیران کل، فرمانداران و... شده اند؛ 
انتظار می رود با فرهنگ سازی این مدل رفتاری، بخشی از مشکلات 
این مناطق برطرف شود وهرمزگان ثروتمند برای ایران، برای خودش 

در فقر وفلاکت و محرومیت نماند.
    علی زارعی

فقر و ثروت؛ عجیب و واقعی

رئیس کمیسیون  نائب   // گروه خبر 
انرژی مجلس با بیان اینکه کمیسیون 
متبوعــش در راســتای رفع موانع 
مهر خلیج  پتروپالایشگاه  پیش روی 

فــارس و دیگر پالایشــگاه ها قدم 
برداشته است، گفت: جلسه ای نیز با 
هدف احصاء مشکلات، نیازها و کمک 

به حل آن ها تشکیل شد. 

 بــه گــزارش خبرنگار دریــا ؛ احمد 
مرادی با اشاره به برگزاری جلسه ای به 
ریاست وی و حضور جمعی از اعضای 
کمیســیون انرژی مجلس با مدیرعامل 
پتروپالایشــگاه مهر خلیــج فارس و 
مسئولان شــرکت پخش و پالایش، در 
محل کمیســیون انرژی مجلس، گفت: 
مجموعه پتروپالایشگاه مهر خلیج فارس 
در نزدیکی  بندرعباس و جنب پالایشگاه 
نفت ســتاره خلیج فارس واقع شده و 
شــرکت پالایش و پخش وزارت نفت 
وظیفه تامین خوراک این پتروپالایشگاه 
را دارد، ضمــن آنکه ارزش فاز اول این 
پالایشگاه حدود ۴9۳ میلیون یورو است. 
نماینده مردم بندرعباس، قشم، ابوموسی، 
حاجی آباد و خمیر در مجلس شورای 

پتروپالایشگاه  این  ادامه داد:  اســلامی 
روزانه ۱۲۰ هزار بشکه میعانات گازی 
از میدان گازی پــارس جنوبی تحویل 
می گیرد که این میعانات گازی خوراک 
ورودی آن محســوب می شــود، ضمن 
آنکه امــکان تولید بنزین از ویژگی های 
مهم پتروپالایشــگاه به شمار می آید و 
این پتروپالایشگاه با هدف جلوگیری از 
خام فروشــی احداث شده و نقش بسیار 
مهم و استراتژیکی در تامین نیاز کشور به 

فرآورده ها و مشتقات نفتی دارد.
پتروپالایشگاه  این  همچنین  افزود:  وی 
برای 6هزار نفر به طور مستقیم و ۱۲هزار 
نفر به طور غیرمســتقیم اشتغال ایجاد 
کرده و طبق بررســی ها این پروژه -که 
احداث آن از مهرماه ســال گذشته آغاز 

شده- حدود ۳8 و نیم درصد پیشرفت 
فیزیکی داشــته اســت. مرادی با بیان 
اینکه کمیســیون انرژی نیز در راستای 
رفع موانع پیش روی این پتروپالایشگاه 
و دیگر پالایشگاه ها قدم برداشته است، 
اظهــار کرد: این جلســه نیــز با هدف 
احصاء مشــکلات و نیازها و کمک به 
حل آن ها تشکیل شد، ضمن آنکه هفته 
آینده شخصا بازدیدی از پتروپالایشگاه 
مهر خلیج فارس خواهم داشــت. نائب 
رئیس کمیسیون انرژی مجلس شورای 
اسلامی بیان کرد: همچنین در این جلسه 
بحث هایی درباره پتروپالایشگاه سیراف 
در عســلویه شــد و در ادامه مقرر شد؛ 
جلسه ویژه برای بررســی مسائل این 

پتروپالایشگاه برگزار شود.

احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان در مجلس  خبر داد

گام مهم کمیسیون انرژی جهت رفع موانع در پتروپالایشگاه مهر خلیج فارس

پشت پرده سیاست 

 بــا روی کار آمدن دولــت جدید، روابط خود را با همســایگان توســعه دهد و   
سوءتفاهم ها را مرتفع کند.  

افتضاح»ایران اینترنشنال« مقابل هتل کوبورگ 
شبکه سعودی اینترنشنال خبرنگار خاطی اش را از مذاکرات وین فراخواند.همزمان 
ریابکوف احتمال دستیابی به توافق را افزایش یافته دانست، هرچند باقری گفت: هیچ 

پیشنهاد و ابتکاری در وین دریافت نکردیم 
روز پنجم از بخش دوم دور هفتم مذاکرات وین هم در حالی در این شهر سرد اروپایی 
ســپری شد که ادامه کار کارگروه های تخصصی روی متون ایران و نظرات ۱+۴ در 
کنار دیدارهای هیئت ها با یکدیگر مهم ترین خبر ارسالی از وین را تشکیل می داد 
اما در حالی که برخی رســانه های فارســی زبان معاند همچون ایران اینترنشنال و 
رسانه های غربی سعی در القای اختلاف میان ایران و چین و روسیه دارند   شنیده های 
خراســان از وین خلاف این موضوع را نشان می دهد . منابع آگاه به خراسان گفته 
اند بعد از دیدار دوستانه و سازنده روسای هیئت های ایران ، روسیه و چین در روز 
یک شنبه که حاضران ضمن هماهنگی در خصوص نحوه ادامه گفت وگوها، ایده های 
خود درباره نحوه کاهش اختلافات در برخی موضوعات را با هم به اشتراک گذاشتند، 
این تماس ها همچنان ادامه داشــته و بسیاری از ابهامات موجود میان این مثلث را 
رفع کرده است . با این حال طرف های غربی و رسانه های آن ها یک خط تخریبی 
را با انتشــار مصاحبه و نقل های تحریف شده و برش خورده دنبال می کنند تا از این 
طریق چنین القا کنند که از یک سو میان ایران، روسیه و چین اختلاف نظر وجود دارد 
و در مقابل گروه ۱+۴ در مواضع خود از اجماع و اتحاد برخوردار اســت. در حالی 
که منابع نزدیک به تیم مذاکره کننده در وین می گویند در طول دور هفتم مذاکرات، 
چین و روسیه بیشــترین حمایت را از مواضع هیئت ایرانی داشته اند و خصوصا در 
زمینه خواسته های تحریمی ایران به طور تمام  قد از ایران حمایت کرده و به شدت از 
تحریم های تازه آمریکا، خرابکاری های صورت گرفته در تأسیسات هسته ای ایران، 
به راه انداختن بازی مقصرنمایی علیه ایران و ادامه عناصر کارزار غیرانســانی فشار 
حداکثری انتقاد داشــته اند.همین رفتار و تحریف ها باعث شــد میخائیل اولیانوف 
نماینده روس ها در وین که اظهارات تحریف شده او حاشیه هایی را ایجاد کرده بود 
و برخی رسانه های معاند از قول او مدعی شده بودند که ایران در مذاکرات هفته قبل 
برداشــت های نادرستی از مذاکرات داشته و وقت تلف کرده است ، بدون اسم بردن 
از رســانه ای خاص در توئیتی جدید نوشت : »برخی از دیپلمات ها برای در امان 
بــودن، از مصاحبه کردن خودداری می کنند و حق هم دارند. امروز عصر من عجله 
داشتم اما به درخواست خبرنگاران، اظهاراتی را مطرح کردم که بد برداشت شده است. 
آگاه باشید که من موقعیت ایران را مثبت ا رزیابی کردم نه منفی.«همزمان به گزارش 
ایرنا؛شبکه معاند فارسی زبان ایران اینترنشنال پس از افتضاح دستکاری و تحریف 
اظهارات مذاکره کننده ارشــد روسیه درباره موضع ایران در مذاکرات وین، خبرنگار 
خاطی اش را از پایتخت اتریش فرا خواند. اما اولیانوف که این روزها عملا علاوه بر 
کار دیپلماتیــک آخرین خبرها را نیز از مذاکرات به دنیا مخابره می کند،  در صفحه 
توئیترش نوشت: مذاکره کنندگان توانستند خود را با ایده های جدید ایران و ضرورت 
مذاکرات وین تطبیق دهند. کار بر مبنای پیش نویس های قبلی ادامه می یابد. سرگئی 
ریابکوف معاون وزیر خارجه روسیه نیز در مصاحبه با رسانه ریانووستی روسیه گفته 
که» اکنون احتمال دستیابی به توافق در مقایسه با آن چه قبل از از سرگیری مذاکرات 

نشست مهم ایران و کشورهای خلیج فارس
در حالــی که الجریده کویت از موافقت پوتین و ماکرون برای برگزاری نشســتی با 
حضور کشور های حوزه خلیج فارس و ایران خبر داده است سرلشکر باقری نیز گفت: 

تا حدودی سوءتفاهم ها باعربستان برطرف شده است
همســایگان در اولویت روابط خارجی ایران قرار دارند. این شــاه بیت سخنان سید 
ابراهیم رئیسی و وزیر خارجه دولت سیزدهم درباره سیاست خارجی ایران در آغاز 
به کار دولت بوده است. حالا خبر رسیده که ایران پیشنهاد برگزاری نشست مشترکی 
با حضور کشــورهای حوزه خلیج فارس و تهران را مطرح کرده که این پیشنهاد با 
موافقت پوتین و ماکرون نیز مواجه شده است.به نوشته رویداد۲۴، روزنامه الجریده 
کویت از تلاش های منطقه ای و بین المللی برای برگزاری نشستی با حضور کشور های 
حوزه خلیج فارس و ایران خبر داده و نوشــته »تلاش های منطقه ای و بین المللی با 
تایید رئیس جمهور روسیه و فرانســه برای برگزاری نشستی با حضور کشور های 
حوزه خلیج فارس و ایران در جریان اســت. با این حال چالش اصلی، آغاز گفت 
وگو های متوقف شده میان تهران و ریاض است.« یک منبع دیپلماتیک ایرانی نیز از 
وجود تلاش های منطقه ای و بین المللی برای برگزاری نشست خلیجی-ایرانی خبر 
داده و گفته که قرار است کشور های حوزه خلیج فارس میزبانی این نشست را برعهده 
داشــته باشند. این منبع دیپلماتیک به الجریده گفته که پیشنهاد برگزاری این نشست 
از ســوی علی باقری کنی مذاکره کننده ارشــد ایران در سفر هفته گذشته به مسکو 
پایتخت روســیه پیش از از سرگیری دور جدید مذاکرات هسته ای وین مطرح شده 
است. همزمان خبرگزاری رسمی اردن پترا گزارش داد که ایران و عربستان نشست 
امنیتی در امان برگزار کرده اند و در این نشســت درباره موضوعات مختلف از جمله 
برنامه هســته ای و موشکی ایران گفت وگو شده است. خبرگزاری اردن همچنین از 
پایان نشســت گفت وگوی امنیتی میان ایران و عربستان سعودی خبر داد و گفت که 
این نشست با مشارکت کارشناسان دو کشور در پایتخت این کشور برگزار شده بود. 
پژوهشگاه عربی ویژه مطالعات امنیتی که مقر آن در اردن است میزبان این نشست بود. 
این پژوهشگاه از معدود مراکز در منطقه غرب آسیاست که در زمینه سلاح های کشتار 
جمعی، عدم اشــاعه هسته ای و مسائل مربوط به امنیت هسته ای کار می کند. »ایمن 
خلیل« رئیس پژوهشــگاه مطالعات امنیتی با اشاره به حاکم بودن احترام متقابل بر 
فضای این جلسه، آن را نشان دهنده تمایل دو طرف برای توسعه روابط و تقویت ثبات 
منطقه ای دانســته و گفته به زودی میان طرفین ،جلسات بیشتری به منظور پیگیری 
توصیه های مطرح شده در نشست و نیز تدوین جزئیات برگزار خواهد شد. تاکنون 
چهار دور گفت وگو میان ایران و عربستان به میزبانی بغداد برگزار شده است. شورای 
عالی امنیت ملی مســئولیت این گفت وگو ها را برعهده دارد و نماینده این شورا در 
این گفت وگو ها حضور دارد.در این بین،سرتیپ ستاد »عبدالعزیز بن عبدا... المنذری« 
معاون عملیات و برنامه ریزی ســتاد نیرو های مسلح سلطنت عمان در رأس هیئت 
نظامی با سردار سرلشکر پاسدار محمد باقری دیدار و گفت وگو کرد. رئیس ستاد کل 
نیرو های مسلح با اشاره به سیاست تنش زدایی در سطح منطقه گفت: در بخش مسائل 
منطقه ای، ما دیدار هایی با مقامات کشور های امارات و عربستان داشته ایم و تا حدودی 
سوءتفاهم ها نیز برطرف شده است؛ همچنین روابط خوبی با قطر و کویت داریم. البته 
با کشور بحرین هنوز ارتباط چندانی برقرار نشده است که کشور عمان قطعاً در این 
زمینه هم می تواند نقش آفرینی کند. او افزود: جمهوری اسلامی آمادگی کامل دارد تا

بود، افزایش یافته اســت.  علی باقری مذاکره کننده ارشد ایرانی نیز در گفت وگو با 
پرس تی وی تصریح کرد : »اختلافات به ویژه در موضوع هســته ای متعدد و متنوع 
اســت. در زمینه موارد اختلافی ما تاکنون هیچ پیشــنهادو ابتکاری از طرف مقابل 
دریافت نکردیم، ولی ما خودمان در چارچوب اصلاحات و پیشنهادهایی که به طرف 
مقابــل ارائه دادیم دیدگاه خود را در خصوص موضوعات اختلافی بیان کردیم و به 

طرف مقابل ارائه دادیم.«
مجلس طرحی برای برگزاری تجمعات در دست بررسی دارد

دبیر کمیسیون ماده ۱۰ احزاب گفت: مجلس در حال بررسی طرحی برای برگزاری 
تجمعات است، اما هنوز این طرح جمع بندی و نهایی نشده است. محسن اسلامی در 
نشســتی خبری درباره مصوبات جلسه امروز کمیسیون ماده ۱۰ احزاب اظهار کرد: 
تقاضای تاســیس حزب همدلی و توسعه ملی در جلسه کمیسیون ماده ۱۰ احزاب 
طرح شــد و مورد بررسی قرار گرفت و کمیســیون با فعالیت این حزب در سطح 
و گستره اســتانی و با تغییر عنوان موافقت کرد.مدیرکل سیاسی وزارت کشور بیان 
کرد: همچنین تقاضای تاسیس حزب معلمان و فرهیختگان ایران اسلامی در جلسه 
کمیسیون مطرح شد که کمیسیون با فعالیت این حزب نیز در گستره استانی و با تغییر 
عنوان موافقت کرد.وی ادامه داد: گزارش برگزاری مجمع عمومی مجمع نیروهای خط 
امام در جلسه کمیسیون طرح و مورد تایید قرار گرفت. گزارش مجمع عمومی انجمن 
اسلامی دانشگاهیان اصفهان هم طرح شد که مورد تایید قرار گرفت.اسلامی همچنین 
اظهار کرد: بر اساس مواد ۱8 و ۱9 قانون احزاب، دبیرخانه کمیسیون نسبت به اعمال 
فرایند رصد، پایش و نظارت مستمر در خصوص عمل به مصوبات کمیسیون ماده ۱۰ 
احزاب در حیطه احزاب ملی اســتانی اقدامات لازم را در دستور کار قرار می دهد. 
وی تاکید کرد: دولت سیزدهم تاکید دارد فضای آرام و شادابی را برای احزاب فراهم 
کند و این مساله برای وزارت کشور در اولویت قرار می گیرد. هرچه پایبندی به قوانین 
بیشتر باشد، رابطه بهتری بین احزاب و وزارت کشور شکل می گیرد.مدیرکل سیاسی 
وزارت کشور در پاسخ به پرسشی درباره تعیین مکان برای برگزاری تجمعات گفت: 
مصوبه قبلی در خصوص تعیین اماکن برای برگزاری تجمعات توسط دیوان عدالت 
اداری ابطال شده اســت، اما مجلس در حال بررسی طرحی برای این منظور است 
که همکاران ما در وزارت کشــور با مجلس در این زمینه تعامل دارند و در جلسات 

شرکت می کنند، اما هنوز این طرح جمع بندی و نهایی نشده است.
انعکاس

ایســکا نیوز نوشت: امام جمعه اهل سنت آزادشهر گفت: اهل سنتی که محبت رسول 
ا... )ص( و خاندان پاک ایشان در دلش نباشد و از اعمالشان پیروی نکند اهل سنت 
نیست و اگر سوء تفاهمی از سخنان اینجانب پیش آمده از همه عزیزان عذرخواهی 
می کنم. گفتنی است بخشی از صحبت های اخیر مولوی گرگیج در شبکه های مجازی 

و رسانه ای منتشر شد که باعث ایجاد شائبه و ناراحتی هایی شده بود. 
 دیده بان ایران نوشــت: محمد رضا تاجیک گفــت: درباره دولت کنونی با این که 
یک جریان به دلیل هراس از بقا تصمیم گرفت تا یک دولت یکدست را ایجاد کند، 
اما در قبال همین دولت نیز بنده تئوری حذف و طرد را منتفی نمی دانم. بنده معتقدم 
آن چه بر ســر روسای جمهور سابق آمد، به شکلی دیگر متوجه رئیس دولت فعلی 

نیز خواهد شد.

گروه خبر // رئیس اداره تصفیه امور ورشکستگی 
دادگستری اســتان هرمزگان از احیای کارخانه 

سند پلاست با حمایت دستگاه قضایی خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ رئیس اداره تصفیه امور 
ورشکستگی دادگستری استان هرمزگان از احیای 
کارخانه سند پلاســت با حمایت دستگاه قضایی 
خبر داد.محمد شــنبه زاده رئیس اداره تصفیه امور 
با  ورشکستگی دادگستری کل اســتان هرمزگان 
اشاره به منویات ریاست قوه قضاییه در خصوص 
احیای کارخانجات ورشکســته و بازگشــت آنها 

به چرخه تولید کشــور گفت: در راستای قرارداد 
ارفاقی و با پیگیری های صورت گرفته در کارخانه 
مذکور پس از ۱۰ ســال مجــدداً احیا و مقدمات 
شــروع به کار آن فراهم آمــد که هم اکنون جهت 

راه اندازی مجدد به مالکان تحویل گردیده است.
معــاون قضایی رئیس کل دادگســتری هرمزگان 
افزود: شــرکت سند پلاســت در زمینه تولید سبد 
میوه فعالیت می کند و با توجه به ظرفیت اســتان 
هرمزگان در تولید محصولات کشاورزی خارج از 
فصل، می تواند موجب رونق کشــاورزی و تسهیل 

دسترسی کشــاورزان به انواع سبد های مورد نیاز 
برای بسته بندی و انتقال به موقع محصولات شود.

شنبه زاده با تأکید بر لزوم حمایت گسترده از تولید 
و چرخه اقتصاد کشور تصریح کرد: دستگاه قضایی 
اســتان هرمزگان آمادگی دارد از همه ظرفیت های 
قانونی برای حمایت از تولید استفاده کند و در این 
راه همه تلاش خود را به کار خواهد بســت تا به 
صورت ویژه به درخواســت هایی که شرایط لازم 
در زمینه بهره مندی از ارفاقــات قانونی را دارند 

رسیدگی نماید.

احیای کارخانه »سند پلاست« با حمایت دادگستری هرمزگان

  
گروه خبر // شــهردار بندرعباس گفت: برای کنترل شــیوع پشه 
آئدس خدمات شهری شهرداری بندرعباس پاکسازی و نظافت تمام 

نقاط شهر را با سرعت، دقت و وسواس بیشتری انجام می دهد.
بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ مهــدی نوبانی گفت: پس از برگزاری 
جلسه بررسی وضعیت پیرامون پشه آئدس در فرمانداری بندرعباس 
و حضور معاونت خدمات شهري شهرداری در این جلسه با توجه 
به مسئولیت های، محوله  اقدامات پیشگیرانه شهرداری بندرعباس 
در مناطــق چهار گانه با برنامه ریــزی منظم و در وضعیت فوری 

پیگیری در دست اقدام می باشد.
شهردار بندرعباس افزود: با توجه به اینکه روابط عمومی دانشگاه 
علوم پزشکی مناطقی از شهر بندر عباس را که بیشتر پشه آئدس در 
آن مشاهده شده اعلام نموده برنامه پاکسازی و تنظیف نقاط مختلف 
با نظم و انضباط بیشــتری در حال پیگیری و انجام است. خورها ، 
جوی های آب ، کانالهای فاضلاب ،کانالهای دفع آب های سطحی 
،محــل دپوی نخاله و زباله ، در همه مناطق و محلات و نواحی در 

حال پاکسازی می باشد.
نوبانی عنوان کرد:بوستان شهید پرَوَر)فرودگاه قدیم (جنب شهرداری 
منطقه سه )روبروی بیمارستان شهید محمدی( کنار پارک دباغیان و 

کنار مهمانسرای بانک کشاورزی ،
سیدمظفر ، ســجادیه )بلوار امام حســین)ع(، بهشت بندر و کوی 

۲۲بهمن از نقاطی هستند که روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی 
اعلام نموده که پشه آئدس بیشتر مشاهده شده است.

شهردار بندرعباس خاطر نشــان کرد: همه سازمانها و ارگانها در 
قبال جان مردم مســؤل هســتند و موقعیت فعلی یک وضعیت در 
آستانه بحران است و باید همه دستگاهها همکاری و همراهی کنند 
تا جان مردم به خطر نیفتد.مهدی نوبانی تأکید کرد : همه مکان های 
شناسایی شــده پاکسازی شده  اســت و در  مناطق با هماهنگی 
خدمات شــهری در  هر منطقه به طور روزانه نظافت و پاکسازی 
نقاطی که امکان وجود و تخم ریزی پشه آئدس باشد مرتب انجام 
میشود.وی گفت: هر سازمانی بنا بر وظیفه و ظرفیت خود در مواقع 
بحرانی ورود میکند و قطعا شــهرداری از همه ظرفیت های خود 
از زمان اعلام وضعیت فوق العاده اســتفاده کرده و با تمام توان در 

صحنه حضور داشته است.
شــهردار بندرعباس در بخش دیگری از سخنان خود خاطر نشان 
کرد: مناطــق چهارگانه آماده باش و در حال انجام وظایف محوله 
پیرامون وضعیت شیوع پشه آئدس در سطح شهر هستند و در حال 

حاضر نظافت  شــهر از هر مســاله ای مهم تر است و تمام نقاط 
بخصوص محل های جمع شدن آب های سطحی و فاضلاب و زباله 
و خور ها به ســرعت  باید به شکل روزانه پاکسازی شوند و برای 
این امر در هر منطقه و ناحیه بازدیدهای روزانه توســط خدمات 

شهری انجام مي شود و اقدامات فوری در دستور کار بوده است.
مهدی نوبانی شــهردار بندرعباس  تصریح کــرد: طبق اعلام نظر 
حشره شناسان این حشره در مجاورت با آب تخلیه کولرهای گازی، 
بشــقاب ها و ظروف زیر گلدان ها و محل های مرطوب و آب های 
مانــده زندگی و تخم ریزی می کند و مــردم باید با دقت و آگاهی 
بیشــتری این محل ها را در منزل سم پاشی و ضد عفونی کنند و 

امکان تخم ریزی این حشره را سلب نمایند.
وی بیان داشــت شــهروندان میتوانند هر نقطه از شهر که وضعیت 
مطلوبی ندارد و فاضلاب و جوی آب و کانال دفع آب های سطحی 
پاکســازی نشــده یا محل دپوی زباله و نخاله بوده را به ســامانه 
۱۳۷گزارش دهند تا همکاران جهت پاکســازی و نظافت به محل 

مورد نظر اعزام شوند.

شهردار بندرعباس خبرداد

آماده باش کامل شهرداری بندرعباس برای مقابله با پشه آئدس

آگهی تحدید حدود اختصاصی پلاک 96 فرعی از 34 اصلی  
 نظــر به این که عملیات تحدید حدود اختصاصی پلاک ۹۶ فرعی از ۳۴ 
اصلی آقای گنجعلی پیوست فرزند علی ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی 
به مساحت ۲۴۰۰۰ متر مربع واقع در بنوبند پارسیان بخش دو بندرعباس در 
اجرای بند الف ماده یک و ماده سه و تبصره ماده سیزده قانون تعیین تکلیف 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی رای به انتشار آگهی تحدید حدود 
اختصاصی صادر و به استناد برای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۲۳۰۵۴۰۰۰۴۵۶ مورخ 
۱۴۰۰/۰۷/۲۶ هیــات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبت اراضی 

و ســاختمان های فاقد سند رسمی تاکنون تحدید حدود به عمل نیامده است. برحسب درخواست 
کتبی نامبرده برابر ماده ی ۱۴ قانون ثبت عملیات تحدید حدود اختصاصی پلاک فوق الذکر در مورخ 
۱۴۰۰/۱۰/۲۱ راس ساعت ۷:۳۰ صبح در محل انجام خواهد شد. و برابر ماده ۱۴ قانون ثبت از کلیه 
مالکین و مجاورین دعوت می گردد که در تاریخ و ساعت مقرر در آگهی در محل حضور یابند. عدم 
حضور مالک مانع از انجام عملیات تحدید حدود نخواهد بود. واخواهی مجاورین نسبت به حدود و 
حقوق ارتفاقی طبق ماده ی )۲۰( قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورتجلسه تحدید حدود ظرف مدت 
سی )۳۰( روز پذیرفته خواهد شد و برابر ماده ی ۸۶ آیین نامه قانون ثبت وتبصره ۳ ماده واحده قانون 
تعیین تکلیف پروندهایی که دارای سابقه بوده و سابقه آن در مراجع قضایی از بین رفته مصوب سال 
۷۳ نسبت اعتراض باید کتبی و مستقیماً به این اداره تسلیم گردد و معترض باید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تنظیم اعتراض به مرجع ثبتی، نسبت به تنظیم دادخواست در مرجع ذیصلاح قضائی اقدام نماید. 
در غیر این صورت متقاضی ثبت یا نماینده قانونی وی می تواند به دادگاه مربوطه مراجعه و گواهی 

عدم تقدیم دادخواست را دریافت و به اداره ی ثبت تسلیم نماید.۱۴۰۰/۴۹۱ م الف           
 تاریخ انتشار:۱۴۰۰/۰۹/۲۴

اسمعیل ربیع نژاد- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان
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گرانی ! 
الا یا ایهالغول گرانی

کنی با ما چرا نامهربانی ؟!
برای مردم بی پول و مسکین
نمایی اینقدر جفتکپرانی ؟!

هدر دادی درآمد های ما را 
به طرز حمله های ناگهانی !

ز بس خوردی ز ما دیگر نمانده 
برای بنده حتی یکقرانی !

تو چون گرگی و ما هم گوسفندان 
مکن بهر خدا بر ما شبانی !
تمام وعده هایی که شنیدم 

نبود جز حرف مفت و لنترانی !
 نعمت الله احسانی

 ***
بیکاری

خواب می دیدم شبی شاغل شدم 
گشته مردزندگی ........عاقل شدم 
با عیال خود سوی .... ساحل شدم 
من شدم پولدار و ....... مرد نازنین 

بارک الله مرحبا صد آفرین ! 
هااااااااای مردم ، دوستدار خوشه ام
صاحب میز و مقام و ........پوشه ام
مرد ثروتمند و ..... صاحب توشه ام
چند روزی من شدم ...... بالانشین

بارک الله مرحبا صدآفرین ! 
کاشف زنجیره های .......... ارزشم
اهل علم و اقتصادو ......... ورزشم
دائما دور جهان در ..........گردشم

بسکه دارم طرحها ........ در آستین 
بارک الله مرحبا صدآفرین! 

گرنداری شغل و آب و ... دانه ای
یانداری همسریّ و ....... خانه ای
بهر موهایت نداری .......شانه ای
من بلندت می نمایم از ..... زمین

بارک الله مرحبا صدآفرین! 
میگذارم راه حل ..... دردست تو
بانکها هم میشوند ....همدست تو
جمله مه رویان عالم .....مست تو
بی جهت نبَوَد شدم ......کارآفرین

بارک الله مرحبا صدآفرین! 
حرف های من تماما .... قیمتی است
داخل آن هم یقینا ...... حکمتی است

این دبلیوسی خودش هم فرصتی است
جان من ........ منما تحمل بیش ازاین

بارک الله مرحبا صدآفرین! 
صدای جیغ و داد عیال!!! :

پاشو مررررررد...
لنگ ظهره! 

بازم گرفتی خوابیدی ؟! 
کلیه هات همه از کار افتاده
آخه اینم شد زندگی ؟!...

پاشو به فکر یه لقمه نون باش
مردیم از گشنگی ... 

اینقده تو خواب حرف نزن!
خدا بگم چیکارت کنه مررررررد
پاشو ... پاشو ... پاشووووووووووو !

اگه پا نشی ،
من میرم محضر 

سراغ راه حل آخرین!
 نعمت الله احسانی 

طنز

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها //نماینده ولی فقیه در استان و 
امام جمعه بوشهر گفت: رشته های جدید دانشگاه آزاد بوشهر متناسب 

با ظرفیت های منطقه ویژه علم و فناوری این استان باشد. 
به گــزارش خبرنگار دریا ، آیت الله غلامعلی صفایی بوشــهری در جمع 
مسئولان دانشگاه آزاد اسلامی بوشهر افزود: با توجه به اینکه شورای عالی 
انقلاب فرهنگی بوشهر را به عنوان منطقه ویژه علم و فناوری کشور انتخاب 
کرده باید این ظرفیت معرفی و از آن در بخش های توســعه و پیشــرفت 

استان بوشهر استفاده شود.
وی بیان کرد: دانشگاه آزاد فرصتی برای تربیت نیروهای نخبه و فرهیخته 
است و در این حوزه فعالیت های فرهنگی باید در کنار کارهای علمی قرار 
گیرد.صفایی بوشهری با تاکید بر ضرورت راه اندازی رشته های دانشگاهی 
بر اساس ظرفیت های استان بوشــهر اظهار کرد: در این استان نیاز است 
رشته های دانشگاهی بر اساس برنامه ۵۰ ساله شناسایی و راه اندازی شود.

وی افزود: رشته های مربوط به دانش هسته ای، رادیو دارو دریایی، اقتصاد 
کرانه ای و ساحلی با زیرمجموعه های آن، حوزه های انرژی فسیلی، نفت، 

گاز و پتروشیمی و صنایع پایین دستی آن، رشته های تولیدی دانش بنیان 
از جمله رشــته هایی است که باید راه اندازی آنها در استان بوشهر مورد 

توجه جدی قرار گیرد.
صفایی بوشــهری با تاکید بر توجه به فرهنــگ تحقیقات و پژوهش در 
دانشگاه ها عنوان کرد: در این راستا باید رشته های مختلف دانشگاهی برای 
مقاطع تحصیلی ارشد و دکتری ایجاد و راه اندازی شود.رئیس دانشگاه آزاد 
بوشهر نیز ترویج فرهنگ انقلابی با روحیه جهادی را یکی از سیاست های 
دانشگاه دانست و گفت: سند تحول این دانشگاه در قالب دانشگاه اسلامی 

طراحی و تدوین شده است.
سروش حیدری سنگستانی افزود: منطقه ویژه علم و فناوری بوشهر یک 
ظرفیت برای مراکز آموزش عالی محسوب می شود که این مهم در دانشگاه 

آزاد بوشهر راه اندازی می شود.
وی از راه اندازی رشــته های جدید دانشــگاهی خبر داد و تصریح کرد: 
راه اندازی رشــته های جدید در زمینه اقتصاد دریایی و ساحلی، مهندسی 

اقتصاد دریا و آبزیان در دانشگاه آزاد بوشهر در اولویت قرار دارد.

آرزو توکلی سرویس استان ها // عضو کمیسیون 
آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی گفت: 
در کشورهای پیشرفته به ازای هر ۱۰ هزار نفر، ۲۵ 
پزشــک وجود دارد اما در کشور ما در خوشبینانه 

ترین وضعیت، این رقم ۱۲ است.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر محمدمهدی زاهدی ، 
درباره کمبود پزشــک در کشور و طرح شورای عالی 
انقلاب فرهنگی برای افزایش ظرفیت پذیرش رشــته 
پزشکی، گفت: در کشور کمبود پزشک اعم از عمومی و 
متخصص زیاد احساس می شود و شاهد تراکم پزشک 

در برخی از شهرها و کلان شهرهای کشور هستیم.
وی از مشهود بودن کمبود شــدید پزشک در مناطق 
محروم ســخن گفت و افزود: ایــن تهدید جدی برای 
سلامت مردم اســت زیرا ســاکنین مناطق محروم و 

شــهرهای کوچک برای درمان حتما باید به شهرهای 
بزرگ ســفر کنند که هزینه های ســفر به هزینه های 

درمانشان اضافه می شود.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی 
افزایش ظرفیت پذیرش دانشــجوی پزشکی در بخش 
عمومــی و تخصص را اجتناب ناپذیر دانســت و در 
ادامه پیشنهاد کرد: وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی براساس سرانه اســتاندارد کشورهای مشابه 
ایران، نسبت به افزایش ظرفیت پذیرش دانشجو اقدام 

کند و به موازات آن نیز لازم اســت کــه نظام توزیع 
پزشک در این وزراتخانه اصلاح شود و اولویت را به 

مناطقی که با کمبود پزشک روبرو هستند، دهد.
وی افزود: همچنین باید طبق قانون ۳۰ درصدی که به 
تربیت پزشک در مناطق محروم اختصاص داده شده، 
عمل کند که متاسفانه تاکنون حدود ۷ درصد آن اعمال 
شده اســت و سوال اینجاست که چرا وزارت بهداشت 

این مصوبه را به صورت کامل اجرا نکرده است؟
زاهدی بر لزوم بومی گزینی اســتانی نیز تاکید کرد و 

گفت: با اقدامات ذکر شده می توانیم در پنج شش سال 
آینده نیازهای مناطق محروم در زمینه کمبود پزشــک 
را برطرف کنیم. انتظار داریم شــورای انقلاب فرهنگی 
حتما این موضوع را به صورت جدی دنبال کند در غیر 
اینصورت در دهه های آینده کشــور با مشکل اساسی 

در این رابطه روبرو خواهد شد.
وی خطاب به وزارت بهداشــت، درمــان و آموزش 
پزشکی گفت: سال هاســت نظام ارجاع مطرح شده 
اما هنوز وزارت بهداشت نتوانسته اقدامی در این زمینه 

انجام دهد لذا توصیه می کنیم نظام ارجاع را با صلابت 
و قدرت اجرایی کند.

  حسن سیلاوی سرویس استان ها // معاون 
امور اقتصادی اســتانداری خوزستان گفت: 
هدف اصلی اصناف مختلــف باید کمک به 
آســایش و راحتی مردم باشد و نگذارند که 

اختلالی در بازار ایجاد شود.
به گــزارش خبرنگار دریا ، رضــا فتوحی در 
نشســت تنظیم بازار خوزستان به منظور تعیین 
تکلیف کالاهای اساســی گفت: هدف اصلی از 
برگزاری جلسات تنظیم بازار، ایجاد هماهنگی 

گســترده بین دســتگاه های اجرایی استان در 
راســتای کمک کردن به ساماندهی قیمت ها در 
بازار اســت. معاون امور اقتصادی اســتانداری 
بر اســاس قیمت  افزود: قیمت ها  خوزســتان 
کارشناسی که دســتگاه ها تعیین کردند، بررسی 
و ابلاغ شــود.وی با اشــاره به وضعیت توزیع 
مرغ در خوزستان بیان کرد: بر اساس مصوبات 
تعیین شده در جلسات قبل باید توزیع گسترده 
و یکنواخت مرغ گرم در تمام ســطح استان در 

اولویت قرار می گرفت.
فتوحی افزود: در مراحل بعدی نیز مرغ منجمد 
در مناطق برخوردار و حاشــیه نشــین شهرها 
با نظــارت کامل پشــتیبانی امــور دام، صنف 
و کشــتارگاه ها بــرای جلوگیــری از هرگونه 
سوءاستفاده توزیع گسترده با قیمت کارشناسی 

شده برای استفاده مصرف کننده توزیع شود.
معاون امور اقتصادی اســتانداری خوزســتان 
در خصوص توزیع میوه شــب یلدا و شب عید 
گفت: با پیگیری هایی که انجام شده خرید میوه 

بــه صورت متمرکز در ســازمان مرکزی تعاون 
روستایی انجام شده است.

وی افزود: به تمام دســت اندر کاران امر توصیه 
شــده که کیفیت، قیمت و توزیع پراکنده میوه در 
سطح استان برای دسترســی آسان مردم انجام 
شود.فتوحی با اشــاره به اینکه اصناف با توجه 
به تخصصی که دارند حکم بازوی کمکی بخش 
دولتی و مردم را دارند گفت: هدف اصلی اصناف 
مختلف باید کمک به آســایش و راحتی مردم 
باشد و نگذارند که اختلالی در بازار ایجاد شود.

وی در خصوص بحث سیمان تاکید کرد: اولویت 
فروش کارخانجات ســیمان باید توزیع گسترده 
در استان خوزستان باشــد و مازاد آن به سایر 
استان ها فروخته شده و شاهد پیشرفت اقتصادی 

این کارخانجات باشیم.
معاون امور اقتصادی استانداری خوزستان گفت: 
از دستگاه های نظارتی درخواست می شود که با 
کنترل دقیق قیمت ها اجازه هیچ گونه اجحافی را 

در حق مصرف کننده ندهند.

امام جمعه بوشهر:

رشته های جدید دانشگاه آزاد بوشهر ظرفیت محور باشد 

عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس:

کمبود پزشک در مناطق محروم محسوس است

معاون امور اقتصادی استانداری خوزستان:
اصناف از ایحاد اختلال در بازار جلوگیری کنند

  

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها // معاون سیاسی 
امنیتی استانداری بوشهر با اشــاره به موضوع راه آهن 
بوشهر، گفت: طی ۱۰ سال اخیر پروژه راه آهن بوشهر-

شیراز حدود ۱۰ درصد پیشــرفت داشت اما امروز برای 
مقطع اول آن اعتباری ۲۰۰ هزار دلاری تعیین شده و تا 

۲۰۰ میلیون دلار توسعه پیدا می کند. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمد تقی ایرانی معاون سیاســی 
امنیتی اســتانداری بوشــهر در آیین تکریم و معارفه معاون 
سیاسی امنیتی فرامانداری شهرستان بوشهر با بیان اینکه مردم 
ما شرایط سخت کرونایی را پشت سر گذشته اند اظهار داشت: 
شــرایط کرونایی کماکان بر کشــور حکفرما است و ابتدای 
شیوع این بیماری نیز کشور با شرایط سخت تحریم و کمبود 
 دارو و تجهیزات پزشــکی مواجه بود که این شــرایط اکنون

 پشت سر گذاشتیم. 
وی بیان اینکه امروز در شــرایط بهتری قرار داریم افزود: در 
طول مدت سه ماهه دولت آیت الله رئیسی بیش از ۱۰۰ میلیون 
واکسن وارد کشور شد و در شرایطی که تا پیش از این برخی 
از مردم را شــاهد بودیم که برای واکسیناسیون به کشورهایی 
همچون ارمنستان می رفتند اما امروز ما به دنبال مردم هستیم تا 

واکسیناسیون خود را انجام دهند.
ایرانی با اشاره به اجرای طرح شهید سلیمانی گفت: بسیج در 
انجام این طرح سنگ تمام گذاشت و این طرح کمک بسیاری 

برای انجام واکسیناسیون عمومی کرد. 
معاون سیاسی امنیتی استانداری بوشهر از اجرای طرح »امید« 
برای واکسیناسیون خبر داد و گفت: اولویت دولت سلامت مردم 
و تزریق واکسن است، طرح »امید« هم در همین راستا برای 
مردم و به ویژه برای کارمندان اجرا می شــود. وی تاکید کرد: 
همه کارمندان لازم است واکسن کرونا را تزریق کنند و پذیرفته 
نیست کارمندی این مســاله را رعایت نکند و چنانچه دیده 
شــود کارمندی از تزریق واکسن کرونا خودداری کرده است 
در مرحله نخســت تذکر و سپس با آن برخورد خواهیم کرد. 
ایرانی با اشاره به بازگشایی مدارس در شرایط کرونایی گفت: 
با آمدن دانش آموزان شور و نشاط به مدارس برگشته است اما 
با توجه به وجود بیماری کرونا مراقبت بسیاری ضروری است؛ 
خانواده ها هم مراقبت بیشــتری کنند و در مدارس هم تمامی 
پروتکل ها رعایت می شود. معاون سیاسی امنیتی استانداری 
بوشهر با اشــاره به تجمع صنفی معلمان طی چند روز اخیر 
ابراز داشت: مطالبه فرهنگیان و معلمان به حق است اما انتظار 

داریم این قشر زحمتکش شرایط کشــور را قبل از ما درک 
کنند. وی بیان داشــت: در حال حاضر کشور در شرایط رکود 
اقتصادی و کسری بودجه مواجه است و بهتر بود که با توجه به 
شرایط فعلی معلمان مطالبه خود را حفظ می کردند و در شرایط 
مطلوب تری آن را ابراز می داشتند؛ در شرایطی که بعد از گذر 
از شرایط سخت کرونا مدارس بازگشایی شد و دانش آموزان 
سر کلا س حاضر شدند نباید با این اقدامات کلاس های درس 
تعطیل شود؛ با وجود اینکه مطالبه معلمان به حق است اما در 
این شــرایط پذیرفته نیست و موجب سوء استفاده عده ای در 
خارج از کشور می شود. ایرانی به موضوع راه آهن بوشهر اشاره 
کرد و گفت: طی ۱۰ سال اخیر پروژه راه آهن بوشهر-شیراز 
حدود ۱۰ درصد پیشرفت داشت اما امروز برای مقطع اول آن 
اعتباری ۲۰۰ هزار دلاری گذاشته شده است و تا ۲۰۰ میلیون 
دلار توسعه پیدا می کند. معاون سیاسی امنیتی استانداری بوشهر 
با بیان اینکه یکی از رویکردهای دولت اســتفاده از ظرفیت 
و توان سرمایه گذاران است گفت: نشست های اخیر استاندار 
بوشهر با برخی سرمایه گذاران خارجی نشان دهنده توجه به 
مساله سرمایه گذاری برای توسعه و پیشرفت استان است. وی 
همچنین با اشاره به نهضت جهش تولید مسکن در سطح کشور 
و استان بوشهر گفت: سهم استان بوشهر ۳۰ هزار واحد است 
که کلنگ استارت ساخت این واحدها ابتدای این هفته در شهر 

عالیشهر زده شده است. 
صالح رحیمی فرماندار بوشــهر نیز در این جلسه با اشاره به 
پیش رو بدون حماسه 9 دی ابراز داشت: در روز 9 دی مردم 

ایران بصیرت و هوشیاری خود را نشان دادند. 
وی با اشاره به افزایش قیمت نان ابراز داشت: افزایش قیمت 
نان در استان بوشهر نسبت با سایر استان های کشور با تاخیر 
حدود هشــت ماهه انجام شده است؛ البته این افزایش قیمت 
مشروط به افزایش کیفی نان است و دستگاه های نظارتی وظیفه 

دارند بر کیفیت عرضه نان نانوایان نظارت داشته باشند. 
وی در ادامه بر تکریم و احترام ارباب رجوع توســط مدیران 
در ادارات تاکید کرد و گفت: انجام تغییرات و تحولات در بین 
مدیران یک رسم طبیعی است اما آنچه از آن ها به یاد می ماند 

داشتن اخلاق خوب و احترام به مردم است. 
در این جلسه از زحمات و تلاش های یک ساله هادی اخلاقی 
در سمت معاونت سیاسی امنیتی فرمانداری شهرستان بوشهر 
تقدیــر و طی حکمی مهدی عابدی به عنــوان معاون جدید 

سیاسی امنیتی شهرستان بوشهر منصوب شد. 

اعتبار ۲۰۰ میلیون دلاری برای راه آهن بوشهر-شیراز 

کاریکاتور

کاریکاتور

مخاطبان و هم استانی های گرامی 
تصمیم داریم مطالب طنز و کاریکاتور شما را در روزنامه منتشر نماییم 

علاقمندان می توانند آثار خود را به شماره ذیل سروش یا واتساپ نمایند.
 شماره تماس :09039165090

طرح :  بیتا  هوشنگی

طرح :  فاطمه  هوشنگی

یارانه

گرانی خودرو مناقصه  عمومی
شرکت خدمات دریایی و مهندسی کشتیرانی قشم در نظر دارد حوله ، که در اسناد مناقصه مشخصات 
  00/TN/38 فنی کامل ذکر گردیده اســت، را از طریق برگزاری مناقصه عمومی ) نوبت دوم( به شــماره 

خریداری نماید.
لذا کلیه اشخاص حقوقی و حقیقی واجد شرایط می توانند اطلاعات کامل شرایط کلی مناقصه و ضمائم را  
با مراجعه به دفتر مرکزی به آدرس: تهران – شیان –میدان شهیدطجرلو – خیابان شهید طجرلوشرقي – 
شماره 63- شرکت خدمات دریایي و مهندسي کشتیراني قشم – طبقه  سوم )شماره تماس 72415532( 
و یا با مراجعه به درگاه اینترنتی به آدرس www.irisl.net ، ضمن دریافت و تکمیل اسناد و مدارک، مهر و 
امضاء و الصاق مســتندات به واحد حراست این شرکت تا تاریخ 1400/10/05 تحویل و در این مناقصه 

شرکت نمایند.

مناقصه  عمومی
شــرکت خدمات دریایی و مهندسی کشتیرانی قشم در نظر دارد  شــوینده ها، که در اسناد مناقصه 
 مشــخصات فنی کامل ذکر گردیده اســت، را از طریق برگزاری مناقصه عمومی) نوبت دوم( به شماره

 TN/39 /00خریداری نماید.
لذا کلیه اشخاص حقوقی و حقیقی واجد شرایط می توانند اطلاعات کامل شرایط کلی مناقصه و ضمائم را  
با مراجعه به دفتر مرکزی به آدرس: تهران - شیان -میدان شهیدطجرلو - خیابان شهید طجرلوشرقي - 
شماره 63- شرکت خدمات دریایي و مهندسي کشتیراني قشم - طبقه  سوم )شماره تماس 72415532( 
و یا با مراجعه به درگاه اینترنتی به آدرس www.irisl.net ، ضمن دریافت و تکمیل اسناد و مدارک، مهر و 
امضاء و الصاق مســتندات به واحد حراست این شرکت تا تاریخ 1400/10/05 تحویل و در این مناقصه 

شرکت نمایند .

مناقصه  عمومی
شــرکت خدمات دریایی و مهندسی کشتیرانی قشم در نظر دارد گوشی حفاظتی ، که در اسناد مناقصه 
 مشــخصات فنی کامل ذکر گردیده اســت، را از طریق برگزاری مناقصه عمومی) نوبت دوم( به شماره

TN/40/00  خریداری نماید.
لذا کلیه اشخاص حقوقی و حقیقی واجد شرایط می توانند اطلاعات کامل شرایط کلی مناقصه و ضمائم را  
با مراجعه به دفتر مرکزی به آدرس: تهران - شیان -میدان شهیدطجرلو - خیابان شهید طجرلوشرقي - 
شماره 63- شرکت خدمات دریایي و مهندسي کشتیراني قشم - طبقه  سوم )شماره تماس 72415532( 
و یا با مراجعه به درگاه اینترنتی به آدرس www.irisl.net ، ضمن دریافت و تکمیل اسناد و مدارک، مهر و 
امضاء و الصاق مســتندات به واحد حراست این شرکت تا تاریخ 1400/10/05 تحویل و در این مناقصه 

شرکت نمایند .
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فرهنگ وهنر

اعلام برنامه های ايام فاطمیه اول در بندرلنگه 
 ســرویس فرهنگی // رئیس اداره تبلیغات اســلامی بندرلنگه 
برنامه های عــزاداری ایام فاطمیه اول در این شهرســتان را اعلام 
کرد. حجت الاســلام محمد فولادی، رئیس اداره تبلیغات اسلامی 
شهرستان بندرلنگه،  اظهار کرد: ویژه برنامه های ایام فاطمیه اول در 
شهرستان بندرلنگه از ۲۴ آذرماه لغایت ۲8 آذرماه در حسینیه ها و 
مساجد این شهرستان برگزار می شود.وی افزود: مراسم سوگواری 
ایــام فاطمیه اول در بندرلنگه در حســینیه امام جعفر صادق)ع( با 
سخنرانی »حجت الاسلام چاووشی«، حسینیه حضرت ابوالفضل)ع( 
با سخنرانی »حجت الاســلام فولادی«، حسینیه ثارالله با سخنرانی 
»حجت الاسلام جعفرنیا«، حسینیه حداد با سخنرانی »حجت الاسلام 
شهابی«، حســینیه غضنفری با ســخنرانی »حجت الاسلام فیصل 
حلافی«، »حجت الاســلام زارعی«، »حجت الاســلام حیدرزاده« 
و »حجت الاســلام رهسپار«، حســینیه امام جواد)ع( با سخنرانی 
»حجت الاســلام چاووشــی«، حســینیه منتظران المهدی)عج( با 
سخنرانی »حجت الاســلام نیک نفس«، مسجد فاطمیه با سخنرانی 
»حجت الاســلام زاهدپور« و حسینیه فاطمه بنت اسد با سخنرانی 
»حجت الاسلام والمسلمین اسماعیل نیا« برگزار می شود.رئیس اداره 
تبلیغات اسلامی شهرســتان بندرلنگه تصریح کرد: همچنین مراسم 
ســوگواری ایام فاطمیه اول در بندرکنگ نیز در مسجد و حسینیه 
حضرت ابوالفضل)ع( با سخنرانی »حجت الاسلام پورخادم«، حسینیه 
سید محمد عالم با سخنرانی »حجت الاسلام رهسپار«، حسینیه ابوذر 
با سخنرانی »حجت الاسلام والمسلمین فولادی«، حسینیه ۱۴ معصوم 
با سخنرانی »حجت الاسلام والمسلمین نعیمی« و حسینیه امام جعفر 
صادق)ع( با سخنرانی »حجت الاسلام جعفرنیا« برگزار می شود.به 
گزارش ایکنا ؛ فولادی در پایان یادآور شد: تجمعات عزاداری ایام 
فاطمیه اول بندرلنگه در شب شهادت حضرت فاطمه زهرا)س( در 
حسینیه فاطمه بنت اسد، روز شهادت در حسینیه غضنفری و در شام 

شهادت در حسینیه امام جعفر صادق)ع( خواهد بود.
»آزادی مشروط« ده نمکی در راه است

  سرویس فرهنگی // سریالِ تازهِ مسعود ده نمکی با نامِ »آزادی 
مشــروط« به ســفارش ســیمافیلم، به مرحله پیش تولید رسید. 
مســعود ده نمکی،  سریال طنز »آزادی مشــروط« را درباره کرونا 
و فعالیت های کادر درمان می ســازد. ســریال ۳۰ قسمتی »آزادی 
مشــروط« با محوریت طنز درباره فعالیت  گروه های جهادی، کادر 
درمان و پرستاران در ایام کرونا و مصائب و شیرینی های این دوران 
به تهیه کنندگی و کارگردانی مسعود ده نمکی در مرکز سیمافیلم ساخته 
می شود. از حدود سه ماه پیش، نگارش فیلمنامه سریال آغاز شده و 
در حال حاضر، نوشتن ۲۰ قسمت به پایان رسیده و از لوگوی این 
سریال نیز رونمایی شده است. همچنین هم زمان با نگارش فیلمنامه 
توسط کریم خودسیانی و شهاب عباسی بر اساس طرحی از مسعود 
ده نمکی، به زودی پیش تولید ســریال آغاز و عوامل پشت دوربین 
ســریال جدید این کارگردان معرفی خواهند شد. سریال »آزادی 

مشروط« به سفارش مرکز سیمافیلم تهیه و تولید خواهد شد.

خبر

زمانی  آن  فرهنگی//قدیم ترها،  سرویس 
که هنوز شب ها به واسطه برق و چراغ های 
پرنور مثل روز روشــن نشده بود، شب و 
روز مفاهیمی جــدا از هم بودند. تصور ما 
از زمان واقعی تر بود. روزها و شب ها کوتاه 
یا بلند بودند، ماه  ها و فصل ها هم واقعی تر 
بودند. زمان سرجایش بود و این همه تند 

نمی گذشت.
نبض این ســرعت را می توان در ولع بازار دید 
که خیلی زود سراغ مناسبت ها می رود و آنها را 
به اصطلاح داغ می کند تا مشتری جذب کند.

مثلا تا شــب یلدا چند روز دیگر مانده اما از 
یکی دو ماه قبل بازار برای این شب بساط پهن 
کرد. اینستاگرام، بزرگ ترین و در دسترس ترین 
شــبکه اجتماعی به بازاری بزرگ تبدیل شد 

برای فروش لوازم شب یلدا.
از آجیل و غذا گرفته تا شــکلاتی که به شکل 
انار و هندوانه طراحی و ساخته شده تا لباس و 

لاک ناخن و آرایش شب یلدا.
تنوع و البته تجمل محصولات شــب یلدا آن  
قدر زیاد اســت که سرگیجه می گیری و کمی 
تا قســمتی افسرده می شوی که چنین شبی در 
پیش اســت و »تو« نمی توانــی حتی یکی از 
این محصولات پرزرق و برق را داشــته باشی 
و اینجاست که ترجیح می دهی دور شب یلدا را 

خط بکشی و نادیده اش بگیری.
این همه تجمل برای یک شــب که چه شود؟ 
مگر شــب یلدا بــا دیگر شــب ها چه فرقی 
دارد؟ بــرای من یا تویی که امــرار معاش و 
گذراندن زندگی روزمــره و عادی با هزار اما 

و اگر رو به روســت.با دکتر محمود اکرامی فر، 
مردم شناس و فرهاد نظری، کارشناس میراث 
فرهنگی هم صحبت شدم تا برایمان از شب یلدا 

و چرایی و چگونگی اش بگویند.
 امید، نقطه روشن شب يلدا

فرهاد نظری بر این باور اســت که شــب یلدا 
مهم ترین و عزیزترین مناســبتی است که در 

تقویم بشریت و ما ایرانیان ثبت شده است.
او درباره فلسفه شب یلدا می گوید: اگر امید را 
موتور محرکه انسان بدانیم، شب یلدا یادآوری 
این نکته اســت که پایان شب سیاه هر چقدر 
هم طولانی و ظلمانی باشــد باز هم ســپید 
است و خورشــید طلوع خواهد کرد و ما در 
پس تاریکی، نور را خواهیم دید. باور به امید 
و نور، فلســفه شب یلداست. آیین شب یلدا و 

بزرگداشــت آن تنها برای ما ایرانیان نیست و 
رد آن را در تاریخ بشــریت می توان پیدا کرد. 
اما تاریخ کهن و ماوراءالنهر نشــان می دهد که 
شب پاسداشــت شب یلدا بین ایرانیان مرسوم 
بــوده. ایرانیان باور قوی داشــتند که هر چند 
فردای شب یلدا زمستان سرد و یخبندان شروع 
می شــود اما این دوره تمام می شود و نوروز و 
بهار از راه می رسد. برای همین است که ایرانیان 
شب یلدا را جشــن  زایش نور و مهر است و 
نوروز جشــن زایش طبیعت. در هر دوی این 
جشــن  های بزرگ، امید محور اصلی است. 
همان چیزی که بشــریت برای ادامه حیات به 
آن نیاز دارد. جشــن شب یلدا به ما امیدواری 
را آموزش می دهد. بزرگ ترین یاد آوری است 

برای این که ما به حیات مان ادامه دهیم و باور 
داشته باشیم ظلمت به پایان می رسد. در طول 
تاریخ مناسک بزرگداشت این شب تغییر کرده 
و خرده فرهنگ هایی به آن اضافه شده، از غذا 
و آجیل و میوه بگیر تا لبــاس و زیور آلات. 
اما همه حاشــیه های این جشن بزرگ برای 
این است که ما اصل فلسفه آن را به یاد داشته 
باشیم و بزرگ تر ها برای نسل جدید بگویند که 
چرا یلدا را پاس می داریم تا برایشــان از امید 
و نور بگویند. این که حاشــیه های جشــن و 
بریز و بپاش های شــب یلدا پر زرق و برق شده 
را می توان از دو زاویه نگاه کرد؛ خوب اســت 
چون به هرحال نمی گذارد شــب یلدا فراموش 
شود و یادآوری است برای این شب و بد است 
چون می تواند اصل را به حاشیه ببرد. قرار است 

شــب یلدا دور هم جمع شویم تا از امید و نور 
بگوییم و بشنویم و این که اگر کنار هم باشیم و 
حواس مان به یکدیگر باشد، زمستان و سرما را 
بهتر می توانیم پشت سر بگذاریم و به بهار برسیم. 
اگر قرار باشد شب یلدا دور هم جمع شویم و 
زرق وبرق هایمان را نشــان هم بدهیم، اصل به 
حاشیه می رود و فلسفه عمیق شب یلدا به سطح 
می آید و دیگر چیــزی از آن باقی نمی ماند و 
تبدیل می شود به یک دورهمی معمولی. پس 
حواس مان باشد اگر شــب یلدا دورهم جمع 
می شویم، قرار است چه بگوییم، چه بشنویم، 
چه بپوشیم و چه بخوریم. اگر حافظ می خوانیم 
یا فردوســی یادمان باشــد برای ترویج امید 

می خوانیم نه ناامیدکردن دیگران.
 وقتی اشیا به آدم ها هويت می دهند

دکتــر اکرامی فر می گوید: آییــن امری ذهنی 
اســت که برای عینی شــدن به تکرارپذیری و 
جمعی بودن نیاز دارد. شــب یلدا آیین اســت 
چون در طــول تاریخ به صورت جمعی تکرار 
شــده است اما شب یلدا هم مثل هر آیین دیگر 
دچار تغییراتی شده که متاثر از شرایط فرهنگی، 
جغرافیایی و اقلیمی است. یک زمانی زندگی 
مردمان براســاس دامداری، کشاورزی یا هر 
دوی اینها اداره می شد. خوراکی های شب یلدا 
آن چیزهایی بود که خانواده کشاورز یا دامدار 
برای روزهای سرد نگه  داشته بودند. آنها دور 
هم جمع می شــدند و هرکدام هرچه داشــتند 
داخل سفره شب یلدا می گذاشتند و همه از آنها 
می خوردند. رســانه ها نبودند که اوقات فراغت 
مــردم را پرکنند و دید و بازدیدها و آیین هایی 
مانند شب یلدا، بخشی از اوقات فراغت مردم را 
پر می کردند. الان جوامع تغییر اساسی کرده  اند و 
ما در عصر شیء  سروری زندگی  می کنیم. مردم 
با اتومبیل،  با داشته هایشان شناخته می شوند. 
خانه، اسباب منزل، جواهرات و ... . دورهمی ها 
و شــب یلدا موقعیتی است برای نشان دادن این 

داشته  ها. هرچقدر تجمل بیشــتر باشد، یعنی 
فرد داشته هایش بیشتر است. جامعه مدرن که 
براساس اقتصاد تعریف می شود، مصرف گرایی 
را ترویج می کند. پس برای همین اســت که از 
یکی دو ماه مانده به شــب یلدا، بازار این شب 
پرزرق وبرق می شود. در چنین شرایطی آنهایی 
که دارند از این تجملات اســتفاده کرده و آنها 
را به رخ یکدیگر می کشــند هم در واقعیت و 
مهمانی شب یلدا و هم بعد از آن در اینستاگرام. 
در شرایط فعلی جامعه ما و اقتصاد شکننده ای 
که داریم شاید ۱۰درصد مردم بتوانند شب یلدای 
آنچنانی برگزار کنند و بقیه مردم که این تجمل 
را در شــبکه های اجتماعی می بینند هم قبل از 
شب یلدا و هم در خود آن شب و هم بعد از آن 
دچار مشکلات روانی و یأس عاطفی می شوند. 
به باور آنها، درحالی که اقشار کم  درآمد جامعه 
مشکلات معیشتی جدی دارند اما گروهی هم 
هستند که در همین جامعه در رفاه کامل زندگی 
کرده و از امکانــات زیادی برخوردارند و این 
باعث نارضایتی و شــکاف اجتماعی می شود. 
خرید و مصرف در ذات خود بد نیست. آدم ها 
به لوازمی نیاز دارند، آنها را می خرند و استفاده 
می کننــد. به این می گویند مصــرف واقعی اما 
زمانی که لوازمی را می خــری که به آنها نیاز 
نداری و فقط می خری که آنها را داشته باشی، 
با آنهــا هویت پیدا کرده و به اصطلاح پز بدهی 
دچار مصرف گرایی ظاهری شده ای که این برای 
فرد، خانواده و جامعه خطرناک است. برگزاری 
شــب یلدا به لوازمی نیاز دارد که مهم ترین آنها 
خوراکی هاســت. بقیه اش دیگر مصرف گرایی 
تظاهری اســت. این که مثلا به جای میوه ایرانی 
و در دســترس برای پــز دادن میوه خارجی 
بخری یا آجیل ، شــیرینی و غــذای آنچنانی 
دیگر بزرگداشت یک آیین نیست. اینجا همان 
جایی است که اشیا به آدم ها هویت می دهند و 

تجمل گرایی و شیء سروری حاکم می شود.

ســرویس فرهنگی // رسول صدرعاملی گفت: 
در آن ســال ها وقتی فیلم می ساختیم به اینکه 
یا  نمی فروشد و جشنواره می رود  یا  می فروشد 
نمی رود فکر نمی کردیم و همین باعث می شد تا 

روحی در آثار دمیده شود.
 موزه ســینمای ایران در ادامه انتشــار سلســله 
نشست های تاریخ شفاهی خود به مناسبت زادروز 
»رســول صدرعاملی« کارگردان باسابقه سینمای 
ایران بخش هایی از گفتگوی تاریخ شــفاهی این 
هنرمند را که اردیبهشــت و خردادماه ۱۴۰۰ انجام 
داده ، می خوانید. رســول صدرعاملی با بیان اینکه 
ســال  ۱۳۳۳ در اصفهان  به دنیا آمده است، گفت: 
من تا ۴ ســالگی اصفهان بودم و به دبستان اسلامی 
حسینی که یک کودکستان داشــت می رفتم. یادم 
می آید 9 ســاله بودم از کیف مادربزرگم یک سکه 
یک تومانی  برداشــتم و به ســینما »مایاک« در 
چهارباغ اصفهان رفتــم و فیلم »تایتان« را دیدم و 
دومین باری که تنهایی به سینما رفتم در تهران فیلم 
»گنج قارون« را دیدم. صدرعاملی با اشاره به اینکه 
علاقه زیادی به خواندن روزنامه و مجله داشته است، 
افزود: علاقه من به خواندن روزنامه و مجله از همان 
دوران کودکستان بود. یادم می آید سر کوچه ما یک 
دکه بود که هر روز ساعت چهار بعدازظهر روزنامه 
می آورد و چند پسربچه که از من بزرگتر بودند آنها 
را می خریدند و می خواندند و من به شدت حسرت 
می خوردم  پول هم نداشتم تا آنها را بخرم از همان 
دکه سر کوچه مان تمام روزنامه ها، »کیهان بچه ها« و 
»اطلاعات هفتگی«، »دختران و پسران« را به قیمت 
پنــج ریال اجاره و به امانت می گرفتم می خواندم و 

دوباره برمی گرداندم.
او در ادامه بیان کرد: از دهم دبیرستان به »دارالفنون«   
رفتم البته پــدرم موافق نبود و خودم ثبت نام کردم 
زیرا شــنیده بودم جای خوبی است و مهم تر اینکه 
نزدیک به روزنامه اطلاعات بود. به دفتر اطلاعات 
دختران و پسران می رفتم در آنجا آقایی به نام بیژن 
امامی بود که من بسیار طرفدار او بودم زیرا در جمع 
مجلات هفتگی که به عنوان خبرنگار افتخاری مجله 
حضور داشتیم  به ما آموزش می داد که خبر چیست 
و چگونه آن را تهیه می کننــد. در روزنامه هم که 
رفتم در سرویس حوادث مشغول به کار شدم.   در 
ســال ۵۵ یک قاتل را که پلیس ها دنبالش بودند 
را برای مصاحبه به روزنامــه آوردم و با او درباره 
اتفاقی که افتاده بود، مصاحبه گرفتم البته نمی دانست 
که من می دانم او قاتل اســت.  این کارگردان با بیان 
اینکه بهترین مصاحبه اش در »اطلاعات هفتگی« با 
بازیگرهای فیلم »مغول ها« بوده است، توضیح داد: 
این مصاحبه از نظر خودم بی نظیر است. هیچ کی فیلم 
را نمی دید اما به دلیل اینکه توسط تلویزیون ساخته 
شده بود هرشب آنونس های فیلم پخش می شد و من 
همه اسم ها را حفظ شده بودم. یک روز چهارشنبه 
بود  به گرگان رفتیم و همه بازیگران فیلم را پیدا و 
با آنها مصاحبه گرفتم و در یک صفحه کامل چاپ 
شد.صدرعاملی  درباره حسرت  همکاری با خسرو 
شکیبایی گفت: اولین انتخابم برای فیلم »پاییزان« 
زنده یاد خسرو شکیبایی بود اما به دلیل اینکه سر 
فیلمبرداری »ترن« بود امکان حضورش میسر نشد و 

این یکی از حسرت های من و خسرو بود.

او درباره گل هــای داوودی توضیح داد: »گل های 
داوودی« مهم ترین فیلم من است، شما معتقد بودید 
»گل های داوودی« به خاطر شــرایط نابینایی یک 
گریم خیلی حساس و مهم می خواهد به همین دلیل 
عبدالله اسکندری را معرفی کردید و همچنین عباس 
گنجوی را معرفی کردید و من او را سر همین فیلم 
شــناختم و رفتیم سراغ بهترین های تئاتر از جمله 
زنده یاد جمشید مشایخی، جعفر والی و ...  فقط بیژن 
امکانیان از گروه ما بود که به خوبی هم درخشید و 
لیلا پیــرزاد هم که از فیلم »رهایی« با ما همکاری 
داشت  و شــد »گل های داوودی« و اتفاق خوب 

در سال ۱۳6۳.
صدرعاملی  درباره فیلم »من ترانه ۱۵ سال دارم« 
نیز توضیح داد: وسط های تدوین فیلم »دختری با 
کفش های کتانی« فکر کردم که چگونه می شود یک 
قصه درباره دختری بنویسیم که احساساتی نباشد، 
خیلی عقل گرا و منطق داشــته باشــد و مشکلات 
زندگی را خودش یک تنه حل کند. متوجه شــدم 
کامبوزیا پرتوی آن را کار کرده اســت با او صحبت 
کردم؛ از طرح خوشــش آمد و نزدیک به یکسال 
طول کشــید تا فیلم نامه آماده شد.  یادم می آید در 
هفته نامه »سینما« یک آگهی دادم که بسیار جذاب 
بود. متن آگهی این بود که »من ترانه ۱۵ سال دارم 
دختر خوبی هستم اگر این شخصیت را می شناسید به 
ما معرفی کنید« درواقع دنبال بازیگر بودیم. که ترانه 
علیدوستی این آگهی را دیده بود. امین تارخ به من 
زنگ زد و گفت ترانه دختر حمید علیدوستی است 
و او را برای حضور در فیلم به من معرفی کرد. برای 
این نقش 8۰ نفر را دیده بودیم و حبیب رضایی برای 
اولین بار انتخاب بازیگری را انجام می داد و برای 

انتخاب این نقش به مدارس زیادی رفته بود.
او در ادامه افزود: ترانه جنس صدایش خوب بود اما 
نمی توانست آنرا مدیریت کند. البته ما هر بازیگری 
را می گذاشــتیم باید دو ماه بــر روی صدایش کار 
می کردیم زیرا شخصیت قصه سه لحن داشت؛ لحن 
دانــش آموزی، لحن دوران بــارداری و یک لحن 
دوران مادری که اینها لحن صداهایشان فرق می کند. 
۳ ماه طول کشید تا ما بر روی صدای او کار کردیم 
و مــن در طول این مدت هیچ وقت به او نگفتم که 
برای نقش ترانه حضورش قطعی است و دقیقا ۴8 

ساعت قبل از فیلمبرداری به او گفتم که برای نقش 
قطعی شده است. اولین لوکیشنی که تولید در اختیار 
من قرار داد، زندان رجایی شهر بود. در زندان شروع، 
وسط، بارداری، مادرشدن و پایان فیلم را داشتیم و 

برای اینکار تنها هشت روز فرصت داشتم.
صدرعاملــی افــزود: در آن ســال ها وقتی فیلم 
می ســاختیم به اینکه می فروشــد یا نمی فروشد، 
اینکه جشنواره می رود یا نمی رود به هیچ وجه فکر 
نمی کردیم  و در زمان نگارش فیلمنامه و فیلمبرداری 
با همه وجود  فکر می کردیم کاری که درست است 
را انجام بدهیم و واقعا همین باعث می شد تا روحی 
در آثار دمیده شود. مانند فیلم های سناتور، آفتاب 
نشین ها و... این ها با جان و دل کار می شد و حتی 
در فیلم قرمز که شما ساختید )فریدون جیرانی( برای 
خوش آمدن مخاطب نمی ساختید.  ما غرق در سینما 
بودیم و حرفی که همه ما همیشه می زدیم این بود که 
چگونه می توانیم تماشاگرمان را شگفت زده کنیم و 
مخاطبان را وادار کنیم که در سکوت مطلق، تصویر را 
ببینید. این کارگردان فیلم هایی چون رهایی، گل های 
داودی، پاییزان، قربانی، سمفونی تهران، دختری با 
کفشهای کتانی، من ترانه ۱۵ سال دارم، دیشب باباتو 
دیدم آیدا، هرشب تنهایی، شب، زندگی با چشمان 
بسته، در انتظار معجزه، ســال دوم دانشکده من و 
... را در کارنامه هنری خود دارد. ســیمرغ بلورین 
بهترین کارگردانی از بیستمین جشنواره بین المللی 
فیلم فجر، جایزه ویژه هیئت داوران جشنواره فیلم 
لوکارنــو، جایزه فدراســیون بین المللیِ مطبوعات 
سینمایی در جشنواره فیلم تسالونیکی، جایزه بهترین 
فیلم جشنواره بین المللی بریسبان استرالیا برای فیلم 
»من ترانه ۱۵ ســال دارم«، جایز فیل نقره ای برای 
بهترین کارگردانی از جشنواره فیل طلایی هند، لوح 
تقدیر و عضویتِ افتخاری انجمن حمایت از حقوق 
کودکان، فیلم منتخب هیئت داوران شانزدهمین دوره 
جشنواره بین المللیِ کودک و نوجوان، اصفهان برای 
»با کفشهای کتانی« ازجمله جوایز و افتخارات بین 
المللی این سینماگر باسابقه است. بخشی از جوایز 
بین المللی که رسول صدرعاملی کسب کرده زمانی 
به دست آمد که سینمای ایران در ابتدای راه معرفی به 
سینماگران و علاقمندان خود در جهان بود و امروز 

۲۰ سال از آن زمان گذشته است.

روایت رسول صدرعاملی از انتخاب ترانه علیدوستی برای نقش ترانه

طرح: فاطمه هوشنگی

معمولا قانون طوری تدوین شده است که هر 
کارمندی بعد از ۲۰ تا ۳۵ ســال  کار کردن 
در یک اداره یا ســازمان بازنشسته می شود 
. بازنشســتگی به معنای پایــان کار و خانه 
نشینی نیست، بلکه فصل جدیدی برای انجام 

فعالیت های نو با ایده ها و هدفهای نو است.
 بعضی از افراد بعد از دوران کارمندی و شروع 
بازنشستگی دچار افسردگی و سردرگمی در 
زندگی می شوند . بطوریکه با ماندن در خانه، 
آســایش روحی و روانی همسر و فرزندان را 

نیز به هم می زنند . 
بازنشســتگی از دوره های زندگی است که 
ممکن اســت به ویژه برای مردان آسیب های 
جدی مانند افسردگی، پرخاشگری و ناامیدی 
در پی کاهش روابط اجتماعی و خانوادگی و 
کاهش توان جسمی به دنبال داشته باشد؛ این 
مســائل در نتیجه برداشت نادرست از دوران 
بازنشستگی  نمایان می شود ، در صورتی که 
بازنشستگی نیز مانند سایر دوره های زندگی 

ویژگی های خود را دارد.
بازنشستگی در تمام کشــورها وجود دارد، 
بدترین نوع تعبیرهای رایج از بازنشســتگی 
کــه خطر روحی و جســمی برای صاحبش 
دارد، تصوراتی اســت مانند اینکه دوران کار 

و سودمندی ام تمام شــده است و این گروه 
چون زندگی را فقــط در کارکردن می دانند، 
بازنشســتگی را کابوس مــی دانند. برخی 
دیگر خودشان را با کارشان تعریف می کنند 
و بازنشستگی را بی هویت بودن یا عاطل و 
باطل بودن معنا می کنند .دوران بازنشستگی 
از نظر بهداشــت روانی بســیار حائز اهمیت 
است و از نظر پیشگیری از عوارض آن باید 
به خاطر داشت که معمول ترین بیماری های 
روانی در این افراد اختلالات روانی ناشی از 
اختلالات عروقی، کمبود اکســیژن و از بین 
رفتن فعالیت های عادی در مغز اســت که با 
کم شــدن روابط اجتماعی و از دســت دادن 

مسئولیت بروز می یابد.
بدیهی است در چنین وضعیتی از ترکیب هرم 
ســنی، اگر به چالش ها و مشــکلات دوران 
ســالمندی و بازنشســتگی توجهی نشود و 
برای مدیریــت و برنامه ریزی اصولی در این 
حوزه، اقدامی هدفمند، منســجم و همه جانبه 
با مشــارکت همه دستگاه ها و نهادها صورت 
نگیــرد، افزایش هزینه های عمومی، فشــار 
بر قشر بازنشســته و بحران های اجتماعی و 

سیاسی حداقل پیامدهای آن خواهد بود.
بسیار ضروری است که در کشور  سازوکاری 

اندیشیده شود تا پیامدهای منفی سالمندی از 
جمله استرس، اضطراب، ترس از طرد شدن، 
تنهایی، افسردگی، مشکلات سلامت و .... به 

حداقل برسد.
از یــاد نباید برد که بازنشســتگان، گنجینه 
ارزشــمند و ســرمایه اجتماعی هر کشوری 
بازنشســتگی در  محســوب می شــوند و 
دنیــای مدرن امروزین، فصلی نو در مســیر 
زندگی انســان اســت که سیاســتگذاران، 
مســئولان و صاحبنظران باید با دوراندیشی 
و همه جانبه نگــری برنامه ای بلندمدت، کامل 
و عملیاتی را برای مدیریت پاســخگویی به 

نیازهای این دوران طراحی کنند.
باید برای افزایش کیفیت زندگی  بازنشستگان، 
ســاختار و الگوئی طراحی کرد که متضمن 
اســتحکام ارتباط بین نسل ها و حفظ پویایی 
فردی و اجتماعی و نیز ارزش نهادن به حقوق 
شــهروندی افراد در دوران پس از اشــتغال 

رسمی باشد .
بســیاری از کارآفرینان بزرگ دنیا توســعه 
فعالیت های خود را پس از دوران بازنشستگی 
آغاز کــرده اند و حتی بنیانگــذار بعضی از 
شــرکت های موفق و برند جهانی بوده اند که 
پس از بازنشستگی با کوله باری از تجربیات 

به شغل و حرفه دیگر روی آورده اند .
برنامه ریــزی  اصولی که هر فــرد در طول 
ســالیان عمر خود به کار می برد و طبق آن 
مسیر موفقیت و شکست خود را تعیین می کند. 
افرادی که از ســال ها قبل با یک برنامه ریزی 
درست به زندگی و حیات خود ادامه داده اند، 
انتظار مــی رود که بدون توقف به ادامه برنامه 
خــود پرداختــه و کمتر مورد آســیب قرار 
می گیرند. داشــتن یک برنامه درســت برای 
موفقیت در زندگی بعد از بازنشستگی، مستلزم 
شناخت کافی از این دوران پراهمیت و استفاده 
از الگوهای موفق است و دانستن این آگاهی 
می توانــد با مطالعه تجربیــات و نقل  قول ها 

بزرگان سرعت بیشتری به خود می گیرد.
* کلام آخر :

آیــا تا بحال در بعدازظهــر یک روز پاییزی 
در خیابان قدم زده ایــد؟ آیا نگاه کرده اید که 
برگ هــای درختان یکی پس از دیگری جدا 
می شــود و با وزش باد، هر کدام به مقصدی 
پــرواز می کننــد؟ خب، این همــان تعریف 

بازنشستگی است که به دنبالش بودید .
بازنشستگی یعنی فرصتی برای انجام دادن هر 
چیزی که تا به حال دوست داشتی و فرصت 

آن را نداشتی.

آیا بازنشستگی خانه نشینی است ؟
یادداشت

         اکبر افرائی

 سرویس فرهنگی // رییس ســازمان حج و زیارت 
با اعلام این که عربســتان هنوز درباره حج و حضور 
زائران کشورهای دیگر اعلام نظر نکرده، از پیگیری 
عمره خبر داد و گفت: عربستان ورود زائران خارجی 
با واکسن های سینوفارم و اسپوتنیک را هم بلامانع 

دانسته، اما شرط گذاشته است. 
علی رضا رشیدیان درباره حضور زائران ایرانی در حج تمتع 
۱۴۰۱ اظهار کرد: همچنان منتظر اعلام رســمی عربستان 
هســتیم، اما تا این لحظه با وجود پیگیری ها، وزارت حج 
عربستان هنوز تصمیم خود را درباره برقراری حج آینده به 
هیچ یک از کشورهای اسلامی اعلام نکرده، این در حالی 
است که مســؤولان حج برخی از کشورها که برای عمره 
به عربستان رفته اند مذاکراتی با مسؤولان وزارت حج این 
کشور داشته اند، اما هنوز خبری از پذیرش زائران خارجی 
در حج تمتع نیست.او بیان کرد: متاسفانه با توجه به شرایط 
نامناسب کرونا و تصمیم دولت عربستان در دو سال گذشته 
هیچ زائر خارجی نتوانســت به این کشور برای برگزاری 
اعمال حج تمتع وارد شــود و حج خود را به جای آورد و 

امیدواریم که امسال عربستان با توجه به بهتر شدن شرایط 
عمومی جهان و واکسیناســیون علیــه کووید-۱9 اجازه 

حضور زائران خارجی را در مراسم حج تمتع بدهد.
* تکلیف ۷۲ هزار زائر معطل حج چه می شود؟

رییس ســازمان حج و زیارت با بیان این که ۷۲هزار نفر 
سال گذشته ثبت نام خود را برای به جا آوردن اعمال حج 
تمتع و حضور در سرزمین وحی قطعی کرده اند، گفت: در 
صورتی که عربستان با حضور زائران ایرانی در تمتع امسال 
موافقت کند و همه سهمیه ایران نیز اختصاص یابد، زائران 
ثبت نام شده اعزام خواهند شــد و چنانچه امکان افزایش 
اعزام فراهم شــود، از دیگر زائــرانِ در نوبت نیز ثبت نام 
خواهد شد، اما در صورتی که به سبب جلوگیری از شیوع 
کرونا ســهمیه ایران کاهش یابد مجبور به انتخاب از میان 
زائران ثبت نام شده بر اســاس زمان ثبت نام و شرایط زائر 
هســتیم.وی افزود: به هرحال حضور زائــران ایرانی در 
موســم حج تمتع به تصمیم نهایی عربستان درباره حضور 

حجاج ســایر کشورهای مســلمان در این مراسم بزرگ 
منوط است.رشیدیان با بیان این که برنامه ریزی ها و اقدامات 
ابتدایی برای اعزام زائران به حج تمتع ۱۴۰۱ در ســازمان 
حــج و زیارت ادامه دارد، یادآور شــد: به طور طبیعی از 
ماه ها قبل سازمان حج و زیارت براساس سنوات گذشته 
برنامه ریزی ها و زمان بنــدی را برای حج تمتع آغاز کرده 
است و پیش بینی های مقدماتی لازم در حوزه های مختلف 
صورت گرفته است، اما مهم ترین موضوع در حج برگزاری 
مذاکرات با طرف عربســتانی، امضــاء تفاهمنامه و تعیین 
ســهمیه حج اســت که هنوز در این زمینه عربستان هیچ 

اعلامی به کشورهای اسلامی نداشته است. 
* عمره در دست پیگیری

رییس سازمان حج و زیارت به برقراری عمره در عربستان 
با رعایت شیوه نامه های بهداشتی و کم شدن موانع حضور 
زائران اشــاره کرد و افزود: بر اســاس اعلام عربســتان  
هفت ونیم میلیون زائر در عمره امسال در این کشور حضور 

داشته اند که البته به نظر می رسد این رقم مربوط به مجموع 
زائران داخلی و خارجی عربســتان باشد.او ادامه داد: اگر 
مقدمات و شــرایط لازم از جمله برپایی دفتر کنسولگری 
یا نمایندگی ایران در عربســتان و بستن قراردادهای لازم 
در حوزه مســکن، تغذیه، پرواز، حمل و نقل و ... فراهم 
شود تا قبل از حج تمتع سعی می کنیم تعدادی از ۵ میلیون 
و 8۰۰ هزار زائری را که در نوبت حج عمره هســتند، به 
عربســتان اعزام کنیم. البته تاکید می کنم که اعزام زائران به 
عمره به برپایی دفتر نمایندگی ایران در عربستان منوط است 

تا امنیت و شأن و جایگاه زائران ایرانی حفظ شود.
* عربســتان منع ورود با واکســن ســینوفارم و 

اسپوتنیک را مشروط برداشته
رییس سازمان حج و زیارت همچنین درباره واکسیناسیون 
زائــران حج تمتع و عمره توضیح داد: از آن جا که از ماه ها 
قبل برنامه ریزی های حج تمتع آغاز شده است، متناسب با 
دستورالعمل های وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 

درباره انجام واکسیناسیون حجاج، دستورالعملی صادر و 
توصیه شــد تا افرادی که مشمول دریافت دُز سوم واکسن 
کرونا هستند واکسن مورد تایید عربستان را دریافت کنند.
او در ادامه گفت: هم اکنون براســاس مذاکراتی که صورت 
گرفته است عربستان علاوه بر واکسن آسترازنکا، دریافت 
واکسن های سینوفارم و اســپوتنیک را هم بلامانع دانسته 
 PCR اســت، اما به شرط  قرنطینه ۴8 ســاعته و تست
منفی به همین ســبب زائران در نوبت حج نگران نباشند.
رشیدیان یادآور شــد: پیرو دستورالعمل وزارت بهداشت 
درباره تزریق واکســن به افرادی که قصد سفر به خارج از 
کشور را دارند، سازمان حج و زیارت نیز اعلام کرد با توجه 
به این که هنوز وضعیت حج و همچنین تاریخ مذاکرات حج 
ایران و عربستان مشخص نشده است، مدیران حج و زیارت 
اســتان ها و مدیران کاروان ها به افرادی که قبلا برای حج 
ثبت نام کرده اند و در نوبت تشرف هستند و از طرفی مشمول 
فراخوان وزارت بهداشت می شوند، برای دریافت دُز سوم یا 
همان یادآور از واکسنی استفاده کنند که مورد تایید وزارت 

بهداشت عربستان است.

عربستان ورود با واکسن چینی و روسی را مشروط پذیرفت

با یلدا پز ندهیم! 
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در ســال های گذشته تلاش می کردم تا دخترم به همه آرزوهایش برسد و 
مانند من در تنگنای سختی های زندگی قرار نگیرد به همین دلیل نقشه ای 

کشیدم که ...
    ایــن ها بخشــی از اظهارات زن 33 ســاله ای اســت که به همــراه دختر 16

ســاله اش و به اتهام سرقت طلا دستگیر شــده بود. این زن جوان که مدعی بود، 
همســرش در یکی از شــرکت های پیمانکاری مربوط به امور خدماتی و نظافتی 
کار می کند اما درآمد چندانی ندارد، درباره سرگذشت خود به کارشناس اجتماعی 
کلانتری گفت: 15 ساله بودم که با »حســن« ازدواج کردم . او از بستگان نزدیک 
پدرم بود و شــغل مناسبی نداشت بیشتر روزها را به کارگری می پرداخت چرا که 
فقط تا پایــان مقطع ابتدایی درس خوانده بود و نمی توانســت در یکی از ادارات 
 استخدام شــود . حسن با آن که به تازگی از سربازی بازگشته بود اما باز هم سعی 
می کرد کاری برای خودش دست و پا کند . خلاصه بعد از آغاز زندگی مشترک او 
در یکی از شرکت های پیمانکاری استخدام شد اما با آن که مردی زحمت کش بود 
و برای تامین هزینه های زندگی بســیار تلاش می کرد ولی درآمد اندکی داشت که 
 نمی توانســت آرزوهای مرا برآورده کند چرا که من آرزوهای زیادی داشتم و فکر 
می کردم بعد از ازدواج به همه این آرزوهایم خواهم رسید ولی همه آن ها برایم به 
یک رویا تبدیل شد. خلاصه 17 ساله بودم که دخترم به دنیا آمد او بزرگ تر می شد 
اما من نمی توانستم به هیچ کدام از آرزوهایم برسم به همین دلیل تصمیم گرفتم کاری 
کنم تا دخترم مانند من در رنج و سختی نباشد و به آرزوهایش برسد. او هم مانند من 
بلند پروازی می کرد و دوست داشت همه امکانات رفاهی وتفریحی برایش فراهم 
باشــد. وقتی به 16 سالگی رسید تصمیم گرفتیم برای پولدار شدن دست به سرقت 
بزنیم چون همسرم هرچه تلاش می کرد فقط می توانست به سختی مخارج روزانه 
زندگی ما را تامین کند . این بود که دخترم نقشه سرقت از منزل همسایگان را کشید 
و ما با هم این نقشه ها را اجرا می کردیم .از مدتی قبل به بهانه دیدار و احوالپرسی به 
خانه همسایگان می رفتیم و زمانی که زن همسایه برای پذیرایی از ما یا آماده کردن 
چای به آشپزخانه می رفت من با دخترم بلافاصله یک لنگ گوشواره دختر همسایه 
را از گوشش خارج می کردیم و بدین ترتیب کسی به ما مشکوک نمی شد. گاهی نیز 
دخترم به اتاق خواب همسایگان می رفت و محل طلاهایشان را شناسایی می کرد و 
سپس با سرگرم کردن صاحبخانه طلاها را می ربودیم . این ماجرا ادامه داشت تا این 
که یکی از همسایگان طبقات بالا به در خانه ام آمد و با بیان این که قصد دارد دختر 
بیمارش را نزد پزشک ببرد از من خواست مواظب پسر خردسالش باشم که در منزل 
خواب بود. او کلید منزل را به من سپرد و از خانه بیرون رفت. من هم بی درنگ به 
خانه همسایه رفتم و به جست و جوی طلا پرداختم تا این که طلاهایش را در کشوی 
دراور پیدا کردم هنوز طلاهای او در دستم بود که ناگهان به خانه بازگشت و مرا در 
حال سرقت طلاهایش دید. زن همسایه بلافاصله به پلیس 110 و سپس با شوهرش 
تماس گرفت و این گونه من و دخترم دستگیر شدیم. هنوز سخنان زن جوان ادامه 
داشــت که در یک لحظه شوهرش وارد اتاق شد و در حالی که از شدت عصبانیت 
فریاد می کشید خطاب به همسرش گفت: عمری در میان زباله ها به جست و جوی 
نانی حلال بودم و با آبرومندی کار کردم تا مخارج شما را تهیه کنم اما حالا با سرقت 

اموال دیگران آبرویم را بر باد دادید و... 

سرگذشت مادری که دخترش را دزد کرد!
در امتداد تاریکی

روابط عمومی 
م ، سلامتی جسم، با مصرف گوشت  ماهی  ومیگو شیلات هرمزگان  عدم چاقی ، تناسب اندا

قتل همسر با هروئین
  مرد ۴7 ســاله آمریکایی که همسرش را با آلوده کردن حبوبات به 
هروئین به قتل رسانده بود به حبس ابد محکوم شد.دادگاهی در ایالت 
میشــیگان آمریکا مرد ۴7 ساله را به جرم قتل بی رحمانه همسرش به 
حبس ابد محکوم کرد.متهم »جیســون هریس« ۴7 ساله به جرم قتل 
 همسرش »کریســتینا تامپوسن هریس« درســال ۲01۴ میلادی در 
خانه اش در میشیگان آمریکا محکوم شناخته شد.بنا بر اطلاعات پلیس 
این مرد برای بدست آوردن بیمه عمر یک میلیون و دویست هزار دلاری 
همسرش دو بار قصد جان وی را کرده اما در مرتبه اول موفق به انجام این 
کار نشده ولی بار دوم با آلوده کردن حبوبات غذا به هروئین زیاد باعث 
سکته قلبی وی شده است.تحقیقات کارآگاهان پلیس نشان می دهد که 
»جیســون«  شوهر قاتل تلاش ناموفقی برای استخدام یک قاتل برای 
کشتن » کریستینا« داشته است و از یک همکارش مواد مخدر خواسته 
است تا همســرش بخوابد و نق نق زدن را کنار بگذارد.او در نخستین 
اقدام خود برای قتل با کمک قاتل استخدامی مقدار زیادی مواد مخدر در 
نوشیدنی همسرش ریخته اما همسرش که به مزه نوشیدنی شکایت داشته 
تمام آن را نخورده اســت اما این هیولای قاتل دست بردار نبوده و در 
فرصتی مناسب حبوبات غذای همسرش را به هروئین زیادی آغشته کرده 
که باعث مرگش شده است.قاضی دادگاه میشیگان آمریکا این متهم را 
یک هیولای دروغگو و خائن نامید که برای بدست آوردن پول همسرش 

را کشته تا بتواند زندگی جدیدی را برای خود آغاز کند.

نقشه تیراندازی در مدرسه خنثی شد
  دو نوجــوان 16 و 17 ســاله ای که قصد برنامه ریزی تیراندازی به 
هم کلاســی های خود را داشتند بازداشت شدند.دو نوجوان اهل غرب 
پنســیلوانیای آمریکا به جرم توطئه و برنامه ریزی بــرای تیراندازی 
به هم کلاســی های خود دستگیر شدند.بنا بر اطلاعات پلیس متهمان 
 که با هم دوســت بوده با ارســال پیامک برنامه حمله شان را طراحی 
می کردند که کارآگاهان پلیس آنها را به دام انداختند.اطلاعات اولیه پلیس 
نشــان میدهد که پسر 17 ساله یک بار به دلیل حمل غیر قانونی سلاح  
و تهدید هم کلاســی هایش به مرگ بازداشت و با دریافت تذکر پلیس 
آزاد شــده بود اما ارتباط وی با دوست 16 ساله اش سبب جلب توجه 
ماموران پلیس شد.ماموران پلیس موفق شده اند از خانه پسران 5 اسلحه 
اتوماتیک AR - 15  بدســت آورند کــه اغلب در حملات تیراندازی 
به مدارس و دانش آموزان از آن ها اســتفاده می شود. علاوه بر اسلحه 
ماموران مقادیــر بالایی مواد منفجره نیز در خانه این متهمان یافته اند . 
سخنگوی پلیس پنسیلوانیا اعلام کرد که تاکنون هیچکدام از دو نوجوان به 
توطئه وحشتناک خود اعتراف نکرده اند اما تمامی شواهد علیه آنهاست.
 اطلاعاتی موجود اســت که پسر17 ساله در گذشــته نیز یک بار هم 
کلاســی های دبیرستانی خود را تهدید به مرگ و تیراندازی کرده بود و 
همواره رفتاری خشــونت آمیز در دبیرستان داشته است از این رو برای 

بدست آوردن اطلاعات بیشتر تحقیقات در پرونده همچنان ادامه دارد.

 سرویس حوادث// ســارق مسلح که در پوشش پستچی قصد 
ســرقت از یک خانه را داشت با هوشــیاری ساکنان ساختمان 

دستگیر شد.
 چند روز قبل مأموران کلانتری 115 رازی هنگام گشت در منطقه 
متوجه مرد جوانی شــدند که در حال فرار است و چند نفر نیز در 
تعقیب او هســتند. بنابراین مأموران کلانتری با دیدن این صحنه 
بلافاصله وارد عمل شــدند و پس از مدتی تعقیب و گریز متهم را 
دستگیر و در بررسی های بیشتر از وی یک قبضه سلاح جنگی با 
۹ فشنگ کشف کردند.در نخستین تحقیقات افرادی که مرد مسلح 
را تعقیب می کردند مدعی شــدند وی قصد سرقت از خانه آنها را 

داشته است.
   رئیس پلیس پیشگیری تهران بزرگ در تشریح این خبر گفت: 
عوامل عملیات کلانتری 115 رازی بلافاصله به محلی که متهم از 
آنجا متواری شــده بود رفتند و طی تحقیقات پلیسی و اظهارات 
شاکی و شهود مشخص شــد متهم ابتدا با عنوان پستچی و با در 
دست داشــتن پاکت نامه به در خانه ای مجلل و شیک رفته و با 

زدن زنگ واحدها خود را پستچی معرفی کرده اما وقتی ساکنان 
ساختمان در را باز کرده اند، وی وارد ساختمان شده و با مراجعه 
به در ورودی یکی از واحدها با اســتفاده از ســلاح جنگی قصد 
زورگیری داشته که با ســرو صدای صاحبخانه و حضور بموقع 

همسایه ها مجبور به فرار شده است.
  وی افزود: متهم دستگیر شده به کلانتری منتقل شد و با تحقیقات 
فنی پلیســی به بزه انتســابی اعتراف و اظهار کرد، اسلحه را از 
استان های غربی کشور خریده و قصد سرقت داشته است.سرهنگ 
موقوفه ای با بیان اینکه شهروندان از باز کردن در منازل برای افراد 
ناشناس با عناوین مختلف اعم از پستچی و مأمور اداره گاز و آب 
و... خودداری کنند، افزود: بررسی و تحقیقات درباره اینکه متهم 
سوابق دیگری نیز در سرقت و استفاده از سلاح داشته است یا خیر 
از ســوی پلیس ادامه دارد و پرونده برای سیر مراحل قانونی به 

مرجع قضایی معرفی شد.

 

سرویس حوادث// مجرم سایبری که با ارسال 
8 هزار پیامک جعلی ابلاغ الکترونیکی قضایی 
3 میلیارد ریال کلاهبرداری کرده بود دستگیر 

شد.
   رسول جلیلیان، رئیس پلیس فتا استان البرز، 
در تشریح این خبر گفت: با شکایت یکی از 
شهروندان مبنی بر برداشت غیر مجاز از طریق 
ارسال پیامک جعلی ابلاغ الکترونیک قضایی 
به مبلغ 3۴ میلیون ریال، رسیدگی به موضوع 
در دســتور کار کارشناســان پلیس فتا قرار 

گرفت. بررسی های اولیه کارشناسان پلیس فتا 
حاکی از آن بود که برداشت های غیرمجاز از 
طریق اینترنت و با ورود به لینک جعلی سامانه 
ابلاغ الکترونیکی قضایی صورت گرفته است.با 
به دست آمدن سرنخ هایی از این متهم مشخص 
شــد وی برای فرار از دست قانون با اقدام به 
جعل هویت، مبالغ سرقتی را تبدیل به ارزهای 

دیجیتال کرده بود.
   اما در نهایت متهم که فیشینگ کار حرفه ای 
و ســابقه دار بود مورد شناسایی قرار گرفت و 

در یک عملیات پیچیده پلیســی در یکی از 
استان های شــمال غرب کشور دستگیر و به 

پلیس فتا البرز منتقل شد.
   رئیس پلیس فتا اســتان البرز بیان کرد: این 
مجــرم ضمن اعتراف بــه جرایم خود مدعی 
شد با طراحی و ارســال پیامک جعلی ابلاغ 
الکترونیکی قضایی به صورت انبوه به کاربران 
فضای مجازی برخــی از آنها فریب خورده 
 و با کلیــک روی لینک آلوده بــه بدافزار به
 درگاه جعلــی بانک )فیشــینگ( هدایت و 

موجبات ســرقت از حساب شــان را فراهم 
می کردنــد.وی با بیان اینکــه متهم تاکنون 3 
میلیارد ریــال از 110 نفر کلاهبرداری کرده، 
گفت: به کاربران توصیه می شود به هیچ عنوان 
روی لینک هایــی که در پیامک ها یا پیام های 
شبکه های اجتماعی از افراد ناشناس دریافت 
می کنند اعتماد نکرده و کلیــک نکنند، زیرا 
مجرمان سایبری در این فضا به دنبال کاربرانی 
هســتند که با عملیــات روانی آنهــا قربانی 

می شوند.

پستچی قلابی ، سارق مسلح بود

                    3 میلیاردی با پیامک جعلی ابلاغ قضایی

دستگیری عامل تیراندازی در جیرفت
ســرویس حوادث// عامل تیراندازی به سمت درب منزل یک شهروند جیرفتی در 

عملیات غافلگیرانه پلیسی دستگیر شد.
   ســرهنگ رضا محمدرضایی فرمانده انتظامی جیرفت اظهــار کرد: در پی وقوع یک فقره 
تیراندازی به درب منزل یک شهروند در یکی از محله های شهر،  نزدیکترین تیم گشت انتظامی 
برای بررسی موضوع عازم این محل شد.وی افزود: در این رابطه ماموران کلانتری 15 بلافاصله 
با انجام اقدامات اطلاعاتی و تحقیقات پلیسی، عامل تیراندازی را شناسایی و در یکی از نقاط 
شهر دستگیر کردند.فرمانده انتظامی جیرفت با اشاره به کشف یک قبضه کلت از این متهم تصریح 
کرد: این فرد که جرائمی از جمله حمل و نگهداری سلاح و مهمات غیرمجاز، قدرت نمایی با 
سلاح و سرقت خودرو را نیز در پرونده خود داشت با تکمیل پرونده تحویل مرجع قضائی شد.

گروه گزارش// بازار خودرو اخیراً روزهای عجیب و 
پرخبری را پشت سر گذاشت. 

  قیمت دلار که همیشه سایه اش بر سر بازار خودروها 
بوده و هر نوسان آن قیمت ها را در بازار خودروها تغییر 
می داد، مرز 30 هزار تومان را هم پشــت سر گذاشت 
و موجب شــد تا بازار خودرو تغییر عجیبی را تجربه 
کند. اکنون بازار آزاد شرایط مطلوبی ندارد، متأسفانه در 
زمینه قیمت  گــذاری خودروها در کارخانه نیز چندان 
موفق عمل نمی شود. قیمت  گذاری خودروهای داخلی 
طی ســال های اخیر با بحث ها و چالش های فراوانی 
مواجه بوده اســت. از طرف دیگر افسار قیمت گذاری 
خودروهای خارجی نیز رها شده است و خودروسازان 
امید دارند تا دولت سیزدهم سرانجام مجوز آزادسازی 
قیمت خودرو را صادر نماید. این عوامل در کنار موضوع 
مهم سرنوشت برجام و تحریم ها می تواند سرنوشت بازار 
خودرو کشورمان را به کلی تغییر دهد و دامنه نوسانی 
از رکورد کاهشــی تا جهش و افزایــش قیمت ها را 
ظرف شــش ماه آتی رقم بزند. آخرین بار در 17 آبان 
امسال بود که چند ماه پس از سکوت شورای رقابت، 
خودروسازان اعلام کردند که مجوز افزایش 15 تا 1۹ 
درصدی قیمت محصولاتشــان را به دست آورده اند و 
حتی در دور جدید فروش محصولاتشــان، قیمت های 
جدید را لحاظ کردنــد. با این وجود اما در فاصله ۴8 
ساعت پس از اعلام قیمت های جدید، با دستور رئیس 
جمهوری این افزایش قیمت رد و خودروسازان موظف 
شدند فروش محصولات خود را با قیمت سابق انجام 
دهند. بعد از آنکه حدود یک ماه پیش با دستور رئیس 
جمهوری، افزایش قیمت خودرو لغو و مقرر شد که در 
ستاد تنظیم بازار موضوع مورد بررسی قرار بگیرد، طی 
هفته گذشته افزایش 18 درصدی قیمت خودرو در دو 
شرکت ایران خودرو و سایپا اعلام شد.در شرایطی این 
اتفاق افتاد که طی چند ســال گذشــته شورای رقابت 
مســئول قیمت گذاری خودرو بوده است و شورا بعد از 
افزایش قیمت مرحله اول اعلام کرد که هیچ ابلاغیه ای 
درباره حــذف از قیمت گذاری خودرو دریافت نکرده 
اســت. پیگیری جریان اخیر افزایش قیمت، از شورای 
رقابت و گفت وگویی با محســن بهرامی ارض اقدس - 
عضو شورای رقابت در دور سوم - با اعلام توضیحاتی 
در این رابطه همراه بود.آنچه که در این فاصله اتفاق افتاد 
بیش از آنکه نشــان دهنده جمع بندی نهایی مسئولان 
و تصمیم گیران برای آینده صنعت خودرو باشد، نشان 
دهنده چنددستگی و نظرات متفاوت آنها بود. در حالی 
که برخی به این نظر رسیده بودند که راهی جز افزایش 

قیمت خودرو برای حفظ توان تولیدی خودروســازان 
وجود ندارد، همزمان در دولت عده ای نیز از لزوم ثبات 
قیمت صحبت می کردند و همین موضوع باعث ایجاد 
یک بلاتکلیفی جدید در این صنعت شــد. با گذشت 
چنــد روز از افزایش قیمت فروش خودرو از ســوی 
خودروســازان داخلی، هنوز دقیقا مشخص نشده که 
تاثیر این ترفند بر بــازار آزاد چه خواهد بود؟! پایان 
هفته گذشــته وقتی خبر افزایش 18 درصدی قیمت 

خودرو اعلام شد، شماری از نهاد های نظارتی و 
بالادستی خودروسازان که عموما با پدیده 

افزایش قیمت خودرو مخالف بودند 
یا سکوت پیشــه کردند یا مثل 

وزارت صمت، اعلام کردند که 
این افزایش قیمت بر مبنای 
منطقــی و قیمــت تمام 

است. محصولات  شده 
قیمت گذاری  موضوع 
یکی  ایران  در  خودرو 
از ماجرا هــای پیچیده 
بخش  در  عجیــب  و 
تجــارت  و  صنعــت 

در  خصوصا  که  اســت 
ســال های اخیر و افزایش 

تحریم ها،  از  ناشی  فشار های 
مبدل به مناقشــه ای ادامه دار بین 

خودروسازان، نهاد های نظارتی و بازار 
آزاد شده اســت. از یک سو خودروسازان 

بنا به دلایــل متفاوت معتقدند که قیمت خودرو را 
خود باید تعیین کنند، از یک سو بازار خودرو به عنوان 
متقاضی یک ســر دیگر این ماجراست و درعین حال 
نهاد های نظارتی مثل شورای رقابت و وزارت صمت 
نیــز در تلاش بوده اند که نقطه تعادل مناســبی در این 
فرآیند ایجاد کنند.با این احوال بین این سه بخش مهم 
در ماجرای تولید و عرضه خودرو، کمتر نقطه آرامش 
و تعادلی وجود داشــته و واکنش هــای بازار به دلیل 
نوسان های بسیار و بالا رفتن قیمت ارز، انفجاری بوده 
اســت. در واقع با هر بار بالا رفتن قیمت ارز یا مواد 
اولیــه در بازار ایران، قیمت خودرو در بازار آزاد نیز با 
افزایش مواجه شده تا جایی که امروز تعداد خریداران 
خودرو هــای صفر کیلومتر ســاخت داخل که از نظر 
رتبه بندی جهانی بیشتر خودرو های متوسط رو به پایین 

هستند، رو به کاهش گذاشته است.قیمت رانا و دنا نیز از 
روز اعلام نرخ های جدید افزایش خواهند یافت. سایپا 
نیز اعلام کــرده که محصولاتش را با میانگین افزایش 
قیمت 18 درصدی به فروش خواهد رســاند. معاون 
بازاریابی این شرکت گفته: به  دنبال افزایش چند برابری 
قیمت نهاده های تولید و مواد اولیه نظیر فولاد، آلومینیوم، 

 ، مــس

پلیمر،  محصولات 
پتروشیمی و ســایر مواد اولیه و نیز قطعات مورد نیاز 
برای تولید خودرو در ماه های اخیر که منجر به افزایش 
چشمگیر قیمتِ تمام شده محصولات و تحمیل زیان به 
سهامداران خودروسازان شده است، بهای کارخانه سبد 
محصولات ســایپا به  طور متوسط 18 درصد افزایش 
می یابد.به این ترتیب و پس از گذشت حدود شش ماه، 
سرانجام قیمت جدید محصولات داخلی اعلام و اجرایی 
شده است. اگر در روزهای آینده مخالفت دیگری با این 
تصمیم نشود، احتمالا دور جدید فروش های ویژه نیز 
آغاز می شود. ایران خودرو و سایپا در یک ماه گذشته 
و پس از بازگشــت قیمت ها به حالت سابق به شکلی 

چراغ خاموش، فروش فوق العاده محصولات خود را 
متوقف کرده و در انتظار افزایش قیمت رســمی بودند.
در آبان ماه مدیران هر دو شــرکت وعده داده بودند که 
با افزایش قیمت، فــروش هفتگی محصولات خود را 
آغاز خواهند کرد و بــه این ترتیب با افزایش عرضه، 
ایــن امید وجود دارد که قیمت خــودرو در بازار آزاد 
کاهش پیدا کند. پیش از این وزیر صمت نیز از برنامه 
ریزی برای افزایش تولید خودرو چه در سال 
جاری و چه در ســال آینده خبر 
داده بــود و بالا بردن عرضه 
را یکی از سیاست های 
برای کاهش  دولت 
دانســته  قیمت 
چند  هر . د بو
زیان  میزان 
 ، شته نبا ا
هــی  بد
قطعه  به 
ســازان 
عقب  و 
از  ماندن 
برنامه هــا 
اهــداف  و 
برای  ســالانه 
ن  ا ز ســا و ر د خو
معضلاتــی را به وجود 
آورده کــه بعید اســت با این 
افزایش قیمت فشار بزرگی را از شانه 
آنها بردارد اما به نظر می رسد با موافقت دولت 
بخشی از فشــار ماه های گذشته کاهش خواهد یافت. 
البته اصرار بر قیمت گذاری دستوری و حضور مستقیم 
دولت در بازار این پیام را نیز منتقل می کند که لااقل در 
کوتاه مدت خبری از آزادسازی قیمت یا واگذاری اداره 
خودروسازی های بزرگ کشور به بخش خصوصی یا 
غیر دولتی نخواهد بود.بهرامی با اشاره به این که به اذعان 
تمامی کارشناسان اقتصادی تولید و عرضه خودرو در 
کشور سال هاست که در انحصار کامل قرار دارد، گفت: 
طبق قانون، تشخیص انحصاری بودن کالا و خدمات با 
شورای رقابت است؛ بنابراین با توجه به مصوبه شورای 
رقابت تردیدی در انحصاری بودن خودرو وجود ندارد 
از سوی دیگر به موجب صراحت قانون اجرای سیاست 

کلی اصل ۴۴، قیمت گذاری کالا و خدمات انحصاری و 
تصویب شرایط دسترسی عادلانه مصرف کننده با قیمت 
مصوب به این گونه کالاها ، الزاما از وظایف شــورای 

رقابت است.
  وی ادامه داد: بر این اساس تا زمانی که قانون اصلاح 
نشــده یا مصوبه ســران ســه قوا که ادعا می شود در 
مورد تغییر مسیر قیمت گذاری از شورا به ستاد تنظیم 
بازار بوده اســت به تایید مقام معظم رهبری نرسد که 
البته تاکنون هم ابلاغی به شــورا نشده است، هرگونه 
تصمیم گیری در رابطه با قیمت خودرو خارج از شورای 

رقابت فاقد وجاهت قانونی خواهد بود .
  افزايش قیمت شورا ۱۸ درصد نیست

   نماینده اتاق بازرگانی در دور ســوم شورای رقابت 
گفت: متاســفانه ادعاهای مطرح شــده مبنی بر اینکه 
قیمت گذاری اخیر بر اساس دستورالعمل شورای رقابت 
صورت گرفته خلاف واقع اســت، این ســوال مطرح 
می شود که اگر قرار است قیمت گذاری طبق فرمول شورا 
باشد چرا آن را به خود شورای رقابت واگذار نمی کنند؟
 بهرامی با بیان اینکه میزان افزایش قیمتی که اخیرا برای 
خودروسازان اعمال شده به هیچ عنوان با دستورالعمل  
شــورای رقابت مطابقت ندارد افزود: بر اســاس تورم 
بخشی که از بانک مرکزی دریافت کرده ایم و بررسی های 
صورت گرفته با لحاظ ضریب منفی بهره وری و افزایش 
تیــراژ تولید، حداکثر کمتر از 10 درصد امکان افزایش 
قیمت برای شش ماه دوم ســال وجود دارد در حالی 
که ظاهرا قیمت جدید برخــی خودروها بیش از ۲0 
 درصد افزایش یافته است.وی یادآور شد:همچنین ادعا 
می شــود افزایش قیمت اخیر بر اساس مصوبه ستاد 
تنظیم بازار اســت که آن هم تاکنون به شورای رقابت 

ابلاغ نشده است.
  لابی گسترده خودرو سازان برای قیمت گذاری 

خارج از شورا
  عضو شــورای رقابت در ادامه با انتقاد از اینکه دور 
دوم شــورای رقابت از مهرماه به پایان رسیده و هنوز 
ترکیب اعضای جدید مشخص نیست، گفت: متاسفانه با 
این که دولت سرعت عمل خوبی در اعمال تغییرات در 
سایر دستگاه ها داشته اما هنوز در مورد شورای رقابت 
نمایندگان خود برای تشــکیل دور سوم شورا معرفی 
نکرده اســت و در حال حاضر  شورای رقابت تشکیل 
نشــده و  مرکز ملی رقابت که رئیس آن همان رئیس 
شورای رقابت است، فاقد رئیس است . به نظر می رسد 
در این بین لابی گسترده خودروسازان مانع از تشکیل 
سریع تر دور سوم شورای رقابت شده تا در فاصله بین 
دو دوره چنین اقدامات مبهمی در مورد افزایش قیمت 

اعمال شود.

تضاد افزایش تولید و کاهش تقاضا

دوراهی خطرناک افزایش قیمت خودرو

سرویس حوادث// زنی که متهم است با خوراندن سیانور 
همسرش را به قتل رسانده بزودی در دادگاه کیفری استان 

تهران محاکمه می شود.
   رسیدگی به این پرونده از 5 سال پیش آغاز شد. زن جوانی 
در تماس با اورژانس مدعی شــد حال شوهرش خوب نیست 
اما وقتی مأموران اورژانس به خانه وی رفتند متوجه مرگ مرد 
جوان شده و در تماس با پلیس مرگ او را مشکوک دانستند.
همســرش در بیان جزئیات ماجرا گفت: همسرم پس از شام 
خوردن با من و دخترم به یکباره بی حال شــد و به داخل اتاق 
رفت. بعد از چند دقیقه وقتی به سراغش رفتیم متوجه شدم نیمه 
جان است. من فکر می کنم او خودکشی کرده است.اما در ادامه 
مأموران برای بررســی علت مرگ جسد را به پزشکی قانونی 
منتقل کردند و در تحقیقات نیز مشخص شد مقتول هیچ علایمی 
از افسردگی نداشته و فرضیه خودکشی منتفی شد. در این میان 

پــدر و مادر مرد جوان با حضور در اداره پلیس ادعا کردند که 
پســر و عروس شان با هم اختلاف داشتند و به احتمال زیاد او 
پسرشان را به قتل رسانده است.این ادعا زمانی قوت گرفت که 
پزشکی قانونی اعلام کرد علت فوت مرد جوان بلعیدن سیانور 
بوده اســت.در ادامه مأموران با احضــار زن جوان او را مورد 
بازجویی قرار دادند که گفت: اختلاف با همسرم را قبول دارم. 
اما من آنقدر از شوهرم متنفر نبودم که او را بکشم. هم من و هم 
همسرم به خاطر علاقه زیاد به دخترمان با هم زندگی می کردیم.

   با این حال مأموران در بررسی تلفن همراه زن جوان دریافتند 
وی روز مرگ همسرش بارها با مردی در تماس بوده است که 
مشخص شد وی یک پزشک است. بنابراین به سراغ وی رفتند 
امــا او ضمن بی اطلاعی از ماجرای مرگ مرد جوان گفت: من 
با این زن ارتباط خاصی نداشــتم فقط قرار بود برایش کاری 
پیدا کنم. پس از پایان تحقیقات، مأموران با این اطمینان که زن 

جوان همســرش را به قتل رسانده است پرونده را به بازپرس 
جنایی تحویل دادند و پس از صدور کیفرخواســت در دادسرا 
بزودی متهم در شعبه 11 دادگاه کیفری یک استان تهران محاکمه 

می شود.

محاکمه زن جوان به اتهام قتل شوهر

مفقودی
 پلاک صید یک فروند شناور قایق صیادی به 

شماره ثبت 3/11187 به مالکیت کرم کرتی زاده 
به شماره پلاک 19- ب 34- س - 6471 مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

تشنج و کما بعد از تزریق بوتاکس  
به پسر جوان

سرویس حوادث// پسر جوانی که پس از تزریق بوتاکس تا یک 
قدمی مرگ رفته بود به شکل معجزه آسایی زنده ماند.

   خواهر این پسر ۲8 ساله گفت: برادرم شنبه ۲0 آذر ساعت 13 
در مطب یکی از پزشکان عمومی شهر اراک برای تزریق بوتاکس 
حاضر شد. تزریق خط اخم بدون مشکل انجام شده، اما بلافاصله 
پس از تزریق در شــقیقه دچار درد بســیار شــدید شده و روی 
زمین افتاده و شــروع به تشنج کرد. با حضور اورژانس در محل، 
برادرم که تشنج بسیار شدیدی داشت به بیمارستان منتقل شد و تا 
 ساعت 1۹ یکشنبه در کما بود و هیچ واکنشی نداشت ولی به طرز 

معجزه آسایی به زندگی برگشت و مرخص شد.
   وی درخصوص تشخیص پزشکان اظهار کرد: با چندین پزشک 
صحبت شــد و تقریباً تمامی آنها اعلام کردند که مواد استفاده شده 
برای تزریــق دارای ناخالصی بوده اســت. در ابتدا تصور بر این 
بود که شــاید تزریق در کانال عصبی انجام شــده است اما ظاهراً 
مواد استاندارد و مرغوبی اســتفاده نشده است که بابت این اتفاق 
به مراجع قضایی شــکایت خواهیم کرد.دکتر بهمن صادقی، معاون 
درمان دانشگاه علوم پزشــکی اراک در خصوص اتفاق رخ داده 
گفت: تا امروز هیچ مصوبه قانونی برای منع ورود پزشک عمومی به 
عرصه تزریق ژل و بوتاکس دیده نشده است و تنها کمیسیون تأمین 
صلاحیت های بالینی مصوب کرده اســت که پزشک عمومی دوره 

دیده می تواند به این عرصه ورود کند.
   وی تصریح کرد: البته اگر تزریق توســط شخص پزشک انجام 
نگیرد، دانشگاه توان مداخله و جلوگیری را دارد و حتی در صورت 
انجام این تزریق در آرایشگاه ها امکان پلمب آرایشگاه وجود دارد. 
در صورتی که تزریــق ژل و بوتاکس اتفاقی برای بیمار به همراه 
داشته باشــد، بیمار می تواند به نظام پزشکی اعلام شکایت کند و 
در صورت بروز قصور، قطعاً برخــورد قانونی صورت می گیرد.

البته بخشــی از عواقب این ماجرا به بیمار برمی گردد، چراکه برای 
پرداخت مبلغی کمتر به فرد غیرمتخصص مراجعه کرده اســت، اما 
مسلماً بخش عمده ای از مســئولیت به پزشک باز می گردد که با 
وجود اطمینان دهی به مراجعه کنندگان خــود، از مواد و برندهای 

بی کیفیت استفاده کرده است.

کلاهبرداری

محمدامین بنی اسدی
gmail.commohamadaminbaniasadi000 @
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طاووسک سینه سفید کیش را ترک کرد
  سرویس شهرســتان//  رئیس اداره محیط زیست جزیره کیش 
گفت: طاووسک سینه سفید پس از چهارماه گذران زندگی در کیش 
این جزیره را ترک کرد. مریم محمدی اظهار داشــت: این پرنده از 
چهارماه گذشته این جزیره را به علت مناسب بودن زیستگاه و امنیت 
به عنوان ســکونتگاه خود انتخاب کرده و چند روز پیش به علت 
فرا رســیدن فصل کوچ آن را ترک کرد وامیدواریم در ســال های 
آینده هم آن را در جزیره مشاهده کنیم.وی با بیان اینکه طاووسک 
 سینه سفید در سایت کمیته ثبت پرندگان ایران جز گونه های کمیاب 
 قرار داده شده اســت افزود: این پرنده پیشــتر در شهرستان های 
بندرلنگه، میناب و قســمت هایی از اســتان سیستان و بلوچستان 
دیده شــده بود که کیش چهارمین نقطه محل مشــاهده و ثبت آن 
اســت. محمدی یادآور شــد: طاووسک سینه ســفید با نام علمی 
Amaurornis phoenicurus یک گونه از خانواده یلواها 
اســت و برای اولین بار در جزیره کیش مشاهده شده است.رئیس 
اداره محیط زیست جزیره کیش یادآور شد: طاووسک سینه سفید 
یکی از گونه های بســیار زیبا و مهاجر است که  پشت پر و بال آن 
تیره رنگ، از نوک منقار تا زیر شــکم آن ســفید رنگ و گوشتک 
 پرهای دم آن نیز حنایی رنگ اســت. وی یادآور شد: این گونه در 
 مناطــق باتلاقی و دارای هــرز آب زندگی می کند و بیشــتر در

  اکوسیستم های آسیای جنوب شرقی و شبه قاره هند دیده می شود که در 
مرداب های کشــورهایی همچون ایران، پاکســتان، مالدیو، هند، 
بنگلادش و ســریلانکا، فیلیپین و اندونزی دیده شده است.محمدی 
گفت: وضعیت این گونه در سایت اتحادیه بین المللی حفاظت طبیعت 
موســوم به IUCN سفید و دارای کمترین خطر برای انقراض است 
و تاکنون در ایران از آن زادآوری ثبت نشده است. به گزارش ایرنا، 
کیومــرث صیاد یکی از فعالان محیط زیســت از این پرنده زیبا و 
کمیاب تصویر برداری کرده است.جزیره کیش با وسعت 9۱ کیلومتر 
مربع ۳۰ درصد گونه های پرندگان کشور را در خود جای داده است 
و پرنده نگرهای علاقه مند، کارشناسان محیط زیست و علاقه مندان 
به محیط زیســت آن  تا کنون ۱9۳ گونه پرنده مختلف را شناسایی 

کرده اند.

آغاز فعالیت  مؤسسه خیريه 
» آبشار عاطفه ها « در بندرخمیر

  امین درساره سرویس شهرستان// هم زمان با ولادت حضرت 
زینب ســلام الله علیها موسسه خیریه بین المللی آبشار عاطفه شعبه 
بندرخمیر فعالیت خــود را آغاز نمود. به گزارش خبرنگار دریا، به 
همین مناســبت شمسیه اعمالی مدیرشعبه بندرخمیر از توزیع ۱۵۰ 
بسته معیشتی شامل ) لوازم التحریر ، کفش و مواد غذایی( به ارزش 
۳۱۰ میلیون ریــال در بین مهر جویان شهرســتان خبر داد.مدیر 
 مؤسسه خیریه آبشار عاطفه ها بندرخمیر از سرهنگ حمید کمالی 
فرمانده سپاه بندرخمیر و حجت الاسلام و المسلمین غلامعلی رمش 
 مســؤل دفتر نمایندگی ولی فقیه در ناحیــه بابت همکاری جهت 
راه اندازی و شروع به فعالیت مؤسسه در شهرستان تشکر و قدردانی 

نمود.

خبری

شهرستان

روابط عمومی اداره کل ته سیگار یا کبریت نیم سوخته را در طبیعت رها نکنیم
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

صندوق  سرپرست  شهرســتان//   سرویس 
بزرگترین  امید هرمــزگان گفت:  کارآفرینی 
مزرعه پرورش شــترمرغ استان در روستای 
سیف آباد شهرســتان حاجی آباد راه اندازی 

شد. 
   مجیــد بلندنظر در حاشــیه راه اندازی این 
مزرعه پرورش شــترمرغ افزود: این مزرعه 
با پرداخت تســهیلات هفت میلیارد ریالی به 
بخش خصوصی با مساحت پنج هزار مترمربع 
راه اندازی و برای 6 نفر شغل پایدار ایجاد شده 

است.وی بیان داشــت: در این مرزعه ۴۰۰ 
قطعه جوجه شترمرغ درحال پرورش هستند 
که جوجه و گوشت تولید شده در این مزرعه 
علاوه بر تامین نیاز هرمزگان به اســتان های 
همجوار همچون کرمان و فارس نیز ارســال 

می شود.
   سرپرست صندوق کارآفرینی امید هرمزگان 
اظهارداشت: صندوق کارآفرینی امید در زمینه 
پرورش شترمرغ در اســتان پس از مشاوره 
لازم، تســهیلات مــورد نیــاز را در اختیار 

متقاضیان قرار می دهد و تا مرحله بازاریابی 
و فروش با آن هــا همکاری می کند.همچنین 
در مهرماه امســال عملیات ساخت مجموعه 
پرورش شــترمرغ در روســتای شــهدادی 
شهرستان حاجی آباد با همت بسیج سازندگی 
آغاز شــد که با  تکمیل ایــن مجموعه برای 
۱۲۰ نفر به صورت مســتقیم و غیرمستقیم 
اشتغالزایی می شود. این مجموعه با اعتباری 
بیش از ۱۵۰ میلیارد ریــال با ظرفیت هزار 
قطعه شترمرغ در مساحت ۷۰ هزار مترمربع 

درحال ســاخت است.شهرستان حاجی آباد 
در ۱6۵ کیلومتری شــمال بندرعباس مرکز 
استان هرمزگان قرار دارد.در استان هرمزگان 
سه واحد پرورش شترمرغ با تولید سالانه ۲۰ 
تن گوشــت فعال است.شترمرغ ها پرندگانی 
علف خوار هستند که رژیم غذایی آن ها شبیه 
نشخوار کنندگان است و یونجه و ذرت درصد 
 بالایی از ترکیب غذایی شــترمرغ را شامل 
می شود که به دلیل دارا بودن روده های دراز 
و طویل قــدرت هضم بالا در خصوص مواد 

فیبری را دارا می باشــند. به گــزارش ایرنا، 
گوشت شترمرغ جز گوشت های قرمز به شمار 
می رود و به علت کلســترول، چربی و سدیم 
کمتر به نسبت ســایر گوشت های قرمزبرای 

افراد دارای بیماری فشــار خون و دیابت و 
همچنین با داشتن آهن و پروتئین برای کودکان 
درحال رشد، مادران باردار و افرادی که از کم 

خونی رنج می برند، مناسب است.

سرپرست صندوق کارآفرینی امید هرمزگان خبر داد

راه اندازی بزرگترین مزرعه پرورش شترمرغ در حاجی آباد

امین درســاره ســرویس شهرستان// 
، مشــاور  بندرخمیر  فرماندار  با حضور 
طرح جامع بندر چنــد منظوره خمیر ، 
برنامه ریزی و عمرانی فرمانداری  معاون 
و دریانوردی غرب  بنادر  اداره  معاونین   ،
هرمزگان ، مدیر پروژه ســاخت مجتمع 
بندری، سرپرست نظارت این پروژه ،مدیر 
اداره بنادر و گمرک خمیر ، رئیس و عضو 
بندرخمیر  شــهرداری  نماینده  و  شورا 
و  لنجــداران  از  تعــدادی  همچنین   و 
پیله وران، طرح جامع بندرچند منظوره 

این شهر مورد بررسی قرار گرفت. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا، در این نشســت  
کارشناســان و فعالان این حوزه نقطه نظرهای 
خود را پیرامون مجتمع بنــدری اعلام کردند.

فرماندار بندرخمیر در این جلسه با تاکید بر به 
روز رســانی طرح جامع مجتمع بندری، اظهار 
کرد:با توجه به گذشت بیش از ۱۰ سال از طرح 
جامع بندر چند منظوره خمیر ،نیاز اســت این 
طرح مورد بازنگری قرار گیرد تا در توسعه آتی 

بندر مشکلی ایجاد نشود.
  میرهاشم خواستار در ادامه به پیشینه و وضعیت 
حــال خمیر در حــوزه بندری اشــاره کرد و 
گفت:طبق کتب های موجود تاریخی، بندرخمیر 
در حوزه گمرکی دارای پیشینه ای یکصد ساله 
است و بر اساس این اسناد ،در سال های خیلی 
دور بیش از ۲۱ فروند کشتی های ماهیگیری، 
مســافری و باری در این بنــدر فعالیت و امر 
صــادرات و واردات کالا صورت می گرفت.

وی ادامه داد: در حال حاضر تنها اسکله گمرک 
بندرخمیر مورد استفاده لنجداران و فعالان حوزه 
دریایــی قرار می گیرد و با توجه به جذر و مد، 

پهلوگیــری و امر تخلیه و بارگیری شــناورها 
 تنها در ســاعت محدودی از شبانه روز انجام 
می شــود که این موضوع مشکلات زیادی را 
برای لنجــداران و فعالان حــوزه صادرات و 

واردات ایجاد می کند.
  این مسوول اضافه کرد:قریب به ۱۵۰ فروند لنج 
باری در شهرستان خمیر بدلیل نبود امکانات و 
زیرساخت های مناسب در اسکله فعلی مجبورند 
در شهرستان های همجوار فعالیت اقتصادی خود 
را دنبال کنند.خواستار در ادامه جلسه با اشاره به 
گفته های مدیر گمرک بندرخمیر مبنی بر اینکه 
در شــش ماهه اول سال با وجود نبود امکانات 
و زیرساخت های مناسب بندری، حدود ۷۰۰ 
تن کالا از اسکله بندرخمیر وارد و صادر شده ، 
اضافه کرد: سوای از این موضوع ، بیش از ۷۵ 
درصد معادن اســتان در بندرخمیر قرار دارد و 
سالیانه بیش از ۳.۵ میلیون تن گچ از این معادن 
استخراج می شود اما متاسفانه بدلیل مهیا نبودن 
این زیرســاخت ها، از دیگر بنادر استان برای 

صادرات آنها استفاده می شود.
  همچنین کالاهایی از جمله سیمان و محصولات 
کشاورزی نیز کالاهای تولید بندرخمیر هستند 
که صاحبان کالاها مجبورند کالاها و محصولات 
خود را با هزینه بالاتر به دیگر بنادر استان حمل 
و از آنجا به کشــورهای حاشیه خلیج فارس و 

سایر کشورها صادر کنند.
  علاوه بــر اینهــا، برخی از صاحبــان کالا 
 در اســتان هایی مانند فارس بدلیل مســافت
 کوتــاه تــر بندرخمیر ، رغبت زیــادی برای 
صادرات و واردات کالاهای خود از گمرک این 
شــهر دارند که همه موارد گفته شده بدلیل مهیا 
نبودن زیرساخت ها و امکانات، با هزینه بالاتر 

به دیگر بنادر استان حمل می شود. بنابراین اگر 
زیرســاخت های مناسب فراهم شود قطعا این 
حجم از صادرات و واردات فعلی، به عدد قابل 

توجهی خواهد رسید.
   وی در ادامــه به موضوعاتی از قبیل افزایش 
پسکرانه ها ، جاده اختصاصی مجتمع ، مسئله 
زیست محیطی ،توقفگاه لنج ها و... اشاره کرد و 
از مشاور طرح خواست همه این موضوعات را 
در طرح آتی پیش بینی کند.وی در توضیح این 
موضوعات گفت:در موضوع پســکرانه ها ، در 
حال حاضر ۱6 هکتار پسکرانه برای بندر آماده 
شده که این حجم از پسکرانه بدلیل چندمنظوره 
بودن بندر و گستردگی فعالیت ها باید مقدار آن 
افزایش یابد گرچه بخش خصوصی نیز در این 
راستا آمادگی خود را برای واگذاری اراضی با 
قیمت کارشناسی به مجتمع بندری اعلام نموده 

است.
  از طرفی بندرخمیر در مســیر ترانزیتی غرب 
کشــور قرار دارد بــا توجه به تــردد زیاد از 
جاده ســاحلی در  آینده نزدیک ،باید جاده ای 
اختصاصی برای این مجتمع پیش بینی شــود.

مســئله زیســت محیطی نیز از جمله مسائلی 
است که با توجه به الحاقات و توسعه آتی بندر، 

دغدغه ها در این حوزه نیز باید رفع شود. 
  یکی از دغدغه ها در حوزه زیســت محیطی 
در اســکله در حال احداث ، ایجاد کالبرت بر 
روی عرشه سنگی بود که طبق توافق انجام شده، 
قرار اســت ۳ نقطه از اسکله با ایجاد کالبرت ، 
ایــن دغدغه ها رفع شــود.احداث رمپ برای 
شــناورهای چوبی با توجه به چوبی بودن اکثر 
شناورهای منطقه از دیگر موضوعاتی است که 

باید به آن توجه شود.

طی نشستی با حضور کارشناسان و فعالان حوزه دریانوردی ؛

طرح جامع مجتمع بندری خمیر مورد بررسی قرارگرفت

    

  

  

  

ن سند  مالکیت آگهی فقدا
نظر به اینکه خانم کنیز سلیمی به استناد ۲ فقره استشهادیه محلی در خصوص پلاک ۹۰/۳۵۰ - اصلی واقع در روستای قطب آباد بخش دو بندرعباس 
مدعی شده است که سند مالکیت به شماره ۱۴۸۸۰۹ الف/۸۵ تحت عنوان ششدانگ یک قطعه زمین که در دفتر ۳۱۴ صفحه۱۱۱ ذیل ثبت ۵۹۶۵۲ 
به نام ایشان صادر گردیده است مفقود شده ونامبرده تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است . لذا باستناد ماده ۱۲۰ آئین نامه اصلاحی 
و تبصره های ذیل آن بدینوسیله اعلام میشود هرکس مدعی انجام معامله نسبت به پلاک مذکور و وجود اصل سند مالکیت در نزد خود میباشد . 
بایستی از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه سند مالکیت به این اداره تسلیم و اخذ نماید . بدیهی است پس از 
انقضای مهلت قانونی مذکور و عدم وصول اعتراض و یا وصول اعتراض و عدم ارائه سند نسبت به صدور سند مالکیت المثنی بنام متقاضی اقدام 

خواهد شد . ۱۴۰۰/۴۸۳ م/الف -تاریخ انتشار : ۱۴۰۰/۰۹/۲۴

اسمعیل ربیع نژاد -رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس منطقه 2

آگهی تغییرات 
شرکت آرتا تجارت آریا هرمز شرکت سهامی خاص به شماره ثبت ۱۶۶۱ و شناسه ملی ۱۴۰۰۵۱۵۳۳۰۴ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی 

بطور فوق العاده مورخ۱۴۰۰/۰۸/۰۲ تصمیمات ذیل اتخاذ شد :
 - اعضا هیئت مدیره برای مدت دو سال به قرار ذیل انتخاب گردیدند :

 آقای کریم اخوان اکبری به شماره ملی ۱۴۶۱۲۱۶۳۶۲ آقای غلامحسین عالی نژاد به شماره ملی ۵۱۵۹۷۷۲۰۱۴ آقای عادل عالی نژاد به شماره ملی 
۳۴۴۰۱۵۷۴۵۸ خانم راضیه عالی نژاد به شماره ملی ۳۴۴۰۸۴۹۲۳۶ 

- خانم پروانه کشاورزی گلستانی به شماره ملی ۲۲۹۵۴۹۱۶۵۷ به سمت بازرس اصلی و آقای سعید امین پور به شماره ملی ۳۴۴۱۱۱۴۰۶۱ به 
سمت بازرس علی البدل برای یک سال مالی انتخاب گردیدند. شناسه آگهی )۱۲۴۱۸۶۸(

                    اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندر لنگه

آگهی حصروراثت
احتراماً خانم آمنه کتابت فرزند حمزه اهل وساکن ستلو طی دادخواستی اعلام داشتند که مرحوم شادروان حمزه کتابت فرزند عبدالرحیم به شماره 

ملی ۴۷۰۹۷۱۱۷۵۵ در تاریخ ۱۳۸۶/۱۰/۲۴ در اقامتگاه دائمی خود به رحمت خد ارفته و وارث حین الفوت وی عبارتند از ...
دو همسر به نام های مریم دوست فرزند علی - حوا محمدزاده فرزند علی

هفت پسر بنام های عبدالرحیم کتابی - حامد کتابی - عبدالوهاب کتابت - عبدالرزاق کتابت - عبدالعزیز کتابت - عبدالحمید کتابت - عبدالطیف 
کتابت همگی فرزندان . ۴ دختر بنامهای عایشه کتابت - آمنه کتابت - فاطمه کتابی - ساره کتابت همگی فرزندان حمزه

نامبرده شافعی مذهب و در هنگام فوت دارایی او بیش از پانصد میلیون ریال بوده است ولاغیر ...

حسین اصرافی - رئیس شورای حل اختلاف شهر دشتی

آگهی تغییرات
 شــرکت آرتا تجارت آریا هرمز شــرکت سهامی خاص به شماره ثبت ۱۶۶۱ و شناسه ملی ۱۴۰۰۵۱۵۳۳۰۴ به استناد صورتجلسه هیئت مدیره 
مورخ۱۴۰۰/۰۸/۰۲ تصمیمات ذیل اتخاذ شــد : - ســمت اعضا هیئت مدیره به قرار ذیل تعیین گردید : آقای کریم اخوان اکبری به شماره ملی 
۱۴۶۱۲۱۶۳۶۲ به ســمت رئیس هیئت مدیره آقای غلامحسین عالی نژاد به شماره ملی ۵۱۵۹۷۷۲۰۱۴ به سمت نایب رئیس هیئت مدیره آقای 
عادل عالی نژاد به شماره ملی ۳۴۴۰۱۵۷۴۵۸ به سمت عضوهیئت مدیره خانم راضیه عالی نژاد به شماره ملی ۳۴۴۰۸۴۹۲۳۶ به سمت مدیرعامل 
وعضوهیئت مدیره - کلیه اسناد واوراق بهادار و تعهد آور شرکت اعم از چک و سفته و سایر نامه های عادی و اداری با امضا رئیس هیئت مدیره 

یا مدیرعامل وبا مهر شرکت معتبرمی باشد. شناسه آگهی )۱۲۴۱۸۶۷(

                             اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندر لنگه 

آگهی تغییرات
 شــرکت روســتایی شهید باهنر شرکت تعاونی به شــماره ثبت ۵ و شناسه ملی ۱۰۸۰۰۰۰۰۵۰۹ به اســتناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی 
مورخ۱۳۹۹/۱۱/۰۱ که طی نامه شماره ۱۸۴/۱۱۹۶مورخ ۱۳۹۹/۱۱/۰۴ به تائید اداره تعاون روستایی شهرستان میناب رسیده است تصمیمات ذیل 

اتخاذ شد : 
- آقای جمشید زندانی به شماره ملی ۳۴۲۰۳۵۲۰۲۶ به سمت بازرس اصلی و آقای سهراب زندانی به شماره ملی ۳۴۲۰۳۴۹۲۰۳ به سمت بازرس 

علی البدل برای مدت یک سال مالی انتخاب گردیدند. - ترازنامه و حساب سود و زیان سال های مالی ۱۳۹۷ و ۱۳۹۸ به تصویب رسید.
 شناسه آگهی )۱۲۴۲۲۷۷(

                  اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری میناب

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

  

سرویس شهرستان//  معاون فرهنگی، 
منطقه  سازمان  گردشگری  و  اجتماعی 
آزاد قشم گفت: پانزدهمین دوره مسابقه 
قرآنی مدهامتان در دو بخش استانی و 

کشوری در این منطقه برگزار می شود. 
   مهدی زارعی افزود: این مســابقات در 
۱۰ رشته شامل قرائت تحقیق و تقلیدی، 
ترتیل، مفاهیم، اذان، حفظ کل، جزء ۳۰، 
مکبری، قرائت نماز و استعدادیابی است.
وی ادامه داد: مســابقه مدهامتان در سه 
رده سنی زیر هفت سال، هفت تا ۱6 سال 
و ۱6 تا ۳۰ ســال بر گزار می شود.معاون 
فرهنگی منطقه آزاد قشــم تصریح کرد: 
علاوه بر اعضای کانون های فرهنگی هنری 
مساجد، بچه های مسجدی سراسر جزیره 
قشم امکان شرکت در این در این مسابقات 
را دارند.وی افزود: امسال همچنین بخش 
ویژه ای در نظر گرفته شد تا با استعدادیابی 
قرآنــی از بین کودکان زیر هفت ســال 

استعدادهای ناب در زمینه قرآن کشف و 
معرفی شوند.زارعی ادامه داد: این مسابقات 
در ۲ بخش کشــوری و اســتانی برگزار 
می شــود که برگزیدگان استان به مرحله 
کشوری راه پیدا می کنند.به گزارش ایرنا، 
وی گفت: ترویج معارف قرآنی در جامعه، 
توجه به مســاجد به عنوان پایگاه اصلی 
فعالیت های قرآنی، تحکیم پیوند مردم با 

مسجدو قرآن و کشف استعدادهای قرآنی 
از جمله اهداف این مسابقات است.زارعی 
با اشاره به برگزاری مسابقات حضوری در 
روزهای ۲۷ و ۲8 آذرماه در شــهر قشم، 
افزود: علاقمندان برای نحوه ارســال آثار 
خود با شــماره تلفن ۰۷6۳۵۲۵۲۵۰۳ 
تماس حاصل کنند و یا در پلتفرم واتساپ 

به شماره ۰9۱۷۲۰6۲۴۷۴ پیام دهند.

مسابقه قرآنی مدهامتان در قشم برگزار می شود

تخلیه و بارگیری ۷۰ هزار TEU کانتینر یخچالی در بنادر شرق هرمزگان
سرویس شهرستان //  مدیر بنادر و دریانوردی شهید باهنر و شرق 
هرمزگان گفت: از ابتدای سال جاری تا نیمه آذرماه امسال۷۰ هزار و 
TEU ۶۴ کانتینر یخچالی در بنادر شرق استان تخلیه و بارگیری شد. 
   حمیدرضا محمدحســینی در تشریح اخرین آمار تخلیه و بارگیری 
کانتینرهای یخچالی در بنادر شرق هرمزگان، اظهار کرد: در بازه زمانی 
فروردین ماه تا نیمه آذر ماه امسال، ۷۰ هزارو TEU 6۴ کانتینر یخچالی 
جابجا شــده که عمده این کالاهای صادراتی حمل شده به کشورهای 
حوزه خلیج فارس شــامل میوه و تره بار به میزان ۱۳۱ هزار و ۲6۴ 
تن می باشد.وی سهولت، ایمنی،  صرفه جویی کردن در زمان به هنگام 
بارگیری کالا) پایین آمدن زمان توقف کشتی ها( و افزایش ماندگاری 
کالا را از مزیــت های این نوع حمل و نقل دریایی دانســت و عنوان 
کرد: طی این مدت نیز شــش هزار و ۳۴۳ فروند شناور در بنادر شرق 

هرمزگان پهلوگرفته اند که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته ۳8 
درصد افزایش به ثبت رسیده است.مدیر بنادر و دریانوردی شهید باهنر 
و شــرق هرمزگان عنوان کرد: از این میزان شناور ۲۷9 فروند بالای 
هزار تن و تعداد 6 هزار و 6۴ فروند دیگر نیز شــناورهای زیر هزار 
تن هستند که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل ۴۳ درصد افزایش 
را نشان می دهد.محمدحسینی خاطرنشان کرد: در این بازه زمانی نیز 
۲۴ هزار و ۲6۵ کامیون حامل کانتینر یخچالی در بنادر مرکز و شرق 
هرمزگان رفت و آمد داشــته اند که آمارها افزایش ۷ درصدی را به 
ثبت رسانده اند.به گزارش ایسنا، اداره بنادر و دریانوردی شهید باهنر با 
بهره گیری از ۲ بندر تجاری و مسافری در مرکز و پنج  بندر تابعه در 
شرق هرمزگان، در حوزه های مسافری، تجارت و گردشگری دریایی 

فعالیت می کند.

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان
طرح : بیتا  هوشنگی
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05:0۴:28 اذان صبح

06:26:0۴
11:39:30
16:52:51
17:11:02

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:۴0:۴5 اذان صبح
07:05:53
12:09:57
17:13:56

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:28:۴0 اذان صبح
06:51:39
12:01:13
17:10:۴3
17:29:15

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

0۴:۴9:19 اذان صبح
06:12:۴6
11:21:08
16:29:26
16:۴8:0۴

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:22:۴8 اذان صبح
06:۴6:23
11:5۴:23
17:02:19
17:20:59

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:05:39 اذان صبح
06:29:50
11:36:18
16:۴2:۴1
17:01:30

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:28:17 اذان صبح
06:52:51
11:58:18
17:03:۴1
17:22:36

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:18:۴5 اذان صبح
06:۴۴:27
11:۴7:06
16:۴9:۴1
17:08:53

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب17:33:00 اذان مغرب اذان مغرب

فروردین :
هم اکنون خیلی طبیعی است که در جستجوی پیدا 
کردن راه هایی برای باز کردن سفره دلتان باشید، اما 
در این صوت ممکن است حس آزادی و استقلال 
خود را از دســت بدهید. باوجود اینکه شما سعی می کنید که از 
دیدگاه های افراد دیگر پیروی نکنید، ولی بهتر اســت لجاجت و 
عصبانت بی دلیل نداشــته باشید. کمی  خویشتن داری زندگی را 

برای تمام کسانی که با شما درارتباطند شیرین تر می سازد.
   اردیبهشت :

شــما معمولًا فرد قابل اطمینانی هستید، اما امروز 
اوضاع فرق می کند!! امروز احساســات شما تغییر 
کرده، دیگران نگران شما هستند و نمی دانند بهتان 
اطمینان کنند یا نه؟! شاید از مسئولیت ها و اجبارهایی که وجود 
دارد می ترسید و از این ترس خود رنج می برید. فرار کردن هیچ 
مشکلی را حل نمی کند؛ شما اگر نتوانید با ترس های خود روبرو 

شوید، در یک دور باطل خواهید افتاد.
      خرداد :

امروز اعتماد کردن به همکارانتان شاید کار پوچ و 
بیهوده ای باشد، چراکه آنها تمایلی ندارند در مورد 
مسائل واقعی صحبت کنند. حتی اگر اغلب اوقات 
آدم بشــاش و بی خیالی هم باشید، ولی هم اکنون بیشتر از قبل 
برای افراد دیگر ابراز نگرانی می کنید. به جای اینکه به آدم های 
دیگر اعتماد کنید، به قضاوت و شعور خود متکی باشید. اگر یک 
نفر بیش از حد ســرکش و گســتاخ بود، از هوش و نبوغ خود 
اســتفاده کرده تا بتوانید او را سر جای خود بنشانید تا از مسیر 

اصلی اش منحرف نشود.
   تیر :

حتی اگر کاملًا ناامید شــده باشید و از شدت یاس 
دست هایتان را به آســمان هم برده باشید، باز هم 
امکان دارد که اوضاع به حالت اول برگردد! شــما 
در مــورد چیزهایی که احتمال وقوع شــان صددرصد نبوده نیز 
برنامه های احتمالی چیده و بیش از اندازه کار کرده اید. متاسفانه 
هر چقدر بیشتر برنامه ریزی کرده و بر طبق آنها فعالیت می کنید 
اوضاع خراب تر می شود. پس باید توقعات خود را پایین آورده 

و بعد دست به کار شوید.
    مرداد :

برنامه های اجتماعی شما آنقدر زیاد و پرمشغله شده 
است که حتی برای کار کردن هم وقت پیدا نمی کنید! 
ظاهراً دیگران نیز تلاش می کنند شــما را وسوسه 
کنند که از وظایفتان دوری کرده و به تفریح کردن مشغول شوید. 
اما شــما آگاه تر از این هستید که بهشان جواب مثبت دهید! از 
طرف دیگر اگر شما قبل از شروع به کار کردن محدودیت هایتان 
را برای آنها تعریف کرده باشید، دیگر لزومی  ندارد حتما بهشان 

جواب مثبت بدهید.
   شهریور :

شما امروز آنقدر تند کار می کنید که انگار در یک 
لحظه در دو جا حضور دارید!! اما این سرعت سر 
ســام آور و گیج کننده آنقدر زیاد اســت که مانع 
شــما شــده و اجازه نمی دهد یک لحظه هم یک 
جا بنشــینید. ولی در نهایت به نفعتان است. اولین قدمی  که باید 
بردارید این است که بفهمید نمی توانید همیشه سرعت بالای خود 
را حفــظ کنید. باوجود این حتی اگر تــا چند روز آینده اتفاقی 

نیفتاد، باید سرعت خود را کمتر کنید.
    مهر :

امروز ایده های خوب به سرعت برق از ذهن شما 
می گذرند، این ســرعت به قدری زیاد اســت که 
اصلا نمی توانید آنها را در برنامه ریزی هایتان اجرا 
کرده و به نتیجه مطلوب برســید. اگر شما بخواهید کارهایتان را 
تکمیل کرده و ایده هایتان را تحت پوشش در بیاورید، مجبورید 
با آرامش فکر کنید. مهم نیســت که هم اکنون چه افکار روشنی 
به ذهنتان می رســد، مهم این است که بتوانید در همان لحظه آن 

را دنبال کنید.
    آبان :

ظاهراً شما وارد بحثی شده اید که خیلی سهل و آسان 
است، اما این فقط ظاهر قضیه است و در پشت پرده 
اتفاقات دیگری می افتد. شما اطلاعات مورد لزومتان 
را کسب می کنید تا بتوانید با سرمایه یکی از دوستانتان در مورد 
موضوعی مالی تصمیم مهمی  بگیرید. ولی ســازمان دهی کردن 
افکارتان را چند روز به عقب بیندازید؛ اگر سرعت خود را پایین 

بیاورید، دوباره می توانید به حس ششم خود اطمینان کنید.
      آذر :

امروز حواســتان به فروشنده هایی که خوش زبان 
هستند باشــد، چرا که آنها حتی اگر خودشان هم 
حرف های خود را باور نداشته باشند می توانند شما 
را مجاب کنند! حتی اگر چیزی برای خریدن وجود ندارد، باز هم 
به افرادی که خیلی ســریع صحبت می کنند و به شما مجال فکر 
کردن نمی دهند، اعتماد نکنید. شــاید لحن صحبت آنها صمیمی  
باشد و شما احساس امنیت کنید، اما یادتان باشد که قرار نیست 

آنها همه چیز را همان دفعه اول به شما نشان دهند!!
  دی :

امــروز ماه برج جوزا کمــی  زندگی تان را پیچیده 
می کند. برنامه ریزی کردن برای مسافرت های آینده 
زیاد کار جالبی نخواهد بود، مگر اینکه بتوانید کمی 
 رویایی باشــید. اگر بخواهید روی اطلاعاتی که قرار است بهتان 
برسد تکیه کنید، به جایی نمی رسید. هم اکنون از جزئیات دست 

کشیده و روی ایده های بزرگ تمرکز کنید. 
  بهمن :

شما می خواهید دیدگاه مثبت و خوش بینانه خود 
را حفظ کنید، امــا امروز هیچ چیز به آن اندازه که 
در ظاهر به نظر می رسد خوب و زیبا نیست. حالا 
شما باید انرژی بیشتری صرف نشان دادن چهره مثبتی بکنید که 
پیش از این به خاطرش خودتان را خسته کرده بودید. مطمئنا اگر 
بتوانید به هر چیزی که مانع از لذت بردنتان شده است پایان دهید، 
اوضاع بهتر می شود. لازم نیست تظاهر کنید؛ چرا که دیگران شما 

را همان طوری که هستید قبول دارند.
اسفند : 

علاقه مندی به سازمان دهی کردن مسائل خانوادگی 
شما را از فعالیت های کاری دور کرده و توجه شما 
را بیشتر به مسائل خانه معطوف می کند. اگرچه شما 
فکر می کنید کارتان به آخر رســیده اســت، اما به زودی ورق 
برگشته و با مشکل پییچده تری روبرو می شوید. حتی اگر تحت 
فشار قرار گرفتید که این موضوع را پیگیری کنید، شما خودتان 
را کنار بکشــید. هم اکنون ابراز کردن نظریات تان عاقلانه ترین 

کاری است که می توانید انجام دهید.

   

گروه گزارش// امـــروزه مصـــرف بـــی رویـه 
 دارو و بـه طـور کلـی خـــود درمانـی از جملـه 
بـزرگ تریـن مشـــکلات بهداشـتی ، اقتصـادی 
 و اجتماعـــی جامعـه محســـوب مـی شـود به 
گونـه ای کـه بررسـی هـا نشـان مـی دهنـد میـزان 
 تجویـز داروهـا  بـــا جمعیت کشـور و وضعیـت 
 اپیدمیولوژیـک بیمـاری هـا همخوانـی نـدارد و 
تـلاش هـاي صـورت گرفتـه بـراي اصـلاح ایـن 
الگـو از موفقیـت چندانـي برخـوردار نبـوده و نظـام 
 دارویـي کشـور همچنـــان بـا مشـکل مصـرف 
بـي رویـه و خـود سـرانه دارو روبـرو اسـت.لـذا 
در شـرایط فعلـی، شـناخت علـل مصـرف خـود 
سـرانه دارو و ارائـه راهـکار بـرای کاهـش و کنتـرل 

آن، از اهمیـت خاصـی برخـوردار مـی باشـد.
  تحقیقـات بیانگـر آن اسـت کـه اغلـب خانـواده هـای 
ایرانـی بـه صـورت روزانـه مصـرف کننـده دارو هسـتند.

 مصـرف خـود سـرانه دارو علـــل متنوعـی را در بـر 
مـی گیـرد، عواملـی نظیـر نگهـــداري دارو در منـزل، 
اعتقـــاد بـه بـی خطـر بـودن مصـــرف خـود سـرانه 
داروهـا، نداشـــتن فرصـت کافـی جهـت مراجعـه بـه 
پزشـک بـراي رفـع مشـکل، تحویـل دارو بـدون تجویـز 
پزشـک توسـط داروخانـه هـا، بـی اعتمـادي بـه کیفیـت 
 دارو و ترجیـــح دادن داروهـاي خارجـی بـه ایرانـی و 
 بالا بودن هزینه دارو و درمان و استفاده از دارو هایی با قیمت 
پایین تر برای تسکین کوتاه مدت درد، از عوامـــل مهـم 
مصـرف خودسـرانه داروهـا مـی باشـد.اما چرا مردم به 

مصرف خودسرانه دارو و خود درمانی روی آورده اند ؟؟
  در جواب باید گفت این روزها تامین هزینه های دارو و 
درمان هم به یکی از دغدغه های مردم تبدیل شــده است. 
گرانی دارو از یک طرف، در دسترس نبودن برخی داروها 
از طــرف دیگر و همه گیری کرونا که باعث کمبود برخی 
داروهای دیگر شده همه و همه دست به دست هم داده اند 
تا مردم برای تامین سلامت خود هم با مشکلات عدیده ای 
دست و پنجه نرم کنند. حال با اعلام خبر حذف ارز دولتی 
اوضاع بدتر نیز می شود  .حذف ارز دولتی یعنی وارد کردن 
داروها با ارز آزاد و افزایش قیمت ها و بالا رفتن هزینه های 
درمــان که البته ضربه اصلی را به مــردم وارد می کند اما 
بیمه ها هم در این شرایط متضرر می شوند و چه بسا کار به 
ورشکستگی هم برسد. در سبد مصرف خانوارهای ایرانی، 
بهداشت و درمان از لحاظ وزنی در ردیف پر هزینه  ترین ها 
قرار می گیرد. اگر ۷۲ درصد از وزن این ســبد، مربوط به 
کالاهای غیرخوراکی و خدمات باشد، بهداشت و درمان 

با ســهم ۷ درصدی پس از هزینه های مرتبط با مسکن با 
۳۵ درصد و حمل و نقل با 9 درصد، بیشترین سهم را به 
خود اختصاص می دهد. در این شرایط، متغیرهای مرتبط با 
قیمت گذاری، مانند نرخ ارز، فشار هزینه  ای قابل ملاحظه  ای 
را به بهداشت و درمان وارد می سازند. در این میان، فشار 
هزینه ای موجود بر دهک های پایینی بیشتر است؛ به ویژه 
برای ۳ دهک پایین درآمدی. دهک های هشتم، نهم و دهم 
به ترتیــب ۷، 8 و 9 درصد از مصارف ماهیانه خود را به 
بهداشت و درمان اختصاص می دهند. در میان دهک های 
پایین درآمدی، بهداشت و درمان با ضریب نفوذ بالاتری 
در میان شاخص های تعیین کننده قیمت مصرف کننده قرار 
می گیرنــد. در نتیجه، می توان گفت که ســهم تورم گروه 
بهداشــت و درمان با اولویت بالاتری به سمت دهک های 
پایین می لغزد و آنها را مرعوب خود می کند. به این ترتیب، 
هزینــه ای که به خلق تورم می انجامد از ناحیه دهک های 
پایین درآمدی، تحریک و به عنوان سهم این دهک  ها در 
شــاخص کل قرار می گیرد. از باب نمونه، در دهک دهم 
سهم تورم بهداشــت و درمان در مهرماه سال جاری ۱8 
درصد بوده اســت. دهک های هشتم و نهم هم هر کدام به 
ترتیب ۱۴ و ۱۵ درصد فشــار هزینه  ای را در این بخش 
متحمل شــده اند. در این میان، حذف ارز ۴ هزار و ۲۰۰ 
تومانی که امروز به تصویب رسید، از میان نرخ های مرسوم 
در قیمت گذاری کالاهای پرمصرف مانند اقلام مندرج در 
سبد بهداشت و درمان، یا کاهش میزان تزریق آن، می تواند، 
تعادل قیمت ها را برهم بریزد؛ به نحوی که تورم بیشتری را 
در سال ۱۴۰۱ شاهد باشیم. آبان ماه سال جاری، »همایون 
ســامه یح نجف آبادی« عضو کمیسیون بهداشت و درمان 
مجلس شــورای اسلامی اعلام کرد که ارز ۴ هزار و ۲۰۰ 
تومانی برای واردات داروی کامل، مواد اولیه و تجهیزات 
در نیمه ابتدایی امسال به پایان رسیده است و در صورت 
تخصیص نیافتن آن، باید از ارز نیمایی برای واردات استفاده 
کرد. به گفته این نماینده مجلس، متأسفانه این ارز اختصاص 
یافته برای واردات داروی کامل، مواد اولیه و تجهیزات در 
نیمه ابتدایی امســال به پایان رسیده است. مبلغ حدودا ۲ 
میلیارد و 6۰۰ میلیون دلار با بهای ۴ هزار و ۲۰۰ تومان 
برای واردات حوزه دارو مقدار کمی است و در حال حاضر، 
از طرفی موضوع بررسی بودجه و از طرف دیگر مشکلات 
مردم برای تأمین دارو مطرح است. همین حالا شرکت های 
بیمه به دلیل ناروشن بودن شرایط تخصیص ارز ۴۲۰۰ به 
حوزه دارو، داروهایی را که با این نوع ارز باید وارد شوند، 
در سبد ریســک خود قرار می دهند. در نتیجه اگر ارز به 
میزان واقعی و مورد نیاز بــرای واردات بر مبنای ۴۲۰۰ 

تخصیص نیابد، بیمه ها هم ســایه تعهدات خود را برای 
پوشش هزینه های این داروها به ویژه داروهای بیماری های 
»صعب العلاج« کاهش می دهند. از طرفی شــرکت های 
تولیدکننده دارو کــه از ارز ۴۲۰۰ برای واردات مواد اولیه 
بهره می گرفتند، ناچارا بایــد با نرخ های جدید کار کنند. 
لازم به ذکر است 6۱۲ هزار نفر از مردم کشور در یکسال 
اخیر به زیر خط فقر ناشی از پرداخت هزینه های درمانی 
رسیدند.اگر وضعیت فقر بهداشتی را با دو شاخص دسترسی 
به سیستم سلامت و بهره مندی از سیستم سلامت دسته بندی 
کنیم، شاخص دسترسی از طریق مواردی همچون سرانه 
پزشک، تخت بیمارستانی و مانند آن قابل اندازه گیری است. 
طبق آمارهای وزارت رفاه، دسترسی به امکانات بهداشت 
و درمان از قبیل پزشــک و بیمارستان، فاصله زیادی با 
کشورهای با درآمد بالا و حتی در برخی موارد با میانگین 
جهانی دارد. به طوری که گســترش امکانات پزشکی و 
به خصوص سرانه تخت بیمارستانی فعال و پزشک ضروری 
اســت. لازم به ذکر است کمبود سرانه پزشک در ایران که 
بخش زیادی از آن ناشــی از انحصار در رشته پزشکی و 
عدم افزایش ظرفیت دانشگاهی این رشته است در مواردی 
مانند بیماری های همه گیر می تواند شرایط را به شدت بحرانی 
کند. اما مورد دوم، شاخص بهره مندی است. شاخص هایی 
که میزان بهره مندی از سیستم سلامت را مشخص می کند. به 
این معنا که خانوار تا چه حد می تواند از امکانات موجود 
بهره مند شود که با شاخص هایی نظیر پوشش بیمه، پرداخت 
از جیب، هزینه های کمرشکن و مانند آن اندازه گیری  شود. 
یکی از بخش هایی که دولت باید در آن تحول ایجاد کند، 
بخش بهداشت و درمان است.یکی از شاخص های میزان 
بهره مندی از سیستم سلامت، سهم پرداخت از جیب بیمار 
است. منظور از پرداخت از جیب، نسبت پرداخت از جیب 
از کل هزینه های بهداشتی جاری است. پرداخت از جیب 
مستقیما از جیب خانوارها برای هزینه های درمانی صورت 
می گیرد. بنابه گزارش بانک جهانــی، پرداخت از جیب 
خانوارهای ایرانی برای هزینه های درمانی در سال ۱۳9۷ 
حدود ۳۵ درصد است که این میزان بسیار بیشتر از متوسط 
جهانی این شاخص یعنی ۱8 درصد بوده است. رتبه ایران 
در جهان در همان ســال، رتبه ۱۱6 در بین ۱8۷ کشور 
بوده اســت. شاخص دیگر در بخش بهره مندی از سیستم 
سلامت، هزینه های سلامت منجر به فقر است. این شاخص 
حدی اســت که خانواده در حالت عادی بالای خط فقر 
است، اما پس از پرداخت هزینه های بهداشتی از جیب به 
زیر خط فقر می رسد. به بیان دیگر فقر ناشی از درمان را 
تجربه می کند. بررسی های وزارت رفاه نشان می دهد در 

سال ۱۳98، میزان شاخص در سطح کشوری ۲.8۴درصد، 
روستایی۲.8 درصد و شــهری ۲.8۵ درصد بوده است. 

به این معنــا که ۲.8درصد از جمعیت 
کشــور، یعنی در حدود 

دومیلیون و ۳8۰ 
نفر  هزار 

ر  د

ل  سا
 ۱ ۳ 9 8

واســطه  بــه 
هزینه های بهداشــت و 

درمان به زیر خط فقر رفته اند.
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کشور
  از دیگر شــاخص های بهره مندی از سیســتم سلامت، 
شاخصی با عنوان هزینه های کمرشکن سلامت است. منظور 
از هزینه های کمرشکن، کل هزینه های سلامتی پرداخت شده 
از جیب خانوار است که برابر یا بیش از ۴۰ درصد ظرفیت 
پرداخت خانوار یا مخارج معیشتی )مخارج غیرخوراکی( او 
باشد. براساس وزارت رفاه، حدود ۲.88 درصد خانوارهای 
کشور با هزینه های کمرشکن ســلامت مواجه هستند و 
میزان این شــاخص در استان های لرستان با۵.6۳ درصد، 
کهگیلویه و بویراحمد بــا ۲۲.۵ درصد و فارس با ۵.۱۵ 
درصد است. هزینه های کمرشکن خانوار به دو شیوه دیگر 
نیز قابل محاسبه کردن است؛ اولی نسبتی از خانوارها که 
بیش از ۱۰ درصد از هزینه های خود را صرف هزینه های 
بهداشتی می کنند و دومی شامل نسبتی از خانوارهاست که 
بیش از ۲۵ درصد از هزینه های خود را صرف هزینه های 
بهداشتی می کنند. طبق بررســی های وزارت رفاه، در کل 
کشــور ۱9.۵ درصد از خانوارها حدود ۱۰ درصد درآمد 
خود را سالانه صرف هزینه های بهداشتی می کنند. این میزان 

در استان اصفهان ۲۷.۵ درصد، در مازندران ۲۷.۴ درصد، 
در کهگیلویه و بویراحمد ۲۷.۴ درصد، در آذربایجان شرقی 
۲۷.۳ درصد و در لرستان ۲۴.8 درصد 
اما شــاخص ۲۵  است. 
نشان  نیز  درصد 
هــد  می د
به طور 

میانگیــن 
حدود پنج درصد 
از ایرانی هــا ۲۵ درصد 
از درآمد خــود را صرف هزینه های 
بهداشتی و درمانی می کنند و این میزان در استان همدان 8.۳ 
درصد، در مازندران ۷.8 درصد، در فارس ۷.6 درصد، در 
لرستان ۷.۵ درصد و در گلستان ۷.۱ درصد است.شاخص 
دیگر که از زیرمجموعه های شاخص هزینه های کمرشکن 
سلامت است، تحت عنوان هزینه کمرشکن سلامت ناشی از 
عمل جراحی نامیده می شود. منظور از هزینه های کمرشکن 
ســلامت ناشی از عمل جراحی، به نسبتی از خانوار گفته 
می شــود که زمانی که نیاز به عمل جراحی دارند، احتمال 
این وجود دارد که با هزینه های کمرشــکن مواجه شوند. 
هزینه های کمرشکن در اینجا کل هزینه های صورت گرفته 
برای عمل جراحی پرداخت شده از جیب خانوار است که 
برابر یا بیش از ۱۰درصد درآمد خانوار باشــد. در همین 
خصوص از سال ۲۰۰۳ تا سال ۲۰۲۰، بانک جهانی این 
شاخص را برای تعدادی از کشورها منتشر کرده است. در 
سال ۲۰۲۰ متوسط این شــاخص در ایران ۳۰.۲ درصد 
محاسبه شــده است، درحالی که متوسط جهانی برای این 
شاخص، ۲۱ درصد محاسبه شده است. رتبه ایران بین ۱۳۲ 
کشوری که این شاخص برای آنها محاسبه شده 9۳ است 
که حکایت از جایگاه نامطلوب نزولی این شاخص در ایران 

طی سال های ۲۰۰۳ تا ۲۰۲۰ دارد.

خود درمانی و هزینه های کمرشکن دارو و درمان

برای دُز سوم چه واکسنی بزنیم؟

گروه گزارش// ســرعت فراتــر از باور تحقیقات، 
آزمایش بالینی و ســاخت واکسن های کووید -۱۹ 
بی سابقه بوده اســت، در سه ماهه اول سال ۲۰۲۱، 
بعضی کشورها به پوشــش بالای واکسیناسیون 
دست یافتند. در کشور ما نیز با واردت واکسن کرونا 
واکسیناسیون ســرعت گرفته است، با این حال، 
نشــانه هایی از کاهش ایمنی در سطح جمعیت در 

کشورها در حال افزایش است.
    همانطور کــه می دانید بیمــاری کرونا می تواند 
کشنده باشــد و درصد کشندگی آن در کشورها و در 
مناطق مختلف متفاوت است ولی به طور میانگین از 
۲ تا ۱۰ درصد می تواند کشــندگی ایجاد کند و نیاز 
 اســت که جلوی این ویروس گرفته شود و تنها راه و 
مطمئن ترین راه برای کنترل پاندمی، واکسن است .اما 
طبق مطالعاتی که منتشــر شده به نظر می رسد ایمنی 
ناشی از واکسن ها شش تا هشت ماه پایدار باشد و بعد 
از این مدت ایمنی حاصل از واکســن افت نسبی پیدا 
می کند، بــرای افزایش حداکثر ایمنی همزمان با ادامه 
برنامه واکسیناسیون نوبت اول و دوم؛ تزریق دز یادآور 
هم دنبال می شود مطالعات نشــان داده است افرادی 
که دز سوم واکســن را دریافت کرده اند، در مقایسه با 
افرادی که از دز دوم واکسن شان حداقل پنج ماه گذشته 
اســت، 9۳ درصد کمتر در خطر بستری شدن در اثر 
ابتلاء به کووید- ۱9 هستند. همچنین شدت بیماری 
و خطر مرگ ناشــی از ویروس کرونا در افرادی که 
دز سوم واکسن را دریافت کرده اند به ترتیب 9۲ و 8۱ 
درصد کمتر خواهد شــد. علاوه بر بعضی تحقیقات و 
آمارها که نشان دهنده کاهش ایمنی ناشی از واکسن ها 
با گذشــت زمان و پس از چندین ماه است، دو دلیل 
جدی برای استفاده از دز سوم یا تقویتی واکسن کرونا 
وجود دارد که عبارتند از:دلیل اول، لزوم حفظ ایمنی 
جمعیت در برابر انواع نوظهور ویروس کرونا یا همان 
به اصطلاح واریانت های ویروس مانند دلتا، گاما و مو 
که درباره آن ها این نگرانی وجود دارد که توان فرار از 
سیستم ایمنی را داشته باشند.دلیل دوم، نیاز به افزایش 
اثربخشی واکســن در جمعیت های آسیب پذیر مانند 
افراد مبتلا به نقص ایمنی اولیه، کسانی که از درمان های 

سرکوب کننده ایمنی استفاده می کنند و البته سالمندان.
با سوالاتی که در مورد میزان دوام محافظت حاصل از 
واکسن مطرح می شود، نیاز به واکسیناسیون با دز سوم 
یا تقویتی موضوع بحث و بررســی در سراسر جهان 
است و البته بسیاری از کشورها اکنون برای تزریق دز 
ســوم واکسن کرونا اقدام کرده اند.کشور ما نیز خود را 
از این قاعده مستثنی ندانسته و به دنبال اجرای طرح 
تزریق دز سوم واکســن کرونا به سالمندان بالای 6۰ 
سال و افراد با بیماری های خاص، کمیته علمی کشوری 
ستاد مقابله با کرونا در جلسه اخیر خود تصویب کرد 
که تمامی افراد ۱8 تا 6۰ ســال کشور نیز به ترتیب 
اولویت، دز سوم واکسن کرونا را دریافت کنند و اکنون 
چند وقتی است که تزریق دُز سوم واکسن کرونا برای 

سالمندان آغاز شده است .
  چه واکسنی برای دز سوم مناسب است؟

یک پزشــک و محقق بیماری کرونــا می گوید: اگر 
فرد دوز اول و دوم یکی از واکســن های سینوفارم، 
بهارات یا برکت تزریق کرده باشد، دوز سوم می تواند 
ســینوفارم، بهارات، برکت، آسترازنکا و پاستو کووک 
پــلاس تزریق کند، ولی اگر دوز اول و دوم واکســن 
آســترازنکا یا اسپوتنیک تزریق کرده باشد، دوز سوم 

می تواند آسترازنکا یا پاستوکووک پلاس تزریق کند.
همچنین در خصــوص اینکه چه مدت بعد از مرحله 
دوم واکســن می توان مرحله ســوم را دریافت کرد 
گفت: سالمندان بالای 6۰ سال که دو مرحله واکسن 
»سینوفارم« را دریافت کرده اند چهار ماه بعد از تزریق 
مرحله دوم و ســالمندانی که واکسن »آسترازنکا« را 
دریافت کرده اند باید شش ماه پس از تزریق مرحله 

دوم، مرحله سوم واکسن کرونا را تزریق کنند.
  هدف از تزريق دوز سوم واکسن چیست؟

  هدف از تزریق دوز سوم)بوستر( این است که چون 
بعد از گذشت زمان ۵تا6 ماهه از تزریق دوز دوم میزان 
ایمنی واکسن احتمالا کمترشده و ممکن است که افراد 
مجدد مبتلا به کرونا شوند و حتی ممکن است مرگ و 
میر هم اتفاق بیفتد، پس نیاز است که دوز سوم تزریق 
شــود تا مجددا سیستم ایمنی تحریک و هوشیارشود 
تا زمانی که پاندمی تمام شــود. زمانی که ۷۰ تا 8۰ 
درصد جامعه واکسینه شوند چرخه انتقال دچار اشکال 
و اختلال شــده و روند ابتلا کند می شود و اگر حتی 
افراد به کرونا هم مبتلا شوند فرم خفیف آن را تجربه 
می کنند و در واقع هدف از واکسیناسیون کنترل پاندمی 
و جلوگیری از مرگ یا بستری است، همچنین  واکسن 
از ابتلا به بیماری تــا حدی جلوگیری می کند، پس 
هدف آماده کردن شــرایطی است که اگر فرد مبتلا به 
کووید شد بتواند با بیماری مقابله کرده و دچار مرگ 

و میر نشود. افراد بعد از تزریق هر دو دوز به بالاترین 
سطح ایمنی بدن دست پیدا می کنند که این زمان دو یا 
سه هفته بعد از دوز دوم واکسن است، ولی همچنان باید 
پروتکل های بهداشتی را رعایت کرده و ماسک بزنند 
تا زمانی که ۷۰الی 8۰ درصد سطح جامعه ایمن شوند.

  تزريق آسترازنکا برای کدام افراد ممنوع است؟ 
  در افــراد با بیماری های لخته ســینوس کاورنوس 
 HIT مغزی، لخته در ناحیه شکم و طحال و بیماری
)بیماری ای که هنگام تزریق هپارین لخته شکل گرفته( 
تزریق واکســن آســترازنکا ممنوعیت دارد. در افراد 
بالای ۵۰ سال بهتر است که واکسن آسترازنکا تزریق 
شود چون ایمنی بالاتری ایجاد می کند، اما اگر برای 
بالای ۵۰ سال آسترازنکا در دسترس نبود، سینوفارم 
باید تزریق شــود و افراد زیر ۵۰ سال بهتر است که 
در دسترس ترین واکسن را تزریق کنند، که می تواند 
سینوفارم یا آسترازنکا یا سایر واکسن ها باشد به هر 
حال صبر کردن جهت نوعی خاصی از واکسن کاملا 

غیر علمی و بی فایده است.
   افرادی که واکسن را نمی زنند؛ همچنان مستعد 

کوويد
افرادی که واکســن را نمی زننــد در آینده همچنان 
مستعد کووید هســتند و این زنجیره انتقال همچنان 
برایشــان وجود دارد و آنهایی که واکســن را تزریق 
نکرده اند همچنان ممکن است به دلیل ابتلا به کووید 
دچارعوارض خطرناک و برگشــت ناپذیر کووید نیز 
شوند. بیشترین علت اســتقبال نکردن ازواکسن عدم 
اعتماد به واکسن، ترس از واکسیناسیون و ناآگاهی ها 
است که در اوایل هر واکسنی این نگرش مشهود بوده 
اســت.اما یا باید کل افراد دنیا کووید را تجربه کنند و 
به آن نسبت مرگ و میر داشته باشیم یا اینکه واکسن 
را تزریق کنیــم و این میزان مرگ و میر را به حداقل 

برسانیم.

تکامــل و جهش ویروس کرونا ادامــه دارد و ما 
 سویه دیگری از کرونا می بینیم. سویه اومیکرون که 
جدید ترین ســویه جهش یافتــه کرونا ویروس 
اســت، اولین بار در آفریقا شناســایی شد . این 
ویروس که سرعت بالایی در شیوع و تکثیر خود 
دارد به مرزهای جنوبی ایران رســیده است همین 
موضوع باعث شــده تا زنگ خطر برای شهرهای 
جنوب کشــور از جمله هرمزگان به صدا درآید 
چرا کــه هرمزگان با توجه بــه ترددهای بندری 
بیشــتر در معرض شــیوع ویروس »اومیکرون« 
قرار دارد. رابطه علم پزشــکی و کرونا به جنگ و 
گریز شبیه شده و هر پیشرفت در اختراع و تولید 
واکسن با جهشــی جدید در ساختار این ویروس 
مواجه می شود و در جدیدترین پرده این نمایش، 
سویه امُیکرون روز به روز در حال کشور گشایی 
است و با مشــاهده آن در امارات عربی متحده و 
عربستان به پشت درهای هرمزگان رسیده است. 
این موضوع فــارغ از اظهارنظرهای ضد و نقیض 
درباره قدرت سویه جدید، نگرانی هایی در استان 
مرزی هرمزگان به وجود آورده که تدابیری متفاوت 
با سایر نقاط کشور را طلب می کند. این نگرانی ها 
چندان نیز بیراه نیست وقتی بدانیم سویه های قبلی 
دلتا و انگلیسی نیز اولین بار از راه هرمزگان وارد 

کشور شدند.
  ۱8اســفند سال گذشــته رییس دانشگاه علوم 
پزشــکی هرمزگان اعلام کرد: ۲۴6 مسافر توسط 
یک شناور به بندر لنگه و بندرعباس وارد شدند که 
۱۴ نفر از مسافران در بندر لنگه دارای تست مثبت 
کرونا بودند؛ همراه ۱۰ نفر از آنها جواب تست منفی 
کرونا بود  و چهار مورد نیز واکســن کرونا را در 

کشور امارات تزریق کرده بودند.
  دکتر حســین فرشیدی اضافه کرد:  همه افراد یاد 
شده اظهار کردند که در امارات از آنها تست گرفته 
شده، اما از ۱۵ مورد مثبتی که داشتیم، ۱۰ نفر تست 
منفی کرونا همراه خود داشــتند.وی در آن مقطع 
یادآور شد: متأسفانه در ورودی های هوایی ما از 
۳ مورد تســت مثبت، ۲ مورد مربوط به کرونای 

جهش یافته انگلیسی بود.
  ایــن گفته ها نشــان داد به تســت منفی و به 
 واکســن تزریق شــده در کشــورهای همسایه 
نمی توان اطمینان کامل داشــت و از سوی دیگر 
مرزهــای هوایی و دریایی به یــک اندازه در این 

موضوع آسیب پذیر هستند.
   هرچند از اســفند گذشته که این خبر اعلام شد 
تاکنون، تزریق واکسن تحول چشمگیری داشته و 
هرمزگان نیز از استان های صدر نشین در پوشش 

واکسیناسیون است اما دقیقا بندرلنگه و بستک در 
غرب استان و جاسک در شرق استان که ترددهای 
مرزی زیادی دارند، نقطه آســیب پذیر یا به قول 
معروف پاشــنه آشــیل هرمزگان در این موضوع 

هستند.
  سابقه قبلی هرمزگان در ورود سویه های جدید 
کرونا از یک ســو و استقبال نسبی کمتر اهالی سه 
شهر در غرب و شرق استان موجب شده تا زنگ 
خطر برای احتمال ورود اوُمیکرون به طور ویژه در 

هرمزگان به صدا درآید.
*  بنادر و دريانوردی اولین مقصد اوُمیکرون   
  پس از هشــدار رییس دانشگاه علوم پزشکی، 
مدیرکل بنــادر و دریانوردی هرمزگان از تدابیر و 
تمهیدات جدید برای مقابله با ســویه جدید کرونا 
در بنادر استان خبر داد.علیرضا محمدی کرجی ران 
اظهار داشت: همه دستورالعمل های بهداشتی ستاد 
ملی کرونا برای شناورهای مسافری و تجاری به 
شرکت های بندری و کشتیرانی ابلاغ شده است و 
به صورت مستمر بر اجرای آن ها نظارت می شود.

وی با اشاره به قرنطینه پرسنل شناورهای تجاری 
با مبدا کشــورهای با ریســک بالا توضیح داد: 
هماهنگی های لازم بیــن این اداره کل با نهادهای 
نظارتی بهداشــتی اســتان برای تست های کرونا، 
قرنطینه شناورها و رعایت مفاد پروتکل ها ایجاد 
شده اســت.کرجی ران درباره شناورهایی با مبدا 
بنادر جنوب آفریقا تصریح کرد:تمام شــناورهای 
تجاری با مبدا کشورهای با ریسک بالا براساس 
پروتکل هــا در لنگرگاه قرنطینــه و تا اطمینان از 
سلامت تمامی کارکنان و تأیید مراجع قانونی مرتبط 
از پهلودهی شــناورها در بنادر استان جلوگیری 

می شود.
   با وجود تمام هشــدارها و تمهیدات اما احتمال 
این که دیر یــا زود هرمزگان اولین میزبان مهمان 
ناخوانده جدید باشــد زیاد است.به همین دلیل به 
نظر می رســد لازم است از هم اکنون و همزمان با 
اقدامات پیشگیرانه، تدبیرهایی برای مقابله و مهار 
آن پس از ورود احتمالی نیز در دســتور کار قرار 

گیرد.
  سیاست های سختگیرانه برای کسانی که در برابر 
واکســن زدن مقاومت می کنند و پایش ویژه این 
افراد در شهرهای بســتک ، بندرلنگه و جاسک، 
پیــش بینی تخــت و امکانات بیمارســتانی در 
 صورت افزایش بیماران بستری و همچنین نظارت 
جدی تــر بر پروتکل ها و محدودیت ها از جمله 
الزام به استفاده از ماسک، فاصله گذاری اجتماعی 
 و کوچک تر شــدن تجمع ها مــی تواند علاوه بر

 بالا بردن ضریب ایمنی در مقابل ســویه جدید، 
امنیت روانی شهروندان را نیز افزایش دهد.

هشدار جدید ؛

اومیکرون در پشت مرزهای هرمزگان

یادداشت

 به تست منفی و به واکسن تزریق شده در کشورهای همسایه 
نمی توان اطمینان کامل داشت 

 فاطمه هوشنگی/ دریا
  fatemeh.hooshangi747 @gmail.com

مجید حسین پور باغستانی
gmail.commajidhoseynpor000 @

 فاطمه هوشنگی/ دریا
  fatemeh.hooshangi747 @gmail.com
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گروه گزارش // مهدی پایان معاون پشتیبانی و توسعه 
مدیریت درمان تامین اجتماعی اســتان هرمزگان به 
همراه حمید آذربراه از حوزه سیاسی امنیتی استانداری 
هرمزگان، اســماعیل حاجی زاده دبیر اجرایی خانه 
کارگر استان و ارســلان حیدری رئیس هیئت مدیره 
کانون کارگران بازنشسته و مستمری بگیران هرمزگان، 

به مناسبت میلاد حضرت زینب )س( و روز پرستار با 
حضور در بیمارستان خلیج فارس از زحمات پرستاران 

این بیمارستان تقدیر کردند . 

   معاون پشتیبانی و توسعه مدیریت درمان تامین اجتماعی 
اســتان هرمزگان در این مراســم گفت: به واسطه کرونا، 
شــناخت جامعه نسبت به سختی ها و تلاش های حرفه 

پرستاری بیشتر شده است.مهدی پایان افزود: همدردی، 
همراهی و همدلی وجه مشــترک پرستارانی است که این 
روزها با جانفشــانی و از خودگذشــتگی گام به گام با 

بیماران قدم برداشــته اند.پایان خاطرنشان کرد: نزدیک به 
دو سال است که ویروس منحوس کرونا بر پیکره جامعه 
چنگ انداخته و به دلیل ناشــناخته بودن ابعاد آن، آحاد 
مختلف جامعه دچار ترس، اســترس و نگرانی شده اند 
که اگر جانفشانی و از خودگذشتگی سفیدپوشان عرصه 
 سلامت بخصوص پرســتاران نبود، فاجعه ای عظیم رخ 
می داد.وی ادامه داد: سفیدپوشــان عرصه ســلامت که 
 خود را مدتها از دیدار اعضا خانــواده محروم کردند اما

 بی وقفه بر بالین بیماران بودند تا مسکنی بر درد بیماران و 
خانواده های آنان باشند.

   پایان عنوان کرد: پرســتاران ایثارگران گمنامی بودند که 
پس از بروز ویروس کرونا و خدشــه وارد شدن به نعمت 
سلامتی متوجه حضور این قشر ایثارگر در خط مقدم جبهه 
درمان و سلامت شــدیم در حالیکه تاکنون از حضور و 
اثرگــذاری آنها غافــل بودیم.وی در پایــان عنوان کرد: 
پرســتاران با روحیه دادن به بیمارانی که به علت وخامت 
جسمی کارکرد ورود به جامعه را از دست داده بودند آنها 
را دوباره به چرخه فعالیت و جامعه سوق دادند و همچنین 
اثرگذاری پرستاران در حال حاضر برای همه اقشار جامعه 

بیشتر متبلور و آشکار شده است. 

با حضور مسئولان جامعه کارگری استان هرمزگان ؛

پرستاران بیمارستان خلیج  فارس تجلیل شدند 

گروه گزارش // به منظور کمک به مناطق 
زلزله زده، بانک توســعه استان هرمزگان 

تعاون بسته های مواد غذایی اهدا کرد .
  بانک توسعه تعاون استان هرمزگان به منظور 
 کمــک به زلزله زدگان بخش فین صد بســته 
مــواد غذایی برای اهدا به زلزله زدگان تحویل 
هلال احمر اســتان هرمزگان داد. مدیر شعب 
بانک توسعه تعاون اســتان هرمزگان در این 
زمینه گفت: با بررسی های انجام شده صد بسته 

مواد غذایی که مورد نیاز افراد ساکن در مناطق 
زلزله زده استان هرمزگان بودند تهیه شد. سید 
عنایت خداکرم پور افزود: این بســته ها شامل 
آب معدنــی، تن ماهــی، رب گوجه فرنگی، 
عــدس، لوبیا، نخود، ســویا، ماکارونی و قند 
می باشد که ارزش هر بسته ۲ میلیون و 8۰۰ 
هزار ریال می باشد. خداکرم پور اظهار داشت: 
بانک توسعه تعاون یک بانک دولتی است که 

 همیشــه در فعالیت های عام المنفعه و اجرای 
مسئولیت های اجتماعی پیش قدم بوده و در حد 
امکان سعی کرده است به این وظیفه و مسئولیت 
عمل کند. وی خاطرنشان کرد این دومین مورد 
از کمک بانک توسعه تعاون در استان هرمزگان 
برای آسیب دیدگان از بلایای طبیعی است که 
اهدا می شــود. وی عنوان کرد: با توجه به این 
کــه هلال احمر در مناطــق زلزله زده حضور 
داشته و  در همه عرصه ها پیش قدم و پیشتاز 
 بوده است توزیع این بسته ها را به آنها واگذار 
کــرده ایم تا به دســت افراد نیازمند برســد. 
خداکرم پور یادآور شد: مجموعه بانک توسعه 
تعاون همــواره قدردان زحمات کارکنان هلال 
احمر می باشــد چرا که خدمات زیادی به هم 
وطنــان و در مواقع ضــروری ارائه می کند و 
ما امیدواریم دیگر شــاهد چنین حوادثی در 
کشور نباشیم. مدیرعامل جمعیت هلال احمر 
استان هرمزگان نیز در این زمینه گفت: از همه 
افراد به خصوص کارکنان بانک توسعه تعاون 
 که برای کاهش رنج هــا و دغدغه های مردم 

قــدم های خیری برمی دارنــد تقدیر می کنم. 
مختار سلحشــور افزود: بانک توسعه تعاون 
نشان داده است که در شرایط سخت همواره در 
کنار مردم بوده و خود را همراه مردم می داند و 

این نشان دهنده مردمی و دلسوز بودن مدیران 
آن است. سلحشور عنوان کرد: بانک ها وظایف 

مشخص و محدودیت های دارند اما حضور در 
چنین برنامه ها و مشــارکت در کمک رسانی 
به افراد حادثه دیده ســتودنی است. وی اظهار 
داشــت: در این زلزله ۲۰ هزار خانوار تحت 
تاثیــر قرار گرفتند و از همان ابتدای وقوع این 
حادثه، هلال احمر در کنار این خانواده ها قرار 
گرفت و با اسکان اضطراری سعی کرد بخشی 
از آلام مردم را کاهش دهد. وی خاطرنشــان 
کرد: از همان ابتدای وقوع زلزله دســتگاه ها و 
بنگاه های مختلفی بــرای کمک به مردم ورود 
کردند که این امر باعث شد از دغدغه های مردم 
آسیب دیده کاسته شود. وی عنوان کرد: هلال 
احمر این مســیر را باز گذاشته است تا افراد 
و نهادهایی که تمایل دارند به آســیب دیدگان 

کمک کنند در کنــار جمعیت هلال احمر قرار 
گیرند. مدیرعامل جمعیت هلال احمر هرمزگان 
ادامه داد: اســتان هرمزگان یک استان حادثه 
خیز است و نیاز است که ما همیشه برای وقوع 
حوادث آمادگی لازم را داشته باشیم سلحشور 
در پایان خاطرنشــان کرد: اگر در بحران ها در 
کنار هم باشیم می توانیم در کمترین زمان این 
بحرانها را مدیریت کرده و آسیب های وارد شده 
را کاهش دهیم و آرامش را به جامعه برگردانیم.

با اهدای  بسته های مواد غذایی  ؛

بانک توسعه تعاون هرمزگان به یاری زلزله زدگان شتافت 

شــامل  بســته  هــا   ایــن 
 آب معدنــی، تــن ماهــی، 
رب گوجــه فرنگی، عدس، 
لوبیا، نخود، سویا، ماکارونی 
و قند می باشــد که ارزش 
هر بسته 2 میلیون و 800 

هزار ریال می باشد
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